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ı 57019 (11/POC-010612) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 4 máis 
Sobre a supresión de unidades e prazas docentes no Centro Público Integrado Castro Baxoi, en Miño 
                                                                                                                                                                208499 
ı 57025 (11/POC-010613) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e Caballero Miguez, Gonzalo 
Sobre os concellos beneficiarios desde 2016 da convocatoria de axudas para a mellora dos parques 
empresariais municipais e as previsións do Goberno galego de mellora e promoción dos parques 
empresariais galegos                                                                                                                          208503 
 
ı 57032 (11/POC-010614) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Pérez López, Noelia e 6 máis 
Sobre a nova rede de orientación e prospección laboral das oficinas de emprego da Xunta de Galicia 
                                                                                                                                                                208506 
ı 57033 (11/POC-010615) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Pérez López, Noelia e 7 máis 
Sobre o financiamento co que contará o proxecto da Xunta de Galicia que busca a reinserción la-
boral das persoas traballadoras de Alu Ibérica                                                                              208508 
 
ı 57034 (11/POC-010616) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Pérez López, Noelia e 6 máis 
Sobre a contía das axudas financiadas pola Xunta de Galicia para as persoas traballadoras autóno-
mas que desexen volver emprender tras o cesamento da súa actividade e os requisitos exixidos 
para poder optar ás axudas                                                                                                               208510 
 
ı 57120 (11/POC-010617) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e 2 máis 
Sobre as medidas previstas polo Goberno galego respecto da situación da atención sanitaria no 
Punto de Atención Continuada de Ponteareas e nos centros de saúde da comarca do Condado-
Paradanta                                                                                                                                        208512 
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ı 57126 (11/POC-010618) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto do restablecemento do paso de peóns eliminado  
na estrado PO-550, no lugar de Coirón (Dena), no concello de Meaño                                      208516 
 
ı 57144 (11/POC-010619) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Pérez López, Noelia e 6 máis 
Sobre a situación en que se atopa o proxecto de Altri, en Palas de Rei (Lugo)                         208519 
 
ı 57151 (11/POC-010620) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Balseiro Orol, José Manuel e 6 máis 
Sobre a valoración do Goberno galego respecto da proposta de revisión da Rede transeuropea de 
transporte                                                                                                                                             208522 
 
ı 57153 (11/POC-010621) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Balseiro Orol, José Manuel e 8 máis 
Sobre o proxecto de construción do aparcamento disuasorio da avenida Breogán, na cidade de 
Lugo                                                                                                                                                        208523 
 
ı 57155 (11/POC-010622) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Balseiro Orol, José Manuel e 6 máis 
Sobre a modernización e a urxente renovación da frota da rede ferroviaria de ancho métrico que 
opera en Galicia                                                                                                                                    208525 
 
ı 57158 (11/POC-010623) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Pérez López, Noelia e 6 máis 
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia para paliar a dificultade das empresas para poder 
contratar man de obra                                                                                                                        208527 
 
ı 57161 (11/POC-010624) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis 
Sobre a valoración do Goberno galego dos datos de consumo dos produtos do mar no último ano 
                                                                                                                                                                208530 
ı 57164 (11/POC-010625) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis 
Sobre a valoración do Goberno galego da xestión integral da auga e da xestión dos fondos recibidos 
do Goberno do Estado a través do Plan de recuperación, transformación e resilencia para  a xestión 
integral da auga                                                                                                                                    208532 

XI lexislatura. Número 549. 23 de agosto de 2023 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

208477

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-M

9N
sT

kY
gS

-4
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-M9NsTkYgS-4


ı 57165 (11/POC-010626) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis 
Sobre a valoración do Goberno galego da xestión integral da auga e da xestión dos fondos recibidos 
do Goberno do Estado a través do Plan de recuperación, transformación e resilencia para  a xestión 
integral da auga                                                                                                                                    208535 
 
ı 57199 (11/POC-010627) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e Caballero Miguez, Gonzalo 
Sobre a valoración do Goberno galego respecto do Plan de recuperación, transformación e resi-
liencia                                                                                                                                                     208538 
 
ı 57258 (11/POC-010628) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre as últimas actuacións da Xunta de Galicia de cara a reverter a decisión da Comisión Europea 
de prohibir a pesca de fondo                                                                                                             208541 
 
ı 57259 (11/POC-010629) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego para realizar as obras na nave de redes e no edificio da 
lonxa de Malpica                                                                                                                                  208545 
 
ı 57262 (11/POC-010632) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre as axudas do Goberno galego para o fomento da pesca sustentable                            208547 
 
ı 57264 (11/POC-010634) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia para retomar a atención presencial do servizo de paliati-
vos-hospitalización a domicilio na totalidade dos concellos do distrito sanitario da Mariña 
                                                                                                                                                                208550 
ı 57265 (11/POC-010635) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre a negativa de Portos de Galicia a reverter a dominio municipal a titularidade do miradoiro 
da Limosa, en Burela                                                                                                                           208552 
 
ı 57266 (11/POC-010636) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Álvarez Martínez, Luis Manuel 
Sobre a previsión da Xunta de Galicia en relación co porto seco de Monforte de Lemos      208556 
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ı 57267 (11/POC-010637) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 3 máis 
Sobre a reindustrialización da Mariña lucense                                                                               208559 
 
ı 57269 (11/POC-010639) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre a asistencia sanitaria en atención primaria no concello de Viveiro                                 208562 
 
ı 57270 (11/POC-010640) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre o acceso das mulleres aos órganos de dirección, representación e organización no sector da 
pesca                                                                                                                                                      208565 
 
ı 57271 (11/POC-010641) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre a cobertura de prazas de persoal sanitario no Centro de Saúde de Foz                        208568 
 
ı 57272 (11/POC-010642) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre a asistencia sanitaria na atención primaria no concello de Negueira de Muñiz            208572 
 
ı 57273 (11/POC-010643) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre a oferta educativa en ciclos de formación profesional no Instituto de Educación Secundaria 
Alfoz-O Valadouro                                                                                                                                208575 
 
ı 57274 (11/POC-010644) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da implantación do bacharelato semipresencial 
para persoas adultas no Instituto de Educación Secundaria Monte Castelo, de Burela, así como pro-
mover a Aula mentor e implantar a formación profesional dual                                                208577 
 
ı 57275 (11/POC-010645) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia para cubrir a baixa do médico do Centro de Saúde de Ourol 
                                                                                                                                                                208580 
ı 57276 (11/POC-010646) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
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Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia para fomentar a igualdade de xénero no sector 
pesqueiro                                                                                                                                              208582 
 
ı 57278 (11/POC-010648) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre a asistencia sanitaria en atención primaria no Centro de Saúde de Ribeira de Piquín, en Lugo 
                                                                                                                                                                208588 
ı 57281 (11/POC-010651) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto das condicións das axudas a persoas autónomas 
do sector do mar                                                                                                                                  208591 
 
ı 57282 (11/POC-010652) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Ojea Arias, Eduardo 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia en relación co remate da vía de alta capacidade da costa norte 
                                                                                                                                                                208594 
ı 57283 (11/POC-010653) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre a situación da atención primaria na Mariña lucense                                                         208598 
 
ı 57285 (11/POC-010655) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia para arranxar a estrada autonómica LU-651, de Folgoso do 
Courel a Quiroga, afundida en marzo de 2022, e acondicionar e ampliar a estrada entre Seoane e 
Folgoso do Courel                                                                                                                                208601 
 
ı 57286 (11/POC-010656) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 3 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da reapertura do consultorio de Parga, en Guitiriz, 
todos os días da semana                                                                                                                    208604 
 
ı 57287 (11/POC-010657) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre as actuacións prioritarias de Portos de Galicia para a mellora, conservación e mantemento 
do porto de Caión                                                                                                                                208607 
 
ı 57393 (11/POC-010658) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
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Ortega Otero, Marina e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego respecto das listas de agarda para traumatoloxía e cirurxía 
na provincia de Ourense                                                                                                                     208609 
 
ı 57409 (11/POC-010659) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis 
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia respecto dos feitos denunciados polos servizos 
de inspección da Consellería de Política Social e Xuventude                                                       208612 
 
ı 57466 (11/POC-010660) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 3 máis 
Sobre a postura  do Goberno Galego respecto da substitución do pavimento empedrado por asfalto 
e a súa influencia na humanización das vilas e cidades                                                                208616 
 
ı 57471 (11/POC-010661) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 2 máis 
Sobre as actuacións previstas pola Xunta de Galicia respecto da continuación da autoestrada 
AG-31 até a fronteira portuguesa                                                                                              208620 
 
ı 57502 (11/POC-010662) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego de cubrir o déficit sanitario que presenta o concello de 
Cerdedo-Cotobade asi como de dotar ao punto de atención continuada de Cerdedo dunha am-
bulancia                                                                                                                                            208623 
 
ı 57536 (11/POC-010664) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 3 máis 
Sobre as medidas previstas polo Goberno galego en relación coa execución da obra do parque 
acuático de Monterrei                                                                                                                         208626 
 
ı 57543 (11/POC-010665) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da oferta dos ciclos de formación profesional na 
bisbarra da Costa da Morte                                                                                                                208629 
 
ı 57544 (11/POC-010666) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e Caballero Miguez, Gonzalo 
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia do resultado acadado pola fusión dos concellos 
de Cerdedo e Cotobade                                                                                                                      208632 
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ı 57545 (11/POC-010667) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e Caballero Miguez, Gonzalo 
Sobre as axudas ás familias e aos sectores produtivos de Galicia por parte do Goberno galego 
                                                                                                                                                                208635 
ı 57546 (11/POC-010668) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e Caballero Miguez, Gonzalo 
Sobre os recursos económicos achegados pola Xunta de Galicia nos anos 2020 e 2021 aos concellos 
galegos para faceren fronte ao incremento de gasto derivado pola aplicación de medidas que eviten 
a propagación do virus covid-19                                                                                                       208638 
 
ı 57547 (11/POC-010669) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis 
Sobre a convocatoria pública de subvencións destinadas aos concellos galegos a través do réxime 
de concorrencia non competitiva                                                                                                      208640 
 
ı 57553 (11/POC-010670) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez López, Daniel e 3 máis 
Sobre a postura do Goberno galego respecto do actual modelo turístico                                208644 
 
ı 57565 (11/POC-010671) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Freire Vázquez, María Begoña e 9 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da implantación dalgún tipo de suplemento eco-
nómico para acceder ao parque natural das Illas Atlánticas                                                        208650 
 
ı 57567 (11/POC-010672) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre a razón pola que Portos de Galicia non reverte a dominio municipal a titularidade da parcela 
número 7 da Travesía do Porto en Burela                                                                                       208652 
 
ı 57568 (11/POC-010673) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Ojea Arias, Eduardo 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da habilitación dunha liña de axudas para as em-
presas de transporte por estrada de viaxeiros e mercadorías                                                    208655 
 
ı 57571 (11/POC-010674) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da rehabilitación e os usos futuros do Pazo de 
Lourizán                                                                                                                                                 208659 
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ı 57576 (11/POC-010675) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón e Fernández Gómez, Alexandra 
Sobre o estado de tramitación da modificación puntual número 2 do Plan Sectorial de Ordenación 
de Áreas Empresariais de Galicia e da previsión temporal para a súa eficacia                         208663 
 
ı 57580 (11/POC-010676) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis 
Sobre as previsions da Xunta de Galicia respecto dos problemas no centro de atención a persoas 
con discapacidade Souto de Leixa, no concello de Ferrol                                                             208666 
 
1.4.4.3. Preguntas para resposta por escrito  
 
Admisión a trámite e publicación 
 
ı 57021 (11/PRE-021743) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 4 máis 
Sobre a supresión de unidades e prazas docentes no Centro Público Integrado Castro Baxoi, en Miño 
                                                                                                                                                                208671 
ı 57027 (11/PRE-021744) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e Caballero Miguez, Gonzalo 
Sobre os concellos beneficiarios desde 2016 da convocatoria de axudas para a mellora dos parques 
empresariais municipais e as previsións do Goberno galego de mellora e promoción dos parques 
empresariais galegos                                                                                                                          208675 
 
ı 57121 (11/PRE-021745) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e 2 máis 
Sobre as medidas previstas polo Goberno galego respecto da situación da atención sanitaria no Punto 
de Atención Continuada de Ponteareas e nos centros de saúde da comarca do Condado-Paradanta 
                                                                                                                                                                208678 
ı 57127 (11/PRE-021746) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto do restablecemento do paso de peóns eliminado  
na estrado PO-550, no lugar de Coirón (Dena), no concello de Meaño                                      208682 
 
ı 57167 (11/PRE-021747) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis 
Sobre a valoración do Goberno galego da xestión integral da auga e da xestión dos fondos recibidos 
do Goberno do Estado a través do Plan de recuperación, transformación e resilencia para  a xestión 
integral da auga                                                                                                                                    208685 
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ı 57202 (11/PRE-021748) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e Caballero Miguez, Gonzalo 
Sobre a valoración do Goberno galego respecto do Plan de recuperación, transformación e resi-
liencia                                                                                                                                                     208688 
 
ı 57395 (11/PRE-021749) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ortega Otero, Marina e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego respecto das listas de agarda para traumatoloxía e cirurxía 
na provincia de Ourense                                                                                                                     208691 
 
ı 57410 (11/PRE-021750) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis 
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia respecto dos feitos denunciados polos servizos 
de inspección da Consellería de Política Social e Xuventude                                                       208694 
 
ı 57467 (11/PRE-021751) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 3 máis 
Sobre a postura  do Goberno Galego respecto da substitución do pavimento empedrado por asfalto 
e a súa influencia na humanización das vilas e cidades                                                                208698 
 
ı 57504 (11/PRE-021752) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego de cubrir o déficit sanitario que presenta o concello de Cer-
dedo-Cotobade asi como de dotar ao punto de atención continuada de Cerdedo dunha ambulancia
                                                                                                                                                                   208702 
ı 57515 (11/PRE-021753) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e Seco García, Martín 
Sobre as ofertas públicas de emprego que afecta ao persoal do servizo de prevención de incendios 
forestais                                                                                                                                                 208705 
 
ı 57538 (11/PRE-021754) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 3 máis 
Sobre as medidas previstas polo Goberno galego en relación coa execución da obra do parque 
acuático de Monterrei                                                                                                                         208712 
 
ı 57554 (11/PRE-021755) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez López, Daniel e 3 máis 
Sobre a postura do Goberno galego respecto do actual modelo turístico                                208715 
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ı 57572 (11/PRE-021756) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da rehabilitación e os usos futuros do Pazo de 
Lourizán                                                                                                                                                 208721 
 
ı 57577 (11/PRE-021757) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón e Fernández Gómez, Alexandra 
Sobre o estado de tramitación da modificación puntual número 2 do Plan Sectorial de Ordenación 
de Áreas Empresariais de Galicia e da previsión temporal para a súa eficacia                         208725 
 
ı 57581 (11/PRE-021758) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto dos problemas no centro de atención a persoas 
con discapacidade Souto de Leixa, no concello de Ferrol                                                             208728 
 
3. Administración do Parlamento de Galicia 

3.2. Recursos humanos  
 
ı Resolución da Presidencia, do 14 de agosto de 2023, pola que se resolve o  concurso de méritos 
para a provisión dun posto de traballo no Servizo de Persoal e Réxime Interior                     208497 
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Resolución da Presidencia do Parlamento de Galicia do 17 de agosto de 2023 pola que se 
ordena a publicación das iniciativas parlamentarias que se citan 
 
A Presidencia, en uso da delegación temporal de competencias de xestión ordinaria da Mesa do 
Parlamento na Presidencia da Cámara (Acordo da Mesa do Parlamento do 17 de agosto de 2020, 
publicado no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia núm. 5 do 20 de agosto de 2020), resolve: 
 
1. Procedementos parlamentarios 

1.4. Procedementos de información 
1.4.4. Preguntas 
1.4.4.2. Preguntas orais en comisión 
 
Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación 
 
- 57019 (11/POC-010612) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 4 máis 
Sobre a supresión de unidades e prazas docentes no Centro Público Integrado Castro Baxoi, en 
Miño 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 57025 (11/POC-010613) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e Caballero Miguez, Gonzalo 
Sobre os concellos beneficiarios desde 2016 da convocatoria de axudas para a mellora dos parques 
empresariais municipais e as previsións do Goberno galego de mellora e promoción dos parques 
empresariais galegos 
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos 
 
- 57032 (11/POC-010614) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Pérez López, Noelia e 6 máis 
Sobre a nova rede de orientación e prospección laboral das oficinas de emprego da Xunta de Galicia 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 57033 (11/POC-010615) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Pérez López, Noelia e 7 máis 
Sobre o financiamento co que contará o proxecto da Xunta de Galicia que busca a reinserción la-
boral das persoas traballadoras de Alu Ibérica 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 57034 (11/POC-010616) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Pérez López, Noelia e 6 máis 
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Sobre a contía das axudas financiadas pola Xunta de Galicia para as persoas traballadoras autóno-
mas que desexen volver emprender tras o cesamento da súa actividade e os requisitos exixidos 
para poder optar ás axudas 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 57120 (11/POC-010617) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e 2 máis 
Sobre as medidas previstas polo Goberno galego respecto da situación da atención sanitaria no 
Punto de Atención Continuada de Ponteareas e nos centros de saúde da comarca do Condado-Pa-
radanta 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 57126 (11/POC-010618) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto do restablecemento do paso de peóns eliminado  
na estrado PO-550, no lugar de Coirón (Dena), no concello de Meaño 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 57144 (11/POC-010619) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Pérez López, Noelia e 6 máis 
Sobre a situación en que se atopa o proxecto de Altri, en Palas de Rei (Lugo) 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo 
 
- 57151 (11/POC-010620) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Balseiro Orol, José Manuel e 6 máis 
Sobre a valoración do Goberno galego respecto da proposta de revisión da Rede transeuropea de 
transporte 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 57153 (11/POC-010621) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Balseiro Orol, José Manuel e 8 máis 
Sobre o proxecto de construción do aparcamento disuasorio da avenida Breogán, na cidade de 
Lugo 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 57155 (11/POC-010622) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Balseiro Orol, José Manuel e 6 máis 
Sobre a modernización e a urxente renovación da frota da rede ferroviaria de ancho métrico que 
opera en Galicia 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
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- 57158 (11/POC-010623) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Pérez López, Noelia e 6 máis 
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia para paliar a dificultade das empresas para poder 
contratar man de obra 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 57161 (11/POC-010624) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis 
Sobre a valoración do Goberno galego dos datos de consumo dos produtos do mar no último ano 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo 
 
- 57164 (11/POC-010625) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis 
Sobre a valoración do Goberno galego da xestión integral da auga e da xestión dos fondos recibidos 
do Goberno do Estado a través do Plan de recuperación, transformación e resilencia para  a xestión 
integral da auga 
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior 
 
- 57165 (11/POC-010626) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis 
Sobre a valoración do Goberno galego da xestión integral da auga e da xestión dos fondos recibidos 
do Goberno do Estado a través do Plan de recuperación, transformación e resilencia para  a xestión 
integral da auga 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 57199 (11/POC-010627) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e Caballero Miguez, Gonzalo 
Sobre a valoración do Goberno galego respecto do Plan de recuperación, transformación e resi-
liencia 
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos 
 
- 57258 (11/POC-010628) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre as últimas actuacións da Xunta de Galicia de cara a reverter a decisión da Comisión Europea 
de prohibir a pesca de fondo 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo 
 
- 57259 (11/POC-010629) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
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Sobre as previsións do Goberno galego para realizar as obras na nave de redes e no edificio da 
lonxa de Malpica 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo 
 
- 57262 (11/POC-010632) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre as axudas do Goberno galego para o fomento da pesca sustentable 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo 
 
- 57264 (11/POC-010634) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia para retomar a atención presencial do servizo de paliati-
vos-hospitalización a domicilio na totalidade dos concellos do distrito sanitario da Mariña 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 57265 (11/POC-010635) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre a negativa de Portos de Galicia a reverter a dominio municipal a titularidade do miradoiro 
da Limosa, en Burela 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo 
 
- 57266 (11/POC-010636) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Álvarez Martínez, Luis Manuel 
Sobre a previsión da Xunta de Galicia en relación co porto seco de Monforte de Lemos 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 57267 (11/POC-010637) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 3 máis 
Sobre a reindustrialización da Mariña lucense 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo 
 
- 57269 (11/POC-010639) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre a asistencia sanitaria en atención primaria no concello de Viveiro 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 57270 (11/POC-010640) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
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Sobre o acceso das mulleres aos órganos de dirección, representación e organización no sector da 
pesca 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo 
 
- 57271 (11/POC-010641) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre a cobertura de prazas de persoal sanitario no Centro de Saúde de Foz 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 57272 (11/POC-010642) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre a asistencia sanitaria na atención primaria no concello de Negueira de Muñiz 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 57273 (11/POC-010643) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre a oferta educativa en ciclos de formación profesional no Instituto de Educación Secundaria 
Alfoz-O Valadouro 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 57274 (11/POC-010644) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da implantación do bacharelato semipresencial 
para persoas adultas no Instituto de Educación Secundaria Monte Castelo, de Burela, así como pro-
mover a Aula mentor e implantar a formación profesional dual 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 57275 (11/POC-010645) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia para cubrir a baixa do médico do Centro de Saúde de Ourol 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 57276 (11/POC-010646) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia para fomentar a igualdade de xénero no sector 
pesqueiro 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo 
 
- 57278 (11/POC-010648) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
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Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre a asistencia sanitaria en atención primaria no Centro de Saúde de Ribeira de Piquín, en Lugo 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 57281 (11/POC-010651) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto das condicións das axudas a persoas autónomas 
do sector do mar 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo 
 
- 57282 (11/POC-010652) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Ojea Arias, Eduardo 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia en relación co remate da vía de alta capacidade da costa 
norte 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 57283 (11/POC-010653) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre a situación da atención primaria na Mariña lucense 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 57285 (11/POC-010655) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia para arranxar a estrada autonómica LU-651, de Folgoso do 
Courel a Quiroga, afundida en marzo de 2022, e acondicionar e ampliar a estrada entre Seoane e 
Folgoso do Courel 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 57286 (11/POC-010656) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 3 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da reapertura do consultorio de Parga, en Guitiriz, 
todos os días da semana 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 57287 (11/POC-010657) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis 
Sobre as actuacións prioritarias de Portos de Galicia para a mellora, conservación e mantemento 
do porto de Caión 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo 

XI lexislatura. Número 549. 23 de agosto de 2023 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

208491

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-M

9N
sT

kY
gS

-4
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-M9NsTkYgS-4


- 57393 (11/POC-010658) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ortega Otero, Marina e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego respecto das listas de agarda para traumatoloxía e cirurxía 
na provincia de Ourense 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 57409 (11/POC-010659) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis 
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia respecto dos feitos denunciados polos servizos 
de inspección da Consellería de Política Social e Xuventude 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 57466 (11/POC-010660) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 3 máis 
Sobre a postura  do Goberno Galego respecto da substitución do pavimento empedrado por asfalto 
e a súa influencia na humanización das vilas e cidades 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 57471 (11/POC-010661) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 2 máis 
Sobre as actuacións previstas pola Xunta de Galicia respecto da continuación da autoestrada AG-
31 até a fronteira portuguesa 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 57502 (11/POC-010662) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego de cubrir o déficit sanitario que presenta o concello de 
Cerdedo-Cotobade asi como de dotar ao punto de atención continuada de Cerdedo dunha am-
bulancia 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 57536 (11/POC-010664) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 3 máis 
Sobre as medidas previstas polo Goberno galego en relación coa execución da obra do parque 
acuático de Monterrei 
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior 
 
- 57543 (11/POC-010665) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis 
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Sobre as previsións do Goberno galego respecto da oferta dos ciclos de formación profesional na 
bisbarra da Costa da Morte 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 57544 (11/POC-010666) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e Caballero Miguez, Gonzalo 
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia do resultado acadado pola fusión dos concellos 
de Cerdedo e Cotobade 
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos 
 
- 57545 (11/POC-010667) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e Caballero Miguez, Gonzalo 
Sobre as axudas ás familias e aos sectores produtivos de Galicia por parte do Goberno galego 
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos 
 
- 57546 (11/POC-010668) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e Caballero Miguez, Gonzalo 
Sobre os recursos económicos achegados pola Xunta de Galicia nos anos 2020 e 2021 aos concellos 
galegos para faceren fronte ao incremento de gasto derivado pola aplicación de medidas que eviten 
a propagación do virus covid-19 
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos 
 
- 57547 (11/POC-010669) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis 
Sobre a convocatoria pública de subvencións destinadas aos concellos galegos a través do réxime 
de concorrencia non competitiva 
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior 
 
- 57553 (11/POC-010670) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez López, Daniel e 3 máis 
Sobre a postura do Goberno galego respecto do actual modelo turístico 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo 
 
- 57565 (11/POC-010671) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Freire Vázquez, María Begoña e 9 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da implantación dalgún tipo de suplemento eco-
nómico para acceder ao parque natural das Illas Atlánticas 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 57567 (11/POC-010672) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
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Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre a razón pola que Portos de Galicia non reverte a dominio municipal a titularidade da parcela 
número 7 da Travesía do Porto en Burela 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo 
 
- 57568 (11/POC-010673) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Ojea Arias, Eduardo 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da habilitación dunha liña de axudas para as em-
presas de transporte por estrada de viaxeiros e mercadorías 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 57571 (11/POC-010674) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da rehabilitación e os usos futuros do Pazo de 
Lourizán 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 57576 (11/POC-010675) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón e Fernández Gómez, Alexandra 
Sobre o estado de tramitación da modificación puntual número 2 do Plan Sectorial de Ordenación 
de Áreas Empresariais de Galicia e da previsión temporal para a súa eficacia 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 57580 (11/POC-010676) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis 
Sobre as previsions da Xunta de Galicia respecto dos problemas no centro de atención a persoas 
con discapacidade Souto de Leixa, no concello de Ferrol 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
1.4.4.3. Preguntas para resposta por escrito  
 
Admisión a trámite e publicación 
 
- 57021 (11/PRE-021743) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 4 máis 
Sobre a supresión de unidades e prazas docentes no Centro Público Integrado Castro Baxoi, en 
Miño 
 
- 57027 (11/PRE-021744) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e Caballero Miguez, Gonzalo 
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Sobre os concellos beneficiarios desde 2016 da convocatoria de axudas para a mellora dos parques 
empresariais municipais e as previsións do Goberno galego de mellora e promoción dos parques 
empresariais galegos 
 
- 57121 (11/PRE-021745) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Davila, María Cristina e 2 máis 
Sobre as medidas previstas polo Goberno galego respecto da situación da atención sanitaria no 
Punto de Atención Continuada de Ponteareas e nos centros de saúde da comarca do Condado-Pa-
radanta 
 
- 57127 (11/PRE-021746) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Prado Cores, María Montserrat e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto do restablecemento do paso de peóns eliminado  
na estrado PO-550, no lugar de Coirón (Dena), no concello de Meaño 
 
- 57167 (11/PRE-021747) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis 
Sobre a valoración do Goberno galego da xestión integral da auga e da xestión dos fondos recibidos 
do Goberno do Estado a través do Plan de recuperación, transformación e resilencia para  a xestión 
integral da auga 
 
- 57202 (11/PRE-021748) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e Caballero Miguez, Gonzalo 
Sobre a valoración do Goberno galego respecto do Plan de recuperación, transformación e resi-
liencia 
 
- 57395 (11/PRE-021749) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ortega Otero, Marina e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego respecto das listas de agarda para traumatoloxía e cirurxía 
na provincia de Ourense 
 
- 57410 (11/PRE-021750) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis 
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia respecto dos feitos denunciados polos servizos 
de inspección da Consellería de Política Social e Xuventude 
 
- 57467 (11/PRE-021751) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 3 máis 
Sobre a postura  do Goberno Galego respecto da substitución do pavimento empedrado por asfalto 
e a súa influencia na humanización das vilas e cidades 
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- 57504 (11/PRE-021752) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego de cubrir o déficit sanitario que presenta o concello de 
Cerdedo-Cotobade asi como de dotar ao punto de atención continuada de Cerdedo dunha am-
bulancia 
 
- 57515 (11/PRE-021753) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e Seco García, Martín 
Sobre as ofertas públicas de emprego que afecta ao persoal do servizo de prevención de incendios 
forestais 
 
- 57538 (11/PRE-021754) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 3 máis 
Sobre as medidas previstas polo Goberno galego en relación coa execución da obra do parque 
acuático de Monterrei 
 
- 57554 (11/PRE-021755) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez López, Daniel e 3 máis 
Sobre a postura do Goberno galego respecto do actual modelo turístico 
 
- 57572 (11/PRE-021756) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da rehabilitación e os usos futuros do Pazo de 
Lourizán 
 
- 57577 (11/PRE-021757) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón e Fernández Gómez, Alexandra 
Sobre o estado de tramitación da modificación puntual número 2 do Plan Sectorial de Ordenación 
de Áreas Empresariais de Galicia e da previsión temporal para a súa eficacia 
 
- 57581 (11/PRE-021758) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto dos problemas no centro de atención a persoas 
con discapacidade Souto de Leixa, no concello de Ferrol 
 
Santiago de Compostela, 17 de agosto de 2023 
Miguel Ángel Santalices Vieira 
Presidente 
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3. Administración do Parlamento de Galicia 

3.2. Recursos humanos  
 
Resolución da Presidencia, do 14 de agosto de 2023, pola que se resolve o  concurso de méri-
tos para a provisión dun posto de traballo no Servizo de Persoal e Réxime Interior 
 
Mediante Acordo da Mesa do Parlamento de Galicia do 6 de xuño de 2023 convocouse concurso 
de méritos para a provisión dun posto de traballo no Servizo de Persoal e Réxime Interior. 
 
Vista a proposta de resolución efectuada pola comisión de méritos con data de 11 de agosto e 2023, 
de conformidade co disposto no artigo 3.9 do Acordo da Mesa do Parlamento de Galicia, do 22 de 
marzo de 2021, polo que se aproban as normas reguladoras das bases xerais para as convocatorias 
das provisións de postos de traballo polo sistema de concurso de méritos no Parlamento de Galicia, 
resolvo: 
 
Primeiro. Facer pública a relación dos postos adxudicados aos funcionarios que se detallan no 
anexo, así como a relación dos postos liberados. 
 
Segundo. Os prazos para efectos de cesamentos e tomas de posesión serán os establecidos na 
base sétima do Acordo da Mesa do Parlamento de Galicia do 22 de marzo de 2021 polo que se 
anuncia a convocatoria e se aproban as bases do concurso para a provisión de postos de traballo 
no Servizo de Asistencia Parlamentaria, e empezarán a computarse a partir do día seguinte ao da 
publicación da presente resolución. 
 
Terceiro. Publicar esta resolución no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia e na páxina web corpo-
rativa. 
 
Cuarto. Comunicarlle esta resolución ao Servizo de Persoal e Réxime Interior para a súa execución. 
 
Quinto. Contra a presente resolución, que pon fin á vía administrativa, poderase interpoñer demanda, 
no prazo de dous meses, contados desde o día seguinte ao da súa publicación no Boletín Oficial do Par-
lamento de Galicia, ante o Xulgado do Social de Santiago de Compostela, de conformidade co establecido 
no artigo 10.4.a) en relación co artigo 6.2.d) da Lei 36/2011, do 10 de outubro, reguladora da xurisdición 
social, e no artigo 69 da mencionada lei, na redacción dada pola Lei 39/2015, do 1 de outubro. 
 
Santiago de Compostela, 14 de agosto de 2023 
Miguel Ángel Santalices Vieira 
Presidente do Parlamento de Galicia 

ANEXO 
 
Relación de postos adxudicados: 
 

 

Nº posto Descrición do posto Retribucións Adxudicatario NIF
AP72 Auxiliar técnico de mantemento 36.749,30 € Lariño Díaz, Felipe Julián ***5293**
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Relación de postos liberados: 

Nº posto Descrición do posto Retribucións
AP71 Auxiliar técnico de mantemento 29.981,00 €
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Noelia Otero Lago, Marina Ortega 

Otero, Pablo Arangüena Fernández e Julio Torrado Quintela, deputadas e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, 

ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 

ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª. 

 

Tal e como se recolle na Ley Orgánica 3/2020, do 29 de decembro, pola que se 

modifica a Lei orgánica 2/2006, do 3 de maio, de Educación (LOMLOE), a 

educación é un factor fundamental en calquera sociedade, posto que dela 

dependen o benestar individual e o colectivo. E establece que “a educación é 

para calquera persoa o medio máis axeitado para desenvolver as súas capacidades, 

construír a súa personalidade, conformar a súa propia identidade e configurar a súa 

comprensión da realidade, integrando a dimensión cognoscitiva, a afectiva e a 

axiolóxica, e para a sociedade é o medio máis idóneo para transmitir e, ao mesmo 

tempo, renovar a cultura e o acervo de coñecementos e valores que a sustentan, 

sacar as máximas posibilidades das súas fontes de riqueza, fomentar a convivencia 

democrática e o respecto ás diferenzas individuais, promover a solidariedade e evitar a 

discriminación, co obxectivo de acadar a necesaria cohesión social”. 

 

E o artigo 71 da mesma Lei manifesta expresamente que: 

“1. As Administracións educativas disporán dos medios necesarios para que todo o 

alumnado acade o máximo desenvolvemento persoal, intelectual, social e emocional, 

así como os obxectivos establecidos con carácter xeral na Lei 

2. Corresponde ás Administracións educativas asegurar os recursos necesarios para 

que os alumnos e alumnas que requiran unha atención educativa diferente á ordinaria, 

por presentar necesidades educativas especiais, por retraso madurativo, por 

trastornos do desenvolvemento da linguaxe e a comunicación, por trastornos de 

atención ou de aprendizaxe, por descoñecemento grave da lingua de aprendizaxe, por 
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encontrarse en situación de vulnerabilidade socioeducativa, polas súas altas 

capacidades intelectuais, por terse incorporado tarde ao sistema educativo ou por 

condicións persoais ou de historia escolar, poidan acadar o máximo desenvolvemento 

posible das súas capacidades persoais e, en calquera caso, os obxectivos 

establecidos con carácter xeral para todo o alumnado”. 

 

Xa que logo, a educación pública, universal e gratuíta é o instrumento máis 

eficaz do que dispoñen os sistemas democráticos para garantir o principio de 

igualdade de oportunidades entre a cidadanía dun país, máis a isto hai que 

garantirlle a calidade se queremos acadar os obxectivos antes mencionados.  

 

As competencias en educación foron transferidas á nosa Comunidade 

Autónoma no ano 1982, sendo a Xunta de Galicia, a través da Consellería con 

competencias en educación, quen ten a obriga de por a dispor da cidadanía en 

Galicia o sistema educativo.  

 

O concello de Miño é un dos poucos concellos galegos que medra en 

poboación, 6.624 habitantes en 2022 (datos IGE), o que supón 1.136 

habitantes máis que no ano 2009, e cunha poboación de entre 0 e 14 anos de 

885 habitantes, o que supón o 13,4% da súa poboación actual (255 máis que 

en 2009), datos que evidencian as necesidades educativas crecentes ano tras 

ano neste municipio. 

 

No concello de Miño está o CPI Castro Baxoi cunha matrícula de máis de 500 

alumnos e alumnas e que fai uns días os pais e as nais así como a dirección do 

centro enterábanse de que por parte da Consellería de Educación preténdese 

suprimir unha unidade de 4º de educación infantil, pasando de dúas a unha 

unidade, e elimínase unha praza docente e outra de docente de apoio. Ante 

esta novidade, os pais e nais do centro recolleron máis de 1.200 sinaturas que 

foron entregadas en man da inspección da consellaría e están a mobilizarse en 

contra deste recorte. 
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 Por iso, as deputadas e os deputados que asinan, formulan as seguintes 

preguntas: 

1. Que valoración fai o Goberno galego sobre este novo recorte no sistema 

educativo de Galicia? 

2. Considera o Goberno galego que se está a cumprir co mandato legal de 

garantir os recursos necesarios para os alumnos e alumnas que requiran 

unha atención educativa diferente á ordinaria? 

3. Vai o Goberno galego reconsiderar a súa comunicación e manter as 

dúas unidades de educación infantil existentes xunto coas figuras da 

mestra  e mestra de apoio? 

Parlamento de Galicia, 3 de agosto de 2023 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 03/08/2023 14:00:45 

 

Noelia Otero Lago na data 03/08/2023 14:00:58 

 

Marina Ortega Otero  na data 03/08/2023 14:01:06 
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Pablo Arangüena Fernández  na data 03/08/2023 14:01:18 

 

Julio Torrado Quintela  na data 03/08/2023 14:01:33 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-H

P
H

nI
bS

C
f-8

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

208502

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-M

9N
sT

kY
gS

-4
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-HPHnIbSCf-8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-M9NsTkYgS-4


 

 

Grupo 
Parlamentario 

Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo e Gonzalo Caballero Míguez, deputada e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, 

ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 

ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 3ª. 

 

O 24 de novembro de 2022 no Consello da Xunta de Galicia aprobouse 

destinar 2 millóns de euros para a mellora dos parques empresariais municipais 

no exercicio 2023, co fin de que os concellos poidan impulsar a competitividade 

dos seus polígonos, e 3,5 millóns de euros  dirixidos á posta en marcha de 

novos viveiros industriais e de reforzo nas redes de distribución eléctrica dos 

polígonos, informando que dende 2016 executáronse máis de 17 millóns de 

euros para a modernización e renovación de infraestruturas nos parques 

empresariais e que para 2023 a Xunta de Galicia “seguirá executando os 

apoios concedidos para a posta en marcha de sete viveiros industriais e para o 

reforzo e extensión das redes de distribución de tres polígonos, que contarán 

cun crédito de 3,5 millóns de euros”. 

 

No Diario Oficial de Galicia do 2 xaneiro de 2023 a daquela Vicepresidencia 

Primeira e Consellería de Economía, Industria e Innovación  publicou a Orde do 

14 de decembro de 2022 pola que se establecen as bases reguladoras para a 

concesión, en réxime de concorrencia competitiva, das axudas encamiñadas á 

habilitación e mellora de infraestruturas dos parques empresariais da 

Comunidade Autónoma de Galicia, co obxectivo de dar resposta ás novas 

necesidades que teñen estas instalacións, para modernizalas e ofrecer un 

mellor servizo para favorecer a fixación e implantación de compañías, así como 

promover o emprego local, financiando ata o 80 % cun límite de 120.000 euros 

no caso de solicitudes individuais e de 138.000 no caso de que sexan 

conxuntas.  
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Ante esta situación a deputada e o deputado que asinan, formulan as seguintes 

preguntas: 

 

1. Cales foron os concellos beneficiados dende 2016 desta convocatoria de 

axudas para  a mellora dos parques empresariais municipais? 

 

2. Cales foron os fondos dedicados por parte da Xunta de Galicia cada ano 

dende 2016 para  a mellora e competitividade dos parques empresariais 

municipais? Cantos son fondos propios e cantos viñeron doutras 

administracións? 

 

3. Cales foron os importes recibidos por cada un dos concellos beneficiados? 

 

4. Cales foron os investimentos subvencionados a cada concello través destas 

axudas? 

 

5. O Goberno galego ten algún estudo dos parques empresariais de Galicia, 

que prevea o seu equipamento, ocupación e necesidades, e posibilidades de 

ampliación? 

 

6. Ten elaborado o Goberno galego  un plan de mellora e promoción dos 

parques empresariais galegos? 

 

7. Cal foi o orzamento dedicado dende 2016 para a mellora de parques 

empresarias municipais? 

 

Parlamento de Galicia, 3 de agosto de 2023 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 03/08/2023 13:56:52 

 

Gonzalo Caballero Míguez  na data 03/08/2023 13:57:10 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-9

Y
I7

Jx
ZD

Z-
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

208505

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-M

9N
sT

kY
gS

-4
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-9YI7JxZDZ-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-M9NsTkYgS-4


 

 

 

Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  
 

 

 
A Mesa do Parlamento  

 

Noelia Pérez López, Corina Porro Martínez, Encarna Amigo Díaz, Raquel Arias 

Rodríguez, Rosalía López Sánchez, Alberto Pazos Couñago e Marta 

RodríguezVispo Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular 
de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego.  
 
A Xunta de Galicia, a través da Consellería de Promoción do Emprego e Igualdade, 
está a acometer un ambicioso proceso de modernización e ampliación dos servizos 
que se prestan nas oficinas de emprego. 
 
 Entre outras vantaxes, búscase mellorar o encaixe entre quen demanda traballo e o 
persoal que necesitan as nosas empresas e tamén brindar atención personalizada aos 
colectivos con maiores dificultades para atopar un emprego. 
 
 Así, por exemplo, o Goberno galego acordou a incorporación dunha nova rede de 
profesionais que asumirán as tarefas de orientación e prospección laboral e que se 
encargarán de facer un seguimento intensivo para que as persoas demandantes de 
emprego reciban atención personalizada. Xunto ao reforzo do capital humano tamén 
está previsto facer un aproveitamento das posibilidades que brinda a intelixencia 
artificial e a analítica avanzada en prol da xeración de máis e mellor emprego en 
Galicia, en concreto, a través da nova ferramenta tecnolóxica EMI (Emprego 
Intelixente).  
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan as seguintes preguntas: 
 
 1.- Cantos profesionais integran a nova rede de orientación e prospección laboral que 
xa están a prestar os seus servizos nas oficinas de emprego da Xunta de Galicia?  
 
2.- Que funcións teñen previsto realizar os profesionais desta nova rede de orientación 
e prospección laboral?  
 
3.- En que consiste a ferramenta tecnolóxica EMI (Emprego Intelixente)? Que funcións 
realiza?  
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4.- Que prazos de implantación se manexan para por ao dispor de toda a rede de 
oficinas de emprego esta nova ferramenta? 
 
 
 
 
 
 
 
Santiago de Compostela, 3 de agosto de 2023. 
 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noelia Pérez López na data 03/08/2023 14:15:49 

 

María Corina Porro Martínez  na data 03/08/2023 14:16:08 

 

María Encarnación Amigo Díaz na data 03/08/2023 14:16:20 

 

Raquel Arias Rodríguez na data 03/08/2023 14:16:36 

 

López Sánchez, Rosalía na data 03/08/2023 14:16:46 

 

José Alberto Pazos Couñago  na data 03/08/2023 14:16:54 

 

Marta Rodriguez Vispo Rodriguez na data 03/08/2023 14:17:08 
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Á Mesa do Parlamento  

 

Noelia Pérez López, Rosalía López Sánchez, Begoña Freire Vázquez, Corina Porro 

Martínez, Raquel Arias Rodríguez, Encarna Amigo Díaz, Alberto Pazos Couñago e 

Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario 
Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do 
Regulamento da Cámara presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa 
resposta oral na Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego.  
 
O pasado 15 de xuño de 2023 o Consello da Xunta deu visto e prace á sinatura dun 
convenio de colaboración entre a Consellería de Promoción do Emprego e Igualdade e 
axentes sociais e económicos -a Asociación de Industrias do Metal e Tecnoloxías 
Asociadas de Galicia (Asime), UGT, CCOO Galicia e a Federación de Industria da 
CIGpara a posta en marcha do proxecto FEAG-Empregal co obxectivo de facilitar a 
reinserción laboral das 303 persoas afectadas polos despidos de Alu Ibérica en 2022.  
O presidente do Goberno galego, na rolda de prensa na que informou sobre este 
asunto, lembrou que a industria electro-intensiva foi un dos sectores máis afectados 
nos últimos anos pola subida dos costes enerxéticos o que, sumado a outros factores, 
derivou en peches ou despedimentos de persoas traballadoras.  
Ademais, a posta en marcha desta medida foi consensuada polo Goberno galego e os 
axentes sociais que deseñaron un programa que se desenvolverá ata o 10 de maio de 
2025 e que avoga pola cualificación en competencias clave e outros coñecementos 
para atopar un novo emprego, entre os que se contan as capacidades informáticas, 
operacións e loxística de almacéns, e novas técnicas de soldadura, entre outras.  
 
Por todo isto, os deputados asinantes formulan as seguintes preguntas: 
 
 1º.- Cal é o financiamento co que contará o proxecto da Xunta que busca a reinserción 
laboral das 303 persoas traballadoras de Alu Ibérica despedidas en 2022?  
 
2º.- En que se basea o mecanismo de incentivos para as persoas que participen no 
proxecto FEAG-Empregal? 
 
 
Santiago de Compostela, 3 de agosto de 2023. 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Noelia Pérez López na data 03/08/2023 14:30:38 

 

López Sánchez, Rosalía na data 03/08/2023 14:30:53 

 

Freire Vázquez, María Begoña na data 03/08/2023 14:31:04 

 

María Corina Porro Martínez  na data 03/08/2023 14:31:13 

 

Marta Rodriguez Vispo Rodriguez na data 03/08/2023 14:31:24 

 

José Alberto Pazos Couñago  na data 03/08/2023 14:31:37 

 

María Encarnación Amigo Díaz na data 03/08/2023 14:32:03 

 

Raquel Arias Rodríguez na data 03/08/2023 14:32:24 
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A Mesa do Parlamento  

 

Noelia Pérez López, Encarna Amigo Díaz, Alberto Pazos Couñago, Raquel Arias 

Rodríguez, Rosalía López Sánchez, Corina Porro Martínez e Marta Rodriguez- 

Vispo Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, 
ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 
5ª, Sanidade, Política Social e Emprego.  
 
A Consellería de Promoción do Emprego e Igualdade apoiará as persoas traballadoras 
autónomas que desexen volver emprender tras o cese de actividade a través dunha 
orde publicada o pasado 31 de maio de 2023 no Diario Oficial de Galicia (DOG).  
 
A nosa Comunidade non pode permitirse desaproveitar o capital humano de quen tivo a 
experiencia de emprender e non tivo o éxito esperado. Como sociedade temos a obriga 
de pór en valor esa experiencia e facilitar a volta ao emprendemento das persoas 
traballadoras autónomas que tiveron que pechar os seus negocios ou daquelas que 
desexan emprender nun novo sector emerxente.  
 
O contexto económico actual require seguir adoptando medidas de apoio a novas 
iniciativas empresariais e seguir atendendo o mantemento da actividade económica e 
do emprego. Nestes últimos anos, moitos negocios de persoas traballadoras 
autónomas tiveron que pechar e deixaron persoas, xunto coas súas familias, sen 
sustento económico e, por outra banda, as necesidades do mercado requiren da posta 
en marcha de novos negocios.  
 
Ademais, o obxectivo do programa Nova oportunidade consiste en xerar máis emprego 
de calidade en Galicia e apoiar o emprendemento en todas as súas fases, así como a 
formación para o emprego.  
 
Por todo isto, os deputados asinantes, formulan as seguintes preguntas:  
 
1.- Cal é a contía das axudas financiadas pola Xunta de Galicia para as persoas 
traballadoras autónomas que desexen volver emprender tras o cese de actividade?  
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2.- Cales son os requisitos esixidos para poder optar ás axudas financiadas pola 
Xunta? 
 
 
Santiago de Compostela, 3 de agosto de 2023. 
 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noelia Pérez López na data 03/08/2023 14:21:07 

 

María Encarnación Amigo Díaz na data 03/08/2023 14:22:04 

 

José Alberto Pazos Couñago  na data 03/08/2023 14:22:28 

 

Raquel Arias Rodríguez na data 03/08/2023 14:22:38 

 

María Corina Porro Martínez  na data 03/08/2023 14:22:59 

 

Marta Rodriguez Vispo Rodriguez na data 03/08/2023 14:23:22 

 

López Sánchez, Rosalía na data 03/08/2023 14:23:46 
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15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Cristina Fernández Davila, Iria Carreira Pazos e Montserrat Prado Cores, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª , sobre a situación da atención sanitaria no PAC de Ponteareas e 

Centros de Saúde da comarca do Condado-Paradanta. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

O centro de saúde e o PAC de Ponteareas levan dous anos nunha situación de 

caos e de colapso, debido á non cobertura das vacantes de persoal por xubilacións, 

baixas e vacacións que provocou en agosto de 2021 a supresión no Centro de Saúde de 

Ponteareas da quenda de tarde tanto en Medicina Familiar como Pediatría. 

Dende entón, moitas persoas están sen asignación de médico/a de familia, 

correspondentes á quenda de tarde, de maneira que son atendidas por persoal de 

urxencias ou por outras facultativas, unha diferente cada vez. Algunhas delas están a 

tomar a decisión de cambiar para a quenda de mañá se é posible, aínda que os cupos 

existentes cada vez son maiores, e perdendo un dereito consolidado hai décadas que 

facilitaba a conciliación laboral. 

A falta de persoal sanitario e non sanitario agrávase na época do nadal e no 

verán, cando o centro funciona cun terzo do cadro de persoal, que a modo de exemplo 

podemos dicir que en Ponteareas só hai 7 persoas facultativas das 15 prazas en plantilla, 

faltando ademais un pediatra, consultan tan só de mañá, aínda que algunhas destas 
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profesionais teñen a súa vacante de tarde. Decisión tomada pola coordinadora do Centro 

de Saúde nos últimos dous anos.  

Esta situación provoca grandes dificultades para contactar co centro e para 

conseguir citas tanto presenciais como telefónicas. O desconcerto e descoordinación na 

xestión diaria aumenta tamén polo cambio constante do persoal administrativo debido a 

baixas e outros permisos. 

Coa chegada do verán, en xuño deste ano, a situación agravouse debido a falta 

de médicos e pediatra que sofren: 

- en Salvaterra de Miño, pechado dende hai máis de dúas semanas e atendendo 

só as urxencias; 

- nas Neves están sen Pediatra; 

- o médico e o pediatra de Mondariz reparten a súa xornada con Salvaterra e no 

caso do pediatra tamén coas Neves e O Covelo; 

- na Cañiza non hai pediatra e desvían ás familias a Arbo e As Neves (cando está 

o de Mondariz), falta tamén un/ha facultativa; 

- en Crecente, o médico do consultorio de Valeixe está a punto de coller permiso 

de maternidade; 

- no Covelo en breve o médico actual gozará das vacacións e están sen pediatra. 

Por todo isto o centro de saúde e o PAC de Ponteareas ten que soportar 

numerosas urxencias da veciñanza doutros concellos por non ter atención nos seus 

propios centros. 
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Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª: 

- Que accións pensa levar a cabo o Goberno Galego para garantir os dereitos 

sanitarios da poboación da comarca Condado-Paradanta para que non se den 

circunstancias como as actuais de ter pechado o centro de saúde de Salvaterra de Miño e 

a ao pediatra adscrito ao Concello de Mondariz cubrindo as vacantes de Salvaterra, As 

Neves ou Covelo? 

- Como pensan solventar que unha plantilla de só 7 facultativos/as (dos 15 que 

hai na plantilla) no Centro de Saúde de Ponteareas, consulten aos 20.000 habitantes de 

máis de 14 anos cun mínimo de tempo para poder dar unha atención de calidade? 

- Como pensan que esas mesmas persoas consulten ademais todas as urxencias 

que chegan, de Ponteareas e dos concellos da comarca, polas mañás cando non funciona 

o PAC? 

- Van a suprimir a atención preventiva a persoas que padecen enfermidades 

crónicas, como por exemplo a Diabetes? 

- Como pensan solventar a descoordinación e o caos existente no Centro de 

Saúde de Ponteareas, do que foxen as médicas/os á hora de solicitar os traslados, polo 

seu mal funcionamento e precariedade de persoal sanitario? 

 

Santiago de Compostela, 4 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Cristina Fernández Davila 
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Montserrat Prado Cores  

Iria Carreira Pazos  

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Cristina Fernández Davila na data 04/08/2023 09:57:13 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 04/08/2023 09:57:17 

 

Iria Carreira Pazos na data 04/08/2023 09:57:26 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Paulo Ríos Santomé e Luis Bará Torres, deputada 

e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 2ª, relativa á reposición do paso de peóns eliminado na PO-550 á 

altura de Coirón, no concello de Meaño. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

Hai uns días a veciñanza de Coirón, na parroquia de Dena, no concello de 

Meaño encontráronse coa sorpresa da eliminación do paso de peóns situado na zona que 

permitía cruzar a estrada PO-550 que vai de Cambados á Lanzada que soporta un 

importante tráfico de vehículos. 

É un acceso moi transitado  por todo tipo de persoas, mais especialmente por 

nen@s, xa que este paso está localizado próximo ao CEIP Coirón-Dena, ao IES de 

Meaño, ao pavillón municipal, a piscina e do campo de fútbol da parroquia, ademais de 

establecementos comerciais e de restauración. 

Tamén é moi usado por persoas maiores, xa que está situado nunha zona coa 

poboación moi envellecida, a súa eliminación dificulta tarefas do día a día, como ir a 

recoller aos nenos ao colexio e a actividades extraescolares, ou simplemente cruzar a 

tirar o lixo, que para unha persoa maior, tendo que desprazarse ao outro máis próximo, 

pasa de unha acción de 2 minutos a ser de 15. 
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Este paso de peón leva sinalizado dende o 2007, e está sinalizado cun semáforo 

de precaución, sen que teñamos información de ningún tipo de problema de circulación 

nesta vía. 

A veciñanza considera que non hai ningunha xustificación para eliminar este 

paso de peóns, mostrando o seu malestar e rexeitamento a esta decisión 

A Xunta de Galiza é a titular desta estrada e ten a obriga de garantir  que a 

circulación de vehículos pola mesma sexa compatíbel coa seguranza da veciñanza, e 

esta está en risco coa eliminación do paso de peóns existente, de tomar as medidas para 

non poñer en risco a integridade física  da veciñanza de Coirón, que precisan cruzar a 

mesma no seu día a día. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 

Vai atender a Xunta de Galiza as demandas da veciñanza de restablecer o paso 

de peóns eliminado  na estrado PO-550 no lugar de Coirón, Dena, no concello de 

Meaño? 

Por que razón a Xunta de Galiza procedeu a eliminar o paso de peóns  situado na 

PO-550  no lugar  de Coirón, no concello de Meaño? 

Quen é responsábel de tomar a decisión de eliminar este paso de peóns que pon 

en risco a integridade física  da veciñanza de Coirón, que precisan cruzar esta estrada no 

seu día a día? 
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Considera que a intensa circulación de vehículos pola mesma é compatíbel coa 

seguranza da veciñanza, sen este paso de peóns? 

 

Santiago de Compostela, 4 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Paulo Ríos Santomé  

Luis Bará Torres 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 04/08/2023 10:31:12 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 04/08/2023 10:31:16 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 04/08/2023 10:31:25 
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A Mesa do Parlamento  

 

Cristina Sanz Arias, Elena Candia López, José Manuel Balseiro Orol, Ramón 

Carballo Páez, María Encarnación Amigo Díaz, Moisés Rodríguez Pérez, José 

Antonio Armada Pérez, Moisés Blanco Paradelo, Ana Belén García Vidal, Adrían 

Pardo López e Borja Verea Fraiz deputados e deputadas do Grupo Parlamentario 
Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do 
Regulamento da Cámara, presenta ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa 

resposta oral en Comisión 6ª; Industria, Enerxía, Comercio e Turismo. 
 
Fai máis dun ano que o actual presidente do Goberno de España en funcións, Pedro 
Sánchez, garantiu que o proxecto da fábrica de biofibras que Altri prevé desenvolver en 
Palas de Rei (Lugo) ía contar con fondos europeos, sen que esas palabras se 
materializasen en ningún compromiso concreto. 

A realidade é que o tempo pasa e un dos principais proxectos tractores que forma parte 
da candidatura galega aos fondos europeos de recuperación non obtén a colaboración 
necesaria por parte da Administración central, a diferenza do que acontece coa Xunta e 
co apoio que si presta o Concello de Palas de Rei en Galicia.  

Así, está situación está poñendo en risco un proxecto de economía circular, 
especialmente beneficioso para Galicia e para unha provincia como a de Lugo, cun 
amplo sector forestal, que prevé un investimento superior aos 800 millóns de euros. 

A colaboración de todas as administracións é imprescindible: o Goberno central 
apoiando cos fondos europeos; a Xunta de Galicia axudando na tramitación 
administrativa; e o Concello de Palas de Rei, que tamén ten un labor importante no 
desenvolvemento da iniciativa.  

Tampouco parece aceptable que mentres a Galicia non se lle dan respostas, se 
concedan axudas directas a Cataluña e Valencia para o vehículo eléctrico (120M€) e se 

comprometan a Asturias fondos do PERTE de descarbonización (450M€) antes incluso 

de convocalo. 

Obviamente, o Grupo Popular non se opón a que outras comunidades autónomas 
reciban fondos pero si esiximos un trato xusto para Galicia, nas mesmas condicións 
que o resto de España. Parece incomprensible que algunhas autonomías reciban 
axudas directas e outras, como a nosa, siga á espera delas para proxectos como o de 
Stellantis, Resonac ou Altri. 
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Por todo o exposto os deputados e deputadas asinantes formulan a seguinte pregunta 
oral: 

Ten constancia a Xunta de Galicia da situación na que se atopa o proxecto de Altri en 
Palas de Rei (Lugo) no que respecta ao compromiso adquirido polo presidente do 
Goberno de España, Pedro Sánchez, que garantiu o seu acceso aos fondos europeos 
de recuperación? 
 
 
Santiago de Compostela, 4 de agosto de 2023. 
 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Cristina Sanz Arias na data 04/08/2023 11:38:47 

 

María Elena Candia López na data 04/08/2023 11:39:08 

 

Ramón Carballo Páez na data 04/08/2023 11:39:57 

 

María Encarnación Amigo Díaz na data 04/08/2023 11:40:09 

 

José Manuel Balseiro Orol  na data 04/08/2023 11:40:44 

 

Rodríguez Pérez, Moisés na data 04/08/2023 11:41:13 

 

José Antonio Armada Pérez na data 04/08/2023 11:41:27 

 

Moisés Blanco Paradelo na data 04/08/2023 11:41:44 

 

Pardo López, Adrián na data 04/08/2023 11:42:08 

 

Ana Belén García Vidal na data 04/08/2023 11:42:20 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-c

iV
2Z

73
3a

-7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

208520

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-M

9N
sT

kY
gS

-4
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-ciV2Z733a-7
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-M9NsTkYgS-4


 

 

 

Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  
 

 

Borja Verea Fraiz na data 04/08/2023 11:42:35 
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Á Mesa do Parlamento 
 
José Manuel Balseiro Orol, Carmen Pomar Tojo, Ramón Carballo Páez, José Luis 
Ferro Iglesias, Begoña Freire Vázquez, Rubén Lorenzo Gómez e Belén Salido 
Maroño, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara presentan 
ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª, 
Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 
 
O Parlamento europeo aprobou o pasado mes de abril unha proposta de revisión da 
Rede Transeuropea de Transporte (RTE-T) vital para os intereses de Galicia e que o 
Goberno galego levaba moito tempo reivindicando.  
 
A decisión supón incorporar ao Corredor Atlántico de mercadorías ferroviarias as liñas 
A Coruña-Ferrol e A Coruña-Lugo-Monforte, os portos de Vigo, Marín e Ferrol, e o AVE 
Vigo-Oporto. E, o máis importante, que todos estes proxectos teñen que estar 
executados en 2030.  
 
Polo exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Comisión: 
 
Que valoración fai o Goberno galego sobre a proposta de revisión da Rede 
Transeuropea de Transporte aprobada recentemente polo Parlamento europeo? 

 
 
Santiago de Compostela, 4 de agosto de 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 04/08/2023 12:07:40 

 
Carmen María Pomar Tojo na data 04/08/2023 12:07:58 

 
Ramón Carballo Páez na data 04/08/2023 12:08:28 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 04/08/2023 12:08:41 

 
Freire Vázquez, María Begoña na data 04/08/2023 12:08:54 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 04/08/2023 12:09:06 

 
María Belén Salido Maroño na data 04/08/2023 12:09:18 
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Á Mesa do Parlamento 
 
José Manuel Balseiro Orol, Elena Candia López, Ramón Carballo Páez, Cristina 
San Arias, Encarna Amigo Díaz, Carmen Pomar Tojo, José Luis Ferro Iglesias, 
Begoña Freire Vázquez, Rubén Lorenzo Gómez e Belén Salido Maroño deputados 
e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no 
artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a 
seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª, Ordenación Territorial, 
Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 
 
A Xunta de Galicia de Galicia, a través da Consellería de Infraestruturas e Mobilidade, 
impulsa a creación de novos aparcamentos disuasorios, en zonas próximas ás 
principais vías de entrada das cidades galegas.  
  
Estas amplas áreas de estacionamento están conectadas coa rede de servizos de 
transporte público colectivo, de tal forma que se reduza a necesidade de acceder ao 
centro das cidades en vehículo privado.  
  
En particular na cidade de Lugo habilitarase un estacionamento disuasorio 
especialmente estratéxico, preto dos accesos á N-6 e á N-540 e do Barrio da 
Residencia, na avenida de Breogán. 
 
Polo exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Comisión: 
 
En que situación se atopa o proxecto de construción do aparcamento disuasorio da 
avenida Breogán na cidade de Lugo? 

 
 
Santiago de Compostela, 4 de agosto de 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 04/08/2023 12:12:03 

 
María Elena Candia López na data 04/08/2023 12:12:20 

 
Ramón Carballo Páez na data 04/08/2023 12:12:33 

 
Cristina Sanz Arias na data 04/08/2023 12:12:44 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 04/08/2023 12:13:00 
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Carmen María Pomar Tojo na data 04/08/2023 12:13:21 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 04/08/2023 12:13:40 

 
Freire Vázquez, María Begoña na data 04/08/2023 12:13:53 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 04/08/2023 12:14:05 

 
María Belén Salido Maroño na data 04/08/2023 12:14:17 
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Á Mesa do Parlamento 
 
José Manuel Balseiro Orol, Carmen Pomar Tojo, Ramón Carballo Páez, José Luis 
Ferro Iglesias, Begoña Freire Vázquez, Rubén Lorenzo Gómez e Belén Salido 
Maroño, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara presentan 
ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª, 
Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 
 
A rede ferroviaria de acho métrico conecta en Galicia as localidades de Ferrol e 
Ribadeo para logo continuar por toda a cornixa cantábrica ata chegar ao País Vasco.  
 
Son de sobra coñecidas as deficiencias que presenta este servizo de transporte 
ferroviario polo deterioro do material rodante, a falta de mantemento e a supresión de 
persoal. Unha situación que se viu agravada cando se constatou que o Goberno de 
España ía incumprir o seu compromiso de renovación da frota no ferrocarril de vía 
estreita tras o episodio bochornoso a conta do erro nas medidas dos novos trens. 
 
Un incomprensible erro nos gálibos da infraestrutura ten como resultado que a chegada 
dos novos convois vaia retrasarse, como mínimo, tres anos, segundo as previsións que 
baralla o Ministerio de Transportes, Mobilidade e Axenda Urbana. 
 
O retraso na entrega do material rodante para o servizo operado pola antiga Feve é un 
agravio máis para os intereses de Galicia, que vén sumarse ao feito de que esta liña 
non estea electrificada e que, a estas alturas, aínda non se recuperaran os servizos 
cancelados por mor da pandemia sanitaria. 
 
Á lista hai que sumar o anuncio da titular do Mitma de que en Asturias e Cantabria o 
servizo será gratuíto como medida compensatoria pola tardanza na entrega dos novos 
trens. Raquel Sánchez vén de comprometer a transferencia dos recursos necesarios ás 
dúas comunidades autónomas para bonificar o seus servizos de cercanías ata o 2026. 
 
 
 
 
É dicir, para calmar o lóxico enfado de Asturias e Cantabria, o Goberno central tira de 
recursos públicos para tentar rebaixar o ton das críticas e infire unha nova aldraxe a 
Galicia, igual de prexudicada e afectada polo retraso na incorporación dos novos trens 
á frota da rede de ferrocarrís de ancho métrico. 
 
Polo exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Comisión: 
 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-Y

eY
nH

oA
1I

-9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

208525

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-M

9N
sT

kY
gS

-4
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-YeYnHoA1I-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-M9NsTkYgS-4


 

Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  
 

 

Que opina o Goberno galego dos reiterados incumprimentos do Goberno central que 
van retrasar aínda máis a necesaria modernización e a urxente renovación da frota da 
rede ferroviaria de ancho métrico que opera en Galicia? 

 
 
Santiago de Compostela, 4 de agosto de 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 04/08/2023 12:17:57 

 
Carmen María Pomar Tojo na data 04/08/2023 12:18:16 

 
Ramón Carballo Páez na data 04/08/2023 12:18:31 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 04/08/2023 12:18:44 

 
Freire Vázquez, María Begoña na data 04/08/2023 12:18:57 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 04/08/2023 12:19:11 

 
María Belén Salido Maroño na data 04/08/2023 12:19:24 
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A Mesa do Parlamento  

 

Noelia Pérez López, Corina Porro Martínez, Encarna Amigo Díaz, Alberto Pazos 

Couñago, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, Rosalía López Sánchez e Raquel 

Arias Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, 
ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 
5ª, Sanidade, Política Social e Emprego.  
 
Facendo unha análise da evolución dos datos referentes ao emprego en Galicia e 
tomando como referencia a última Enquisa de Poboación Activa publicada, podemos 
afirmar que o paro está a baixar na nosa Comunidade, rexistrando as cifras máis 
baixas de toda a serie histórica.  
 
No referente á taxa de paro rexistrada conclúe que é menor que a estatal e no relativo 
á ocupación, en Galicia, tamén os datos reflicten unha suba superior a do resto do 
Estado. Unha ollada ás cifras da enquisa sobre os colectivos máis vulnerables, e por 
tanto prioritarios, igualmente revela que a taxa de paro feminina tamén é menor en 
Galicia que na media estatal e a taxa de paro xuvenil diminúe e aumenta a da súa 
ocupación na evolución trimestral.  
 
Datos no seu conxunto que permiten deducir que as políticas de emprego postas en 
marcha pola Xunta de Galicia durante estes anos están a funcionar e a necesidade de 
seguir traballando para mellorar o mercado laboral e a empregabilidade das galegas e 
dos galegos. 
 
Doutra banda, máis recentemente coñecemos a Enquisa Trimestral de Custo Laboral 
(ETCL) relativa ao, e publicada polo INE, que mide a evolución trimestral dos custes 
laborais que soportan as empresas e os salarios brutos dos traballadores e na que 
desagreganse tamén os postos vacantes de emprego rexistrados no mercado.O que 
ven a decir esta enquisa, comparando os datos co ano 2019, é que en Galicia 
aumentaron as vacantes laborais non cubertas, que supoñen obstáculo engadidao 
sobre todo para as pequenas e medianas empresas, as cales teñen cada vez máis 
dificultades para conseguir e reter persoal cualificado.  
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E a realidade actual e que aínda que Galicia presenta os datos de desemprego máis 
baixos desde que hai rexistros e o noso mercado laboral segue a resistir a vixente 
conxuntura, medran os problemas das empresas para atopar perfís e man de obra, 
tanto de alta como de baixa cualificación, a pesar de existir na nosa comunidade 
milleiros de galegos ainda desempregados.  
 
 
Unha situación que afecta en maior medida a uns sectores que a outros e que dificulta 
que o noso tecido produtivo poda atender os incrementos da demanda.  
 
 
En base ao anteriormente exposto, os deputados e deptuadas asinantes asinantes 
formulan a seguinte pregunta en Comisión:  
 
Que medidas se van a tomar por parte da Xunta de Galicia para paliar esta situación de 
dificultade que están a atoparse as empresas para poder contratar perfís e man de 
obra, tanto de alta como de baixa cualificación? 
 
 
Santiago de Compostela, 4 de agosto de 2023. 
 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noelia Pérez López na data 04/08/2023 12:31:57 

 

María Corina Porro Martínez  na data 04/08/2023 12:32:10 

 

María Encarnación Amigo Díaz na data 04/08/2023 12:32:21 

 

Marta Rodriguez Vispo Rodriguez na data 04/08/2023 12:33:02 

 

José Alberto Pazos Couñago  na data 04/08/2023 12:34:02 

 

López Sánchez, Rosalía na data 04/08/2023 12:34:14 
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Raquel Arias Rodríguez na data 04/08/2023 12:34:25 
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A Mesa do Parlamento 
 
Teresa Egerique Mosquera, José Manuel Balseiro Orol, Ana Belén García Vidal, 
Begoña Freire Vázquez, Manuel Santos Costa, Elena Suárez Sarmiento e Paula 
Mouzo Mas, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo. 
 
Segundo os datos presentados por unha prestixiosa consultora no marco vixésimo 
terceiro Congreso AECOC de Produtos do Mar, que tivo lugar en Baiona (Pontevedra) 
o consumo de peixe caeu un 12% no último ano. A metade deste descenso débese á 
caída nos volumes de compra, mentres que o outro 50% correspóndese coa menor 
frecuencia de compra dos consumidores. 
 
Na análise das causas que poden estar detrás deste descenso no consumo de 
produtos do mar, un factor determinante foi a inacción e falta de apoios a este sector 
por parte do Goberno que preside Pedro Sánchez, que fixo oídos xordos ás demandas 
que desde Galicia e desde o propio sector pesqueiro reclamaban que non se excluíse 
aos peixes, mariscos e conservas da rebaixa do IVE. Parece evidente que, de terse 
aceptado esta petición, contribuiría a elevar a demanda destes produtos e os ingresos 
do sector. 
 
Por outra banda, mentres a Xunta de Galicia leva moitos anos facendo os deberes no 
eido da promoción e do apoio á cadea mar-industria, o Goberno de coalición non está a 
realizar coa intensidade necesaria campañas de promoción do consumo de produtos 
do mar e de difusión dos seus beneficios para a saúde. 
 
A liña de traballo a seguir debe ser a promovida polo Goberno galego con campañas 
de promoción, institucionais e do sector, dirixidas a diferentes segmentos de poboación 
como Galicia Sabe Amar ou Vai de Peixe ou a celebración de foros para dar a coñecer 
os beneficios do consumo de peixe na saúde e para o conxunto da economía.  
 
De xeito paralelo cómpre insistir na importancia de seguir impulsando, como fai a Xunta 
de Galicia axudas á cadea mar-industria para que adapte os seus produtos ao que a 
cidadanía demanda e sexa aínda máis competitiva. 
En conclusión, o sector pesqueiro galego require máis estabilidade administrativa é 
unha posta en valor constante da súa condición de provedor de alimentos esenciais na 
dieta, e require tamén de iniciativas dirixidas á reactivación do consumo, medidas que, 
impulsadas por todas as administracións, resultaran beneficiosas para os 
consumidores e para as perspectivas de crecemento do sector. 
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Por todo o exposto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en 
Comisión: 
 
Que valoración fai o Goberno galego dos datos que apuntan a un descenso do 
consumo dos produtos do mar no último ano? 

 
Santiago de Compostela, 4 de agosto de 2023 

 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 04/08/2023 12:39:19 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 04/08/2023 12:39:36 

 
Ana Belén García Vidal na data 04/08/2023 12:39:50 

 
Freire Vázquez, María Begoña na data 04/08/2023 12:40:06 

 
Manuel Santos Costa na data 04/08/2023 12:40:19 

 
María Elena Suárez Sarmiento na data 04/08/2023 12:40:31 

 
Paula Mouzo Mas na data 04/08/2023 12:40:45 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-7

ftQ
S

O
8s

4-
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

208531

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-M

9N
sT

kY
gS

-4
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-7ftQSO8s4-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-M9NsTkYgS-4


 

 

 

 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 
 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Paloma Castro Rey e Pablo Arangüena 

Fernández, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia,  ao abeiro do disposto nos artigos 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esta mesa a seguinte pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 1ª. 

 

Os efectos do cambio climático son evidentes, polo que as medidas para 

acadar unha transición ecolóxica eficaz teñen que ser unha prioridade para 

todas as administracións públicas, que no caso da auga ten especial relevancia 

posto que sen auga non hai vida, sendo fundamental unha xestión eficaz e 

eficiente do sistema do ciclo integral da auga.  

 

Para acadar estes obxectivos, todas as administracións públicas teñen que 

estar implicadas para garantir a subministración de auga, garantir un 

tratamento seguro, previsible e de calidade, habilitar o conxunto de 

infraestruturas necesarias para  almacenar, potabilizar, distribuír e depurar e 

para xestionar a explotación e o mantemento desas infraestruturas en 

condicións de calidade. 

 

O 28 de xuño do ano pasado aprobábase neste Parlamento a Lei de mellora da 

xestión do ciclo integral da auga cos votos a favor dos deputados e das 

deputadas do PP pero sen o consenso cos concellos galegos. 

 

Unha lei que establece no seu artigo 1 que ten por obxecto o establecemento 

dun marco normativo que regule a política da xestión do ciclo integral da auga 

na Comunidade Autónoma de Galicia e que, segundo as palabras da 

conselleira con competencias na materia, apróbase para facilitarlle a xestión 

aos concellos que se queiran adherir e aqueles que consideren que non é 
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axeitada, pois que segan como están, como se para o Goberno galego o 

sistema integral do ciclo da auga non fose un servizo de interese xeral e non se 

tratase dun proxecto de país sobre un ben esencial para a vida, un ben 

patrimonial que hai que protexer, defender e tratar como tal. 

 

No trámite parlamentario da dita lei o noso grupo parlamentario presentou unha 

serie de emendas tendo en conta as alegacións presentadas, entre outros, pola 

Fegamp, e no debate xa puxemos de manifesto as repercusións económicas 

que a súa aplicación ía ter sobre a maioría dos concellos, resultando en moitos 

casos inasumible para as arcas municipais, mentres o Goberno galego seguía 

defendendo a voluntariedade dos concellos e que fosen estes os encargados 

de acadar as dúas terceiras partes do financiamento necesario para a 

adecuación ou construción de infraestruturas para almacenar, potabilizar ou 

depurar mentres a Xunta de Galicia se reservaba a capacidade sancionadora. 

 

Pasado un ano dende a aprobación da dita lei, as repercusións económicas 

nas arcas municipais xa son evidentes, posto que a Xunta de Galicia ten 

emitido recibos polo cánon de xestión da depuración a determinados concellos 

que estes non son capaces de facer fronte e que, de repercutilos na cidadanía, 

o recibo por xestión da auga incrementaríase exponencialmente, sendo a 

receita da conselleira do ramo que se non están de acordo, que sexan os 

concellos afectados os que asuman a xestión e aludindo a que os recibos son 

emitidos polos concellos, é dicir, unha vez máis vemos a un Goberno galego 

que recibe fondos do Goberno do Estado a través do Plan de recuperación, 

transformación e resiliencia para a xestión integral da auga, para dar 

cumprimento á transición ecolóxica, mentres que o Goberno galego actúa 

como un ente alleo, favorecendo a determinados concellos. 

 

Por iso as deputadas e o deputado que asinan, formulan as seguintes 

preguntas: 
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1. Que valoración fai o Goberno galego da xestión integral da auga no 

noso país pasado un ano dende a aprobación da Lei de mellora da 

xestión do ciclo integral da auga? 

2. Ten pensado o Goberno galego reunirse coa Fegamp para chegar a 

acordos que vaian en beneficio da xestión do ciclo integral da auga 

contribuíndo a unha transición ecolóxica correcta e xusta? 

3. Como vai xestionar a Xunta de Galicia os fondos que recibiu do Goberno 

do Estado a través do Plan de recuperación, transformación e resiliencia 

para a xestión integral da auga? 

4. Cantos fondos recibiu o Goberno galego a través do Plan de 

recuperación, transformación e resiliencia para a xestión integral da 

auga? 

Parlamento de Galicia, 4 de agosto de 2023 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 04/08/2023 12:43:53 

 
Paloma Castro Rey  na data 04/08/2023 12:44:06 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 04/08/2023 12:44:17 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 
 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Paloma Castro Rey e Pablo Arangüena 

Fernández, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia,  ao abeiro do disposto nos artigos 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esta mesa a seguinte pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 2ª. 

 

Os efectos do cambio climático son evidentes, polo que as medidas para 

acadar unha transición ecolóxica eficaz teñen que ser unha prioridade para 

todas as administracións públicas, que no caso da auga ten especial relevancia 

posto que sen auga non hai vida, sendo fundamental unha xestión eficaz e 

eficiente do sistema do ciclo integral da auga.  

 

Para acadar estes obxectivos, todas as administracións públicas teñen que 

estar implicadas para garantir a subministración de auga, garantir un 

tratamento seguro, previsible e de calidade, habilitar o conxunto de 

infraestruturas necesarias para  almacenar, potabilizar, distribuír e depurar e 

para xestionar a explotación e o mantemento desas infraestruturas en 

condicións de calidade. 

 

O 28 de xuño do ano pasado aprobábase neste Parlamento a Lei de mellora da 

xestión do ciclo integral da auga cos votos a favor dos deputados e das 

deputadas do PP pero sen o consenso cos concellos galegos. 

 

Unha lei que establece no seu artigo 1 que ten por obxecto o establecemento 

dun marco normativo que regule a política da xestión do ciclo integral da auga 

na Comunidade Autónoma de Galicia e que, segundo as palabras da 

conselleira con competencias na materia, apróbase para facilitarlle a xestión 

aos concellos que se queiran adherir e aqueles que consideren que non é 
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axeitada, pois que segan como están, como se para o Goberno galego o 

sistema integral do ciclo da auga non fose un servizo de interese xeral e non se 

tratase dun proxecto de país sobre un ben esencial para a vida, un ben 

patrimonial que hai que protexer, defender e tratar como tal. 

 

No trámite parlamentario da dita lei o noso grupo parlamentario presentou unha 

serie de emendas tendo en conta as alegacións presentadas, entre outros, pola 

Fegamp, e no debate xa puxemos de manifesto as repercusións económicas 

que a súa aplicación ía ter sobre a maioría dos concellos, resultando en moitos 

casos inasumible para as arcas municipais, mentres o Goberno galego seguía 

defendendo a voluntariedade dos concellos e que fosen estes os encargados 

de acadar as dúas terceiras partes do financiamento necesario para a 

adecuación ou construción de infraestruturas para almacenar, potabilizar ou 

depurar mentres a Xunta de Galicia se reservaba a capacidade sancionadora. 

 

Pasado un ano dende a aprobación da dita lei, as repercusións económicas 

nas arcas municipais xa son evidentes, posto que a Xunta de Galicia ten 

emitido recibos polo cánon de xestión da depuración a determinados concellos 

que estes non son capaces de facer fronte e que, de repercutilos na cidadanía, 

o recibo por xestión da auga incrementaríase exponencialmente, sendo a 

receita da conselleira do ramo que se non están de acordo, que sexan os 

concellos afectados os que asuman a xestión e aludindo a que os recibos son 

emitidos polos concellos, é dicir, unha vez máis vemos a un Goberno galego 

que recibe fondos do Goberno do Estado a través do Plan de recuperación, 

transformación e resiliencia para a xestión integral da auga, para dar 

cumprimento á transición ecolóxica, mentres que o Goberno galego actúa 

como un ente alleo, favorecendo a determinados concellos. 

 

Por iso as deputadas e o deputado que asinan, formulan as seguintes 

preguntas: 
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1. Que valoración fai o Goberno galego da xestión integral da auga no 

noso país pasado un ano dende a aprobación da Lei de mellora da 

xestión do ciclo integral da auga? 

2. Ten pensado o Goberno galego reunirse coa Fegamp para chegar a 

acordos que vaian en beneficio da xestión do ciclo integral da auga 

contribuíndo a unha transición ecolóxica correcta e xusta? 

3. Como vai xestionar a Xunta de Galicia os fondos que recibiu do Goberno 

do Estado a través do Plan de recuperación, transformación e resiliencia 

para a xestión integral da auga? 

4. Cantos fondos recibiu o Goberno galego a través do Plan de 

recuperación, transformación e resiliencia para a xestión integral da 

auga? 

Parlamento de Galicia, 4 de agosto de 2023 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 04/08/2023 12:42:58 

 

Paloma Castro Rey  na data 04/08/2023 12:43:14 

 

Pablo Arangüena Fernández  na data 04/08/2023 12:43:24 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo e Gonzalo Caballero Míguez, deputadas 

e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 3ª. 

 

Na reunión mantida entre a Presidencia da Xunta de Galicia e a Delegación do 

Goberno en Galicia no mes de maio, un dos asuntos que trataron foi o estado 

dos Fondos Europeos NextGeneration-EU xestionados pola Comunidade 

Autónoma de Galicia.  

 

Reunión na que o delegado do Goberno lle pediu ao presidente Rueda 

responsabilidade compartida ante a oportunidade única que supón a inxección 

económica do Plan de recuperación, transformación e resiliencia que ten 

despregados xa máis de 2.800 millóns de euros na nosa comunidade, case a 

metade transferidos xa para xestión directa por parte da Xunta de Galicia, e 

sendo a nosa comunidade a quinta que máis fondos ten recibido; polo que a 

Xunta debe aclarar cal vai ser a achega da Administración autonómica a estes 

fondos históricos acadados polo Goberno de España, especialmente naqueles 

proxectos industriais prioritarios e que son estratéxicos para o noso país, tal e 

como teñen feito outras autonomías, como o País Vasco. De igual xeito, o 

delegado solicitoulle ao xefe do Executivo galego o establecemento dunha 

canle fluída para avanzar na cogobernanza, na planificación, o seguimento e a 

transparencia que se require, para pasar do Plan estratéxico á realidade, tal e 

como o ten trasladado o Consello de Contas no seu informe de fiscalización 

sobre as medidas adoptadas no ámbito autonómico para a implementación do 

Plan de recuperación, transformación e resiliencia, exercicios 2021-2022. 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-u

E
P

V
aZ

IM
a-

4
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

208538

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-M

9N
sT

kY
gS

-4
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-uEPVaZIMa-4
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-M9NsTkYgS-4


 

 

Grupo 
Parlamentario 

Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Posteriormente, na información aos medios que colga a Xunta de Galicia 

despois do desenvolvemento do Consello do Goberno galego do día 6 de xullo 

manifestábase que a Xunta de Galicia tiña asignados polo Goberno central dos 

fondos do mecanismo de recuperación, transformación e resiliencia para o 

desenvolvemento de políticas públicas 1.384 M€, dos que publicou 

convocatorias por máis de 893 millóns de euros, dos que se adxudicou preto do 

69 % (616 M€), dos que no primeiro semestre deste exercicio adxudicou o 70 

% dos 527 millóns de euros orzados para 2023, é dicir, 370 M€. E tamén se 

informa de que o importe total asignado á nosa Comunidade en canto aos 

Perte foi de 416,5 millóns de euros. 

 

Por iso, a deputada e o deputado que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1. Que valoración fai o Goberno galego sobre o Plan de recuperación, 

transformación e resiliencia xestionado polo presidente do Goberno en Europa? 

 

2. Canto ten recibido a Xunta de Galicia por todos os conceptos do Plan de 

recuperación e transformación e resiliencia do Goberno do Estado 

 

3. Canto ten recibido a Xunta de Galicia en cada un dos programas 

orzamentarios nos anos 2021, 2022 e 2023 a través do Plan de recuperación, 

transformación e resiliencia? 

 

4. Cal é a execución de cada un dos ditos programas orzamentarios nos 

exercicios anteriormente sinalados? 

 

5. Cal vai ser a achega da Administración autonómica a estes fondos históricos 

acadados polo Goberno de España, especialmente naqueles proxectos 

industriais prioritarios e que son estratéxicos para o noso país? 

 

6. Como se van materializar? 
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7. Como se van canalizar estas achegas? 

 

Parlamento de Galicia, 4 de agosto de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª. 

 

Galicia é a primeira rexión pesqueira europea. Pero a importancia da pesca 

transcende ao seu impacto económico como actividade clave para o 

desenvolvemento do país, constitúe tamén un elemento da nosa identidade. E 

como amosou a crise da Covid-19, un piar esencial para garantir a soberanía 

alimentaria. 

 

En termos xerais, a frota galega representa case que a metade de toda a frota 

española, faenando en diferentes augas a niveis estatal, europeo e 

internacional, sendo claro exemplo de respecto aos convenios e normativas 

rexionais e internacionais, que no caso europeo, plásmase na Política 

Pesqueira Común (PPC)  e ao tempo desenvolveu nos últimos anos iniciativas 

enfocadas á mellora da sustentabilidade da súa actividade. Non é casualidade 

que a situación dos caladoiros onde opera a nosa pesca se atope en 

rendemento máximos sostible e os niveis de biomasa estean en máximos, un 

50 % por enriba de hai 15 anos. 

 

Non obstante, nos últimos tempos, a frota pesqueira galega está a vivir intres 

complexos. Problemas estruturais e conxunturais: dende a alza dos prezos dos 

combustibles ao cambio climático, os problemas de relevo xeracional, o Brexit, 

a pandemia da covid-19 ou a guerra en Ucraína están a configurar un contexto 

especialmente difícil que resucita a pantasma de amarres da frota. A esta 

situación súmaselle agora a intención da Comisión Europea de prohibir todas 
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as actividades relacionadas coa pesca de fondo (arrastre, palangre, anzol…) 

en 94 zonas de pesca en caladoiros de Francia, España, Portugal e Irlanda. 

 

O denominado “acto de aplicación” para a protección de ecosistemas mariños 

vulnerables, equivalente comunitario a unha orde ministerial en España, do 

Regulamento comunitario sobre acceso a augas profundas na última votación 

ante o Consello da Unión Europea obtivo unha maioría insuficiente co “non” de 

España e Irlanda.  O “ acto de aplicación” podería afectar a máis de 300 

pesqueiros españois , entre os cales, mediante sistemas de xeolocalización 

(VMS), podemos saber que os buques que faenan con palangre de fondo, 

arrastre de fondo e volantas en Gran Sol e que se verían afectados 

directamente serían 75. 

 

As frotas afectadas por esta decisión esténdense por todo o litoral galego: 

Burela, Celeiro, Vigo, Coruña, Ribeira … Trátase, por tanto, dun tema de alta 

preocupación para o sector e para a economía de Galicia que non se pode 

pasar por alto e que, de aplicarse, terá un impacto moi importante para a pesca 

galega. 

 

Fronte a todo iso, é preciso destacar que o sector non cuestiona a necesidade 

de conservación dos ecosistemas mariños vulnerables, pero si o xeito no que 

se aplica esta medida, toda vez que debería de basearse en informes rigorosos 

e aplicarse de xeito razoable. A pesca, como calquera actividade humana, ten 

un impacto ambiental, e o sector pesqueiro é consciente da necesidade de 

aplicar medidas de protección, pero estas deben fundamentarse en informes 

científicos rigorosos, no diálogo cos consellos e entidades consultivas e 

aplicarse co maior consenso posible. A información na que se sustenta a 

presente decisión, non obstante, parte da información achegada polo ICES, 

que o sector cualificou de  incompleta,  posto que non se pararon na 

información máis detallada sobre os fondos mariños, feito que podería dar unha 

visión máis completa da situación. 
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Así mesmo, a proposta non diferencia as zonas nin tipos de arte pesqueiro, o 

que tamén é outra eiva importante, así como as medidas de protección que 

cada Estado xa aplica sobre as zonas citadas, o que amosa un escaso ou 

inexistente grao de ponderación das medidas, que finaliza impactando de 

maneira global no sector. 

 

A frota galega de Gran Sol, representa un activo fundamental para a pesca e a 

economía de Galicia. Os buques de palangre de fondo, volanta e arrastre que 

faenan nas zonas afectadas por esta decisión, levan anos apostando pola 

mellora da selectividade das súas artes, da eficiencia, a sostibilidade social e 

económica dunha actividade que, repetimos, se atopa en situación de 

rendemento máximo sostible e aplicando todas as normativas de maneira 

rigorosa e comprometida. Unha frota que é exemplo internacional de boas 

prácticas e que, con esta decisión, vai ver cernada unha parte fundamental dos 

seus caladoiros de pesca mediante unha medida desproporcionada, pouco 

fundamentada e de aplicación de   maneira  indiscriminada para todas as artes 

e frotas. 

 

Por iso, a deputada e o deputado que asinan, preguntan: 

   

Cales son as últimas actuacións da Xunta de Galicia de cara a reverter a 

decisión da Comisión Europea de prohibir a pesca de fondo? 

 

Pazo do Parlamento, 7 de agosto de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Martín Seco García, 

deputada e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 8ª. 

 

Son competencias do Ente Público Portos de Galicia o proxecto, construción, 

conservación, mellora, ordenación, administración e explotación das obras, 

instalacións, servizos e actividades portuarias, así como a planificacións das 

zonas de servizos e as súas futuras ampliacións. 

 

Entre as funcións de Portos de Galicia están as de planificación, proxección, 

execución e conservación das súas obras e instalacións. 

 

Dende o propio sector, e tamén dende o anterior equipo de goberno de 

Malpica, foron numerosas as veces que se dirixiron a Portos de Galicia para 

transmitirlle a necesidade de levar adiante melloras nos servizos existentes 

para mariñeiros, redeiras e compradores do Porto de Malpica. Son urxentes 

melloras tanto na nave de redes como no edificio da propia lonxa por se 

atoparen moi deterioradas. 

 

Na nave de redes son necesarias  obras de mellora da cuberta, así como a  

construción de aseos, no edificio da lonxa ademais do arranxo da súa cuberta é 

preciso que se leve a cabo a substitución de fiestras e portas que axuden a un 

maior aforro enerxético. 

 

Por iso, a deputada e os deputados que asinan, preguntan: 
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Ten pensado o Goberno galego levar adiante as obras necesarias, tanto na 

nave de redes como no edificio da lonxa de Malpica? Se for o caso, que prazos 

manexa para levalas adiante? 

 

 

Pazo do Parlamento, 7 de agosto de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª. 

 

No DOG do 24 de xaneiro de 2022 publicábase a Orde de 28 de decembro de 

2021 polo que se establecen as bases e se regulan os procedementos para a 

concesión en réxime de concorrencia competitiva de axudas para investimentos 

que fomenten a pesca sustentable para propietarios de buques pesqueiros 

cofinanciadas polo FEMP e se convocan para o 2022 os devanditos 

procedementos. 

 

Liña de axudas de flota que se dan cada ano aos pescadores para investimentos 

que fomenten a pesca sostible, e a convocatoria das axudas deste ano, de novo, 

realízase sobre un baremo que se calcula sobre a media salarial de cada pescador 

de cada porto, que fai que as pequenas embarcacións ano tras ano non poidan 

optar a estas axudas. 

 

Entre os requisitos que se establecen nestas bases,  aprobadas polo Goberno 

galego, a Xunta de Galicia aplica unha media para cualificar se unha axuda se da 

ou non, e que provoca que  moitos pescadores  nunca reciben estas axudas 

porque non están feitas por tramo de barco.  A Xunta de Galicia, ao facer unha 

media sobre as ventas de cada porto e marcar unha media, a partir de cal toca ou 

non a axuda, discrimina as pequenas embarcacións. 
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O que acontece, que o haber un único segmento para toda a frota, ao non ter en 

conta nestas axudas nin a actividade do barco, nin o caladoiro onde traballa, nin o 

número de traballadores da embarcación, ao non facer a media entre Permex 

similares,  o que fai a Xunta de Galicia é negarlle a posibilidade ás pequenas 

embarcacións de acceder a estas axudas. É inxusto que o Goberno galego faga 

unha media, por exemplo, entre un palangreiro do Índico e dun pescador dunha 

embarcación de menos de 5 metros, ao final as axudas sempre veñen denegadas 

para as embarcacións pequenas, porque non se separa por artes nin por tramos de 

embarcación. 

 

Por iso, a deputada e o deputado que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

  

1ª)  Cantas solicitudes se presentaron ao abeiro da Orde do 28 de decembro de 

2021 pola que se establecen as bases e se regulan os procedementos para a 

concesión en réxime de concorrencia competitiva de axudas para investimentos 

que fomenten a pesca sustentable para propietarios de buques pesqueiros 

cofinanciadas polo FEMP e se convocan para o 2022 os devanditos 

procedementos? 

 

2ª) Cantas solicitudes recibiron axudas conforme a esta convocatoria? 

 

3ª)  Cantas destas axudas concedidas foron a parar a pequenas embarcacións? 

 

4ª)  Pensa a Xunta de Galicia que os requisitos que piden nestas convocatorias 

son xustos coas pequenas embarcacións? 

 

5ª) Non pensa a Xunta de Galicia que con estes requisitos está a discriminar as 

pequenas embarcacións? 
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6ª) Pensa a Xunta de Galicia modificar os requisitos das futuras ordes de 

convocatoria destas axudas de cara a non prexudicar as pequenas embarcacións e 

non deixalas fóra delas? 

 

Parlamento de Galicia, 7 de agosto de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª. 

 

O servizo de HADO ofrece unha alternativa asistencial á hospitalización 

convencional, para atender entre outros a doentes oncolóxicos, infecciosos, 

con cirurxías complexas, crónicos ou en estado terminal. O obxectivo é que 

eses doentes reciban nas súas casas o conxunto de atencións e coidados 

médicos e de enfermería de complexidade hospitalaria. 

 

O Servizo de Paliativos/Hospitalización a Domicilio do hospital da Mariña 

creouse no seu momento xa dun xeito deficitario con 3 facultativos médicos, 

que prestaban atención de luns a venres pola mañás, e 5 profesionais de 

enfermería en quendas de mañá e tarde todos os días da semana. 

 

Dende hai máis de 6 meses só hai dous médicos no servizo e incluso algúns 

días chegou a haber só un. Ademais os permisos e as baixas do persoal de 

enfermería non se están a cubrir, recaendo esas quendas de ausencias nos 

outros compañeiros do servizo. 

 

Ante esta situación o Sergas adoptou a solución de que desaparecese na 

maior parte dos concellos da Mariña de Lugo a atención presencial que ata hai 

algo máis de 6 meses se viña a dar dende o servizo de paliativos/HADO 

dependente do Hospital da Mariña.  O Sergas eliminou o servizo presencial en 

10 dos 14 concellos da Mariña, quedando, polo tanto, máis do 60 % da súa 

poboación sen servizo presencial. Agora os doentes destes 10 concellos da 
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Mariña que non teñen servizo presencial de HADO, entre os que se atopan 

enfermos crónicos ou terminais, o Sergas derívaos aos servizos de Atención 

Primaria, que como estamos a ver, e levan moito tempo denunciando os seus 

profesionais, están excedidos e saturados. 

 

Por iso, a deputada e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Cando vai a Xunta de Galicia retomar a atención presencial do servizo de 

Paliativos/HADO na totalidade dos concellos do distrito sanitario da Mariña? 

 

Parlamento de Galicia, 7 de agosto de 2023 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 07/08/2023 12:48:30 

 
Julio Torrado Quintela  na data 07/08/2023 12:48:43 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª. 

 

A relación natural entre o porto e os espazos urbanos ten en Galicia unhas 

características particulares. Como é habitual en case todas as vilas e pobos 

mariñeiros, a vida portuaria foi sempre ligada ao desenvolvemento da propia 

poboación, e a vinculación urbanística entre ambos espazos estivo sempre 

ligada. A estruturación administrativa causou unha dicotomía que, na maior 

parte dos pobos e vilas costeiras con entidade portuaria, provoca a confluencia 

de intereses de entidades administrativas distintas como son o porto e os 

concellos. 

 

De xeito especial esta relación está condicionada no plano urbanístico polo 

amplo espazo sobre o que o Porto ten responsabilidade administrativa, por ser 

da súa titularidade, froito do crecemento sobre o mar que as actividades 

portuarias foron desenvolvendo, pero que son terreos de uso urbano, afastados 

da actividade marítima e pesqueira. Existen exemplos en todo o territorio 

costeiro de Galicia, observando case que en cada vila como o Porto é titular 

dun espazo que, en termos xerais, úsase para a actividade urbana. Tal é así 

que en moitas ocasións os propios veciños e veciñas descoñecen esta 

titularidade, e non a comprenden, por ser Portos de Galicia titular de terreos 

que nada teñen que ver coa súa actividade. 
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Este escenario provoca problemas de xestión habituais para todos os 

concellos, que pretenden desenvolver actividades e usos deses terreos, pero 

necesitan de autorización e aceptación de Portos de Galicia, sendo esta unha 

institución que non comprende a necesidade deses usos, retarda os procesos e 

/ou os dificulta e impide. Ademais dos concellos, numerosos colectivos sociais, 

culturais ou deportivos, tenden a querer usar tales terreos, normalmente ben 

situados nas vilas costeiras, atopándose con que  Portos de Galicia esixe 

unhas taxas inasumibles e considera, discrecionalmente, o seu uso. Pola 

contra, eses terreos non son obxecto da atención debida de Portos de Galicia, 

nin do investimento necesario, polo que terminan por se deteriorar e acumular 

lixo, sendo os concellos os que, por responsabilidade, terminan por asumir o 

custe do seu mantemento sen ser titulares. 

 

O Parlamento de Galicia debateu, por proposta do Grupo Parlamentario 

Socialista, unha fórmula de reversión dos terreos portuarios de titularidade 

autonómica ao dominio municipal. Inicialmente foi rexeitada polos votos do 

Grupo Parlamentario Popular, mais en 2020 o debate volveu á Cámara galega, 

a instancias novamente do Grupo Socialista e,  desta volta, o Grupo Popular 

mudou a súa posición e saíu aprobada a iniciativa por unanimidade. Portos de 

Galicia debe posibilitar a reversión aos concellos da titularidade dos terreos 

portuarios, cando o seu uso para fins relacionados co porto sexa residual ou 

inexistente e sexan susceptibles de utilización municipal. 

 

Os sendeiros azuis son itinerarios que enlazan, atravesan ou parten de praias, 

portos ou centros de interpretación que foron galardoados coa Bandeira Azul 

en 2021. A vontade da iniciativa é a de fomentar a conexión da rede de lugares 

con Bandeira Azul mediante sendeiros que axuden a poñer en valor espazos 

naturais e de interese cultural e patrimonial próximos a praias ou portos 

deportivos que conten coa Bandeira Azul. 
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Burela conta cun sendeiro azul, a “Ruta do litoral burelés”. O trazado da senda 

achégase ata o “ Mirador da Limosa” pero debe regresar sobre os seus pasos 

por non contar con continuidade no trazado. 

 

O Mirador da Limosa é un espazo singular, tanto polas atractivas vistas ao 

porto de Burela e ao Mar Cantábrico, sendo doado desde o mesmo identificar e 

explicar a dinámica de traballo e funcionamento dun porto destas 

características, como pola importancia arqueolóxica e xeolóxica do seu 

enclave. Nel atopáronse restos do Hipocausto Romano do Campón, en 

setembro de 2004, e os técnicos de Patrimonio concluían que os restos 

atopados configuraban os vestixios dunha terma romana. 

 

A zona xeolóxica de Castrelo -O Perdouro- é un dos espazos máis 

interesantes, xeoloxicamente falando, da península Ibérica e está actualmente 

catalogado como LIC (lugar de interese comunitario). No enclave obxecto desta 

exposición, onde se situaba a antiga praia de Castrelos, atópanse pregos de 

escala métrica, que forman a rasa Cantábrica. 

 

Dado os múltiples intereses que conflúen na zona é necesario mellorar a súa 

contorna para facela máis accesible, atractiva e didáctica para o conxunto da 

poboación, así como aquelas persoas que visitan a vila. 

 

Por iso, a deputada e o deputado que asinan preguntan: 

 

Cales son os motivos polos que Portos de Galicia se nega a reverter a 

titularidade do enclave coñecido como  o Mirador da Limosa de Burela, a 

dominio municipal? 

 

Parlamento de Galicia, 7 de agosto de 2023 
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Patricia Otero Rodríguez  na data 07/08/2023 13:02:02 

 
Julio Torrado Quintela  na data 07/08/2023 13:02:15 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez e Luís Manuel Álvarez Martínez, deputada e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, 

ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 

ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª. 

 

O informe do Eixo Atlántico de 2016, sobre o Porto Seco de Monforte de 

Lemos,  reflicte que: “O Porto Seco de Monforte é un proxecto que leva 

demasiados anos estancado, especialmente se consideramos a importancia 

que ten, dende o punto de vista estratéxico e económico, non só para o eixe 

interior de Galicia, o menos desenvolvido, senón para a fachada marítima,  en 

termos portuarios, e por ende, para o conxunto dunha euro rexión na que viven 

7 millóns de cidadáns, e na que intentan traballar sen ter que emigrar 

novamente, a maior parte deles”. 

 

Estancado no tempos atópase este proxecto de plataforma loxística que xa foi 

anunciada polo señor Fraga  no ano 2011 e inaugurada polo señor Feijóo no 

ano 2014, e máis de 7 anos despois desta inauguración non existe alí instalada 

ningunha empresa. 

 

Polo tanto,  é urxente que canto antes se lle poña remedio a estas carencias 

que leva arrastrando o Porto Seco de Monforte dende a súa inauguración e é o 

momento de que unha vez por todas a Xunta de Galicia cumpra os seus 

compromisos con Monforte de Lemos. 

 

O Porto Seco de Monforte é competencia da Xunta de Galicia pero teno 

totalmente abandonado e non atende á necesidade de dotar a este centro 

loxístico intermodal duns accesos que lle permitan ser operativos mediante o 
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viario de conexión coa N-120. A estas alturas segue pendente a execución do 

tramo de menos de 1 km de largo que contemplaría os accesos do Porto Seco 

coa N-120. Ata o  de agora o seu único acceso viario vai  dar ao viario que une 

Monforte coa Pobra de Brollón, unha vía de comunicación estreita e sen 

beiravía, pouco axeitada para o tipo de tráfico que debe de xerar este parque 

empresarial. 

 

E que nin sequera foi capaz o Goberno galego de construír o peirao de carga e 

descarga, dispositivo fundamental este para que o parque industrial se poida 

considerar intermodal, xa que sen un sistema así non sería posible o trasvase 

de mercadorías operativo entre a terminal ferroviaria e nas parcelas 

acondicionas ao seu lado. 

 

Por iso, a deputada e o deputado que asinan, preguntan: 

 

1ª) Cando ten pensado a Xunta de Galicia rematar a conexión do Porto Seco 

de Monforte de Lemos coa N-120? 

 

2ª) Vai a Xunta de Galicia habilitar un peirao intermodal no Porto Seco de 

Monforte? 

 

Parlamento de Galicia, 7 de agosto de 2023  

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 07/08/2023 13:04:04 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Luís Álvarez Martínez, Martín Seco García e 

Leticia Gallego Sanromán, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 6ª. 

 

O anuncio da empresa Vestas de pechar as súas instalacións en Chavín 

(Viveiro) supón, por desgraza, un novo revés para a Mariña de Lugo, unha 

comarca que leva xa varios anos sufrindo as consecuencias da inacción e a 

falta de política industrial da Xunta de Galicia. A pesares de que o artigo 30.1 

do noso Estatuto de autonomía atribúe ao Goberno galego a competencia 

exclusiva en “fomento e planificación da actividade económica de Galicia”, o 

Partido Popular non fixo absolutamente nada ao respecto nos 12 anos ao 

fronte da Xunta de Galicia. 

 

Ante a pasividade do Goberno da Xunta, o sector industrial galego perdeu 

arredor de 12.000 empregos nos anos anteriores á pandemia, e o seu peso no 

conxunto do PIB, o cal leva en caída moitos anos, redúcese a apenas un 16 %. 

Mentres,  países da fachada atlántica como Irlanda, cunha cultura que garda 

moitos puntos de contacto coa galega, o peso da industria no PIB acada o 33 

%. 

 

Co Partido Popular, en Galicia pechan industrias e a Xunta de Galicia non 

promove  as políticas necesarias para atraer empresas novas. Os dous millóns 

de metros cadrados de parcelas baleiras que suma Xestur  son a mellor 

testemuña visual do fracaso da política industrial do Goberno autonómico. 

Mentres, os noso veciños do norte de Portugal atraen non só empresas 
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estranxeiras senón que ofertan a empresas galegas condicións máis 

vantaxosas das que estas atopan por parte da Xunta de Galicia. 

 

A Mariña lucense, que leva tempo inmersa na preocupación xerada pola 

multinacional Alcoa, suma agora a ameaza de peche dunha nova industria 

importante, para a comarca e a súa provincia, sen que chegue dende o 

Goberno galego un só proxecto, un só plan pensado para reactivar a economía 

lucense. 

 

O PSdeG reclamou en varias ocasións ao Goberno da Xunta de Galicia un plan 

de industrialización para a Mariña lucense e para o conxunto da provincia de 

Lugo, sen obter outro resultado que o silencio. E cómpre lembrar que xunto 

coas competencias mencionadas no punto 1, do artigo 30 do noso Estatuto 

recolle competencias en industria (punto 2), así como os “ programas xenéricos 

para Galicia estimuladores da ampliación de actividades produtivas e 

implantación de novas empresas” ( punto7b) e os “ programas de actuación 

referidos a comarcas deprimidas ou en crise”. 

 

A Mariña lucense está a sufrir unha crise industrial de perda de emprego e de 

proxectos de futuro, motivada porque a Xunta de Galicia non cumpre coas súas 

competencias nin fai o seu traballo. 

 

Por iso, as deputadas e os deputados que asinan, formulan a seguinte 

pregunta: 

 

Ten pensado a Xunta de Galicia  levar a cabo un plan de reindustrialización 

para a Mariña lucense, con medidas concretas, achega orzamentaria, 

proxectos definidos e un calendario de execución e avaliación de resultados? 
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Parlamento de Galicia, 7 de agosto de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª. 

 

O desmantelamento dos servizos de Atención Primaria no concello de Viveiro 

véñense padecendo e denunciando dende hai moitos anos. O centro de saúde 

e o PAC de Viveiro sofren dende hai moito tempo os 12 anos de recortes na 

sanidade por parte do goberno popular na Xunta de Galicia. 

 

O centro de saúde de Viveiro, como tantos outros da provincia de Lugo e do 

resto de Galicia son o exemplo do ataque, que a Xunta de Galicia, fai cara á 

Atención Primaria, base do sistema asistencial para construír unha sanidade 

próxima e de calidade. 

 

Como diciamos a situación de saturación e colapso que está a vivir o centro de 

saúde de Viveiro non é nada novo, froito da COVID19, xa viña de vello, e eran 

e son habituais as queixas dos seus usuarios e usuarias. 

 

Só poñer algúns exemplos da falla de médicos deste centro de saúde que 

demostran que se trata dun problema estrutural e non puntual: 

 

-  No verán do ano 2018, moitos dos pacientes da quenda de tarde quedaban sen 

atender por faltas de médicos neste centro de saúde, xa que dos tres médicos 

que traballan nesa quenda en moitas ocasións só había un. Ademais na 

quenda da mañá, sen cubrir todo o verán dúas prazas de médicos. O que 

amosa unha política irresponsable de non cubrir o persoal. 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-q

U
JN

nU
B

U
l-6

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

208562

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-M

9N
sT

kY
gS

-4
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-qUJNnUBUl-6
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-M9NsTkYgS-4


 

 

 

 

 

-  A finais de 2019 os pacientes denunciaban que tardaban semanas en coñecer 

os resultados de probas e analíticas posto que, aínda que tiñan citas 

concertadas, non había médicos substitutos e as mesmas citas eran anuladas. 

 

-  Ao longo de 2021 foron numerosas as ocasións en que dos 7 médicos da 

quenda da mañá só había dous nesta quenda e outro para as urxencias. Ao 

longo do verán, na quenda de tarde, que conta con tres médicos, houbo días 

en que non había ningún persoal facultativo. 

 

Esta é a política do señor Feijóo para coa atención primaria; non cubrir baixas, 

nin vacacións, nin excedencias, nin xubilacións. Dende hai moitos anos dende 

o Concello de Viveiro, os profesionais sanitarios e os usuarios deste centro de 

saúde levan denunciando a falta de medios humanos e materiais e pedindo 

que se cubran estas baixas e se poñan os medios suficientes para ter unha 

atención primaria de calidade que así o merecen os pacientes, pero tamén para 

ter unhas condicións dignas para os seus profesionais xa que en moitos 

momentos teñen que atender unha media diaria de 90 a 100 pacientes. 

 

Agora, en plena sexta ola da covid-19, este centro atópase nunha situación 

caótica. Na semana pasada chegaron a faltar 3 dos 7 médicos da quenda da 

mañá, o que implicou entre outros problemas, a que se chegasen a aprazar 

moitísimas citas e que como denunciou algún paciente en prensa .... “ O 

problema máis gordo é que non te avisan, sábelo cando chegas ao centro de 

saúde despois de desprazarte”. Ademais os usuarios están tardando ata 16 

días para conseguir citas médicas. 

 

E o caso chegou ata un punto tan caótico que durante varios días este centro 

de saúde chegou a contar só cun único médico, para atender a case 16.000 

veciños e veciñas. 
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Por iso, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Cando ten previsto o Goberno galego repoñer o número completo de 

profesionais de Atención Primaria que ten asignados o centro de saúde de 

Viveiro? 

 

2ª) Considera o Goberno galego que a asistencia sanitaria en atención primaria 

está cuberta de maneira plena e total para a veciñanza do concello de Viveiro? 

 

Parlamento de Galicia, 7 de agosto de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Noa Díaz Varela, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 8ª. 

 

O traballo das mulleres galegas no sector pesqueiro, no que participan en toda 

a  cadea produtiva, ten unha importancia fundamental en termos sociais e 

económicos.   Non obstante, as mulleres seguen a  ter, neste sector,  escasa 

visibilidade, ou máis ben sofren invisibilidade.  Seguen a sufrir, tamén, unha 

forte fenda con respecto aos homes e onde máis se nota é nas condicións 

laborais, nos salarios e á hora de conciliar o traballo coa vida familiar. 

 

A pesar de ser maioría en moitos dos traballos do mundo do mar como pode 

ser no caso de redeiras, mariscadoras, traballo nas conserveiras …. apenas  

acceden aos órganos de dirección,  representación e organización do sector da 

pesca.  Por poñer só un exemplo dos 63 patróns maiores dos pósitos galegos 

só 5 son mulleres. Sendo, polo tanto, inaprazable adoptar  mediadas e políticas 

que promovan e faciliten este acceso, e aquí as administracións, con 

competencia na materia,  teñen moito que dicir e moito por facer para promover 

ese cambio social a favor dunha sociedade igualitaria e inclusiva neste sector 

fundamental na nosa Comunidade Autónoma. 

 

Visibilizar e apoiar as contribucións das mulleres no sector da pesca, defender 

os dereitos das que traballan en actividades vinculadas co mar e facilitarlles a 

participación no deseño das políticas que favorezan ao colectivo das mulleres 
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do mar serán a base para acadar o seu empoderamento no sector pesqueiro, 

marisqueiro e acuícola de Galicia. 

 

A pesca, marisqueo, a acuicultura, e en xeral, todo o traballo que xira en torno 

ao mar precisa dun enfoque técnico en materia de igualdade, que con 

perspectiva de xénero, estudie, analice,  estableza diagnósticos e realice 

propostas de medidas correctoras. Isto,  no caso de Galicia,  polo peso e as 

características específicas da pesca, do marisqueo e da acuicultura faise 

imprescindible. 

 

En Galicia contamos cunha única asociación de ámbito galego de mulleres no 

sector pesqueiro, constituída en decembro de 2016 como “ Asociación de 

Mulleres do Mar de Arousa”, pero que en 2021 ampliou o seu ámbito xeográfico 

a toda a Galicia pasando a denominarse  “Asociación Mulleres Salgadas de 

Galicia”, co obxectivo de recoñecer e poñer en valor o traballo feminino galego 

neste sector. Aglutina a máis de 2.000 mulleres do mundo do mar: redeiras, 

mariscadoras, percebeiras, bateeiras, empresarias, oceanógrafas, biólogas, 

peixeiras, empresarias do turismo vinculadas ao mar, patroas de embarcacións, 

directivas . 

 

Esta asociación considera, que se deben de adoptar medidas, que sirvan para 

promover e facilitar o acceso das mulleres aos órganos de dirección, 

representación e organización  no sector da pesca galego. 

  

Por iso, a deputada e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Vai o Goberno galego  adoptar medidas necesarias de cara a promover e 

facilitar o acceso das mulleres  aos órganos de dirección, representación e 

organización no sector da pesca galego? 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 5ª. 

 

Son numerosas as carencias que se veñen a dar no centro de saúde de Foz, 

como  se levan denunciando varios anos, e como así está a acontecer tamén 

en toda a rede de atención primaria na comarca da Mariña e, por desgraza, en 

toda a nosa comunidade autónoma. 

 

Dende hai moito tempo, están sen cubrir dúas,  das oito prazas de medicina de 

familia que ten asignados o centro, unha na quenda da mañá e outra na 

quenda de tarde. 

 

Tamén están sen cubrir 4 prazas de enfermaría cuxos profesionais se atopan 

de baixa. 

 

O odontólogo atópase de baixa e a súa praza tamén sen cubrir, sendo xa 

anuladas moitas das citas previstas e non dando novas citas ata o 5 de abril. 

 

Segue tamén sen cubrirse, despois de varios anos, a redución de xornada do 

pediatra. Cómpre recordar que este servizo de Pediatría presta atención non só 

aos nenos e nenas de Foz, senón tamén aos dos concellos de Alfoz e O 

Valadouro. 
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Por outra banda, este centro de saúde segue sen ter matrona, xa que o Sergas 

négase a crear esta praza no Centro de Saúde de Foz. Profesional este que 

non só se encarga da atención  ao embarazo, parto e puerperio, senón tamén 

no supostos de detención precoz do cancro de cérvix, atención saúde sexual e 

mesmo a enfermidades invisibilizadas e minusvaloradas como a endometriose. 

 

A todo isto hai que sumarlle outros dous recortes por parte do Sergas cara á 

veciñanza da comarca da Mariña, como foron a supresión no ano 2019 do 2º 

Técnico de Emerxencias Sanitarias da ambulancia medicalizada con base en 

Foz, que nesta comarca tan extensa e dispersa é fundamental para asegurar a 

chegada no menor tempo posible aos domicilios aos que non é posible cun só 

técnico que se encargue de conducir e localizar, precisando pedir reforzo á 

ambulancia de soporte vital, e no 2011 a supresión do servizo 24 horas da 

ambulancia asistencial tamén con base en Foz. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, formulan as seguintes 

preguntas: 

 

1ª) Cando ten pensado a Xunta de Galicia cubrir as prazas de medicina,  

enfermaría  e odontoloxía do  centro de saúde de Foz, para que teña a 

capacidade asistencial que ten asignada? 

 

2ª) Vai a Xunta de Galicia cubrir, despois de varios anos,  a redución de 

xornada do pediatra do centro de saúde de Foz? 

 

3ª) Por que a Xunta de Galicia se nega a crear unha praza de matrona no 

centro de saúde de Foz? 

 

4ª)  Por que a Xunta de Galicia non repón  o 2º Técnico de Emerxencias 

Sanitarias  da ambulancia medicalizada con base en Foz? 
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5ª) Porque a Xunta de Galicia se nega a recuperar o servizo 24 horas da 

ambulancia asistencial con base en Foz? 

 

Parlamento de Galicia, 7 de agosto de 2023 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-I6

R
1k

V
C

fU
-5

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

208570

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-M

9N
sT

kY
gS

-4
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-I6R1kVCfU-5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-M9NsTkYgS-4


 

 

 

 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 07/08/2023 13:21:49 

 
Julio Torrado Quintela  na data 07/08/2023 13:22:01 

 
Marina Ortega Otero  na data 07/08/2023 13:22:10 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-I6

R
1k

V
C

fU
-5

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

208571

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-M

9N
sT

kY
gS

-4
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-I6R1kVCfU-5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-M9NsTkYgS-4


 

 

 

 

 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 5ª. 

 

Unha atención primaria fortalecida supón unha maior capacidade de 

funcionamento da rede de hospitais, que ven menos saturadas as súas propias 

dinámicas de funcionamento, dende a redución de entradas en urxencias ata a 

optimización de tempos e de diminución de listas de espera. 

 

O fortalecemento da atención primaria fíxose se cabe máis necesaria na 

situación xerada pola pandemia da covid19. Non obstante, estamos a ver que o 

Goberno popular da Xunta de Galicia opta na Provincia de Lugo polo peche de 

centros de saúde ou pola non cobertura de baixas dos profesionais sanitarios 

da atención primaria, así como pola redución do orzamento para a Atención 

Primaria nos Orzamentos da Xunta de Galicia para 2022 presentados nesta 

cámara. 

 

O concello de Negueira de Muñiz, cunha poboación altamente envellecida está 

a sufrir  nos últimos tempos os drásticos recortes na atención primaria 

perpetrados pola Xunta de Galicia, e levan xa máis dunha semana sen médico 

no seu centro de saúde. 

 

E a situación en vez de mellorar vai camiño de se perpetuar no tempo, xa que a 

finais da semana pasado o Sergas confirmáballe ao alcalde de Negueira de 
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Muñiz, que este mesmo luns, tampouco habería facultativo para atender aos 

doentes. 

 

O Centro de Saúde de Negueira de Muñiz contaba con asistencia médica os 

luns e xoves de cada semana, pero dende hai máis dunha semana non teñen 

nin médico nin enfermeiro, e o Sergas mira para outro lado sen achegar 

ningunha solución. Xa a situación, que como se relata máis arriba se viu 

agravada a semana pasada, non era boa,  xa que dende que se trasladou a 

Lugo ao médico fixo, que asistía aos pacientes en Negueira de Muñiz, os 

cambios eran continuos. 

 

Polo tanto, agora todos os pacientes están a ser atendidos no PAC de 

Fonsagrada cos conseguintes costes económicos e inconvenientes  de 

mobilidade para a veciñanza. 

 

A situación que se está a dar no Centro de Saúde de Negueira de Muñiz é a 

mostra da calidade das políticas que impulsa a Xunta de Galicia na zona da 

Montaña de Lugo, que non é outra que deixar sen médico aos seus veciños e 

veciñas desta zona. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, formulan as seguintes 

preguntas: 

 

1ª)  Ante esta situación, considera o Goberno galego que a asistencia sanitaria 

en Atención Primaria está cuberta de maneira plena e total para a veciñanza do 

concello de Negueira de Muñiz? 

 

2ª) Cando vai a Xunta de Galicia a cubrir cun médico fixo o Centro de Saúde de 

Negueira de Muñiz? 
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Parlamento de Galicia, 7 de agosto de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Noa Díaz Varela e Noelia Otero Lago, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4ª. 

 

O IES Alfoz-Valadouro é o Instituto de Educación Secundaria dos concellos do 

mesmo nome. Trátase dun centro novo, con espazos amplos e que tamén 

conta con espazos libres que farían viables novas construcións de ser 

necesaria a ampliación do dito IES. 

 

Os concellos de Alfoz e O Valadouro forman parte da comarca da Mariña 

lucense, concretamente da Mariña central, cunha situación privilexiada xa que 

se atopan a unha distancia de 15-20 minutos de Foz, Burela ou Mondoñedo. 

 

O IES Alfoz-Valadouro é o único instituto da Mariña lucense que só conta con 

oferta de Educación Secundaria, xa que todos os demais IES teñen BAC e FP, 

ou como mínimo algún ciclo de FP. 

 

A veciñanza deste concellos, as propias corporacións locais, os consellos 

escolares dos centros educativos: CEIP Castro de Ouro de Alfoz, CEIP Santa 

María de Valadouro, teñen amosado a súa preocupación porque este IES só 

oferte Educación Secundaria, obrigando aos rapaces e rapazas, a unha vez 

rematada a ESO, abandonar os seus concellos para poder continuar estudando 

e teñen tamén  solicitado, á súa vez, que se implanten ciclos de FP no IES 

Alfoz-Valadouro. 
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Creouse un grupo de traballo integrado polos partidos políticos, as ANPA dos 

centros educativos e aberto á veciñanza que traballou nun documento remitido 

á Consellería de Educación, Universidade e Formación Profesional da Xunta de 

Galicia, na que que se estudaban as distintas opcións dentro da FP, 

descartando aquelas xa existentes na comarca, as que tiveren pouca demanda 

por parte do alumnado, ou que non tivesen unha alta demanda no mercado 

laboral… 

 

O dito documento remitido á Consellería contén unha serie de propostas 

orientativas, xa que é a propia Consellería de Educación, Universidade e 

Formación Profesional a que debe de estudar a viabilidade dos ciclos a 

implantar no IES Alfoz-Valadouro. 

 

  

Por iso, as deputadas que asinan, preguntan: 

  

Vai a Xunta de Galicia a poñer en marcha no IES Alfoz-Valadouro ciclos de 

Formación Profesional, de cara a ampliar a súa oferta educativa?  Se for o 

caso, que prazos manexa? 

 

Parlamento de Galicia, 7 de agosto de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Noa Díaz Varela e Noelia Otero Lago, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4ª. 

 

O vindeiro curso 2022/2023 levarase a cabo a implantación nos centros 

educativos da Lei 3/2020, do 29 de decembro, de educación, pola que se 

reestruturan as ensinanzas de bacharelato. 

 

A nova modalidade de bacharelato xeral non será implantada en réxime 

ordinario no IES Monte Castelo de Burela. 

 

O bacharelato xeral constitúese como a opción de elección máis aberta e, polo 

tanto, a máis axeitada ao perfil de alumnado adulto que, en numerosas 

ocasións, aspira exclusivamente a obter unha titulación de bacharelato, ou ben, 

non ten claro cara a onde orientar o seu futuro académico. 

 

A diversidade xeográfica, cultural e socioeconómica que caracteriza a 

poboación burelesa esixe unha resposta ampla, flexible e integral ás súas 

demandas formativas. 

 

Burela e, por extensión, o IES Monte Castelo, sitúase no centro xeográfico da 

Mariña, polo que esta localización estratéxica propicia a incorporación de 

alumnado tanto da zona occidental como a oriental da comarca. 

 

Fronte á tendencia á baixa que está a sufrir a matrícula en ensinanzas para 

persoas adultas nos outros concellos da Mariña nos que están ou estaban 
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implantadas, no caso de Burela estase a experimentar un incremento de 

matrícula. 

 

Por iso, as deputadas que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

  

1ª) Vai a Xunta de Galicia a implantar o bacharelato xeral semipresencial para 

persoas adultas no IES Monte Castelo, de Burela. 

 

2ª) Vai a Xunta de Galicia  cofinanciar para promover a Aula Mentor no 

colectivo de desempregados? 

 

3ª)  Ten pensado a Xunta de Galicia implantar a FP Dual e  a consolidación do 

IES Monte Castelo como referente na formación da rama sanitaria na Mariña 

lucense? 

 

4ª)  Vai a Xunta de Galicia axudar na divulgación doutros programas de 

aprendizaxe como CHAVE, a sección de EOI ou a sede para a realización dos 

exames da ESO e Bacharelato a distancia do IES San Clemente, dos que hai 

un gran descoñecemento na vila e na comarca? 

 

Parlamento de Galicia, 7 de agosto de 2023  
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 5ª. 

 

O centro de saúde de Ourol conta cunha única praza de médico asignado, pero 

dende pouquiño antes de Semana Santa deste ano, o profesional que ocupa 

esta praza atópase de baixa médica. 

 

Dende o pasado 7 de abril os arredor de 1.000 veciños e veciñas de Ourol 

carecen dunha adecuada atención primaria. Esta mesma semana a veciñanza 

só contará con médico o martes e xoves, e os tres días restantes prestarase 

unicamente atención telefónica dende Lugo para baixas e receitas. Polo tanto, 

a maior parte da semana a veciñanza de Ourol carece de atención do seu 

médico de cabeceira. 

 

Pero esta situación descrita non se limita a esta semana, senón que xa se vén 

dando dende principios do mes de abril, como así leva denunciando o seu 

alcalde, e que previsiblemente se estenda no tempo, xa que a baixa 

probablemente sexa longo e a resposta dada dende a Consellería de Sanidade 

ao alcalde é que non hai médicos e que irán cubrindo esta baixa día a día. 

Unha vez máis vemos como o Sergas só pon parches e ademais abdica 

responsabilidades, xa que se non hai médicos, algo terá que  ver a súa nula 

planificación e previsión en política de persoal na atención primaria nos últimos 

13 anos de goberno popular. 
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Esta situación dáse nun concello, o de Ourol, onde máis do 50 % da súa 

poboación son maiores de 65  anos, e nun concello rural, os cales están 

acostumados a que a Xunta de Galicia recorte constantemente servizos 

públicos, tan necesarios estes para poder fixar poboación. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 

  

Ten pensado a Xunta de Galicia cubrir a baixa do único médico co que conta o 

centro de saúde de Ourol? De ser o caso, que prazos manexan? 

 

Parlamento de Galicia, 7 de agosto de 2023 
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MESA DO PARLAMENTO 

 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Noa Díaz Varela, 

deputadas   e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta 

oral na Comisión 8ª. 

 

O traballo das mulleres galegas no sector pesqueiro, no que participan en toda 

a  cadea produtiva, ten unha importancia fundamental en termos sociais e 

económicos.  Non obstante, as mulleres seguen a   ter, neste sector,   

escasa visibilidade, ou máis ben sofren invisibilidade.  Seguen a sufrir, tamén, 

unha forte fenda con respecto aos homes e onde máis se nota en nas 

condicións laborais, nos salarios e á hora de conciliar o traballo coa vida 

familiar. 

 

A pesar de ser maioría en moitos dos traballos do mundo do mar como 

pode ser no caso  de  redeiras,  mariscadoras,  traballo  nas  

conserveiras…apenas    acceden  aos órganos de dirección,  representación e 

organización do sector da pesca.  Por poñer só un exemplo dos 63 patróns 

maiores dos pósitos galegos só 5 son mulleres. Sendo, polo tanto, inaprazable 

adoptar  medidas e políticas que promovan e faciliten este acceso, e aquí as 

administracións, con competencia na materia,  teñen moito que dicir e moito 

por facer para promover ese cambio social a favor dunha sociedade igualitaria 

e inclusiva neste sector fundamental na nosa Comunidade Autónoma. 
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Visibilizar e apoiar as contribucións das mulleres no sector da pesca, defender 

os dereitos  das  que  traballan  en  actividades  vinculadas  co  mar  e  

facilitarlles  a participación no deseño das políticas que favorezan ao colectivo 

das mulleres do mar serán a base para acadar o seu empoderamento no sector 

pesqueiro, marisqueiro e acuícola de Galicia. 

 

A pesca, marisqueo, a acuicultura, e en xeral, todo o traballo que xira en torno 

ao mar precisa dun enfoque técnico en materia de igualdade, que con 

perspectiva de xénero, estudie, analice,   estableza diagnósticos e realice 

propostas de medidas correctoras. Isto,  no caso de Galicia,  polo peso e as 

características específicas da pesca, do marisqueo e da acuicultura faise 

imprescindible. 

 

En Galicia contamos cunha única asociación de ámbito galego de mulleres no 

sector pesqueiro, constituída en decembro de 2016 como “Asociación de 

Mulleres do Mar de Arousa”, pero que en 2021 ampliou o seu ámbito xeográfico 

a toda Galicia e pasaron a denominarse  “Asociación Mulleres Salgadas de 

Galicia”, co obxectivo de recoñecer e poñer en valor o traballo feminino galego 

neste sector que aglutina a máis de2.000 mulleres do mundo do mar: redeiras, 

mariscadoras, percebeiras, bateeiras, empresarias, oceanógrafas, biólogas, 

peixeiras, empresarias do turismo vinculadas ao mar, patroas de 

embarcacións, directivas... 

 

Dentro das medidas que propoñen dende esta Asociación de Mulleres e de 

cara a contribuír de maneira decidida a posicionar o mundo do mar de Galicia 

dentro da Axenda 2030, especialmente na consecución do obxectivo 5 de 

Igualdade de Xénero están a promover a creación dun observatorio de 

igualdade do sector pesqueiro galego formado por persoal técnico que 

estudie, analice e estableza diagnósticos e medidas correctoras que 

contribúan a mellorar a situación das galegas que traballan no mar ou en 

actividades relacionadas, prestando atención á escasa representación das  
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mulleres en postos de dirección e representación. 

 

Polo  exposto,  as  deputadas  e  deputado  asinantes  formulan  as  

seguintes preguntas: 

 

1ª) Non considera necesario o Goberno galego a creación dun   observatorio 

de igualdade do sector pesqueiro galego, formado por persoal técnico que 

estudie, analice e estableza diagnósticos e medidas correctoras que 

contribúan a mellorar a situación das galegas que traballan no mar ou en 

actividades relacionadas, prestando atención á escasa representación das 

mulleres en postos de dirección e representación? 

 

2ª) Cales son os motivos polos que a Xunta de Galicia no crea este 

observatorio de igualdade no sector pesqueiro galego? 

 

3ª) Como valora a Xunta de Galicia o papel das mulleres galegas no sector 

pesqueiro galego? 

 

4ª) Como valora a Xunta de Galicia o escaso número de mulleres nos órganos 

de dirección das entidades representativas do sector da pesca galego? 

 

5ª) Que medidas vai promover ou adoptar a Xunta de Galicia de cara a reverter 

esta baixa representación das mulleres nos órganos de representación e 

dirección no sector da pesca galego? 

 

Parlamento de Galicia, 7 de agosto de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 5ª. 

 

Unha atención primaria fortalecida supón unha maior capacidade de 

funcionamento da rede de hospitais, que ven menos saturadas as súas propias 

dinámicas de funcionamento, dende a redución de entradas en urxencias ata a 

optimización de tempos e de diminución de listas de agarda. 

 

O centro de saúde de Ribeira de Piquín conta cunha única praza de médico 

asignada, pero dende finais de novembro do ano pasado, esta praza atópase 

vacante por traslado do seu titular a outro centro de saúde. 

 

Dende esta data a veciñanza de Ribeira de Piquín, así como a da parroquia 

fonsagradina de Carballido, que tamén depende deste centro de saúde, 

carecen dunha adecuada atención primaria. 

  

A realidade é que non se trata dunha situación puntual como alegan dende o 

Sergas senón que se converteu nunha situación estrutural, xa que a situación 

está a empeorar e a Xunta de Galicia non toma ningunha medida para 

revertela.  

 

Temos denunciado durante os últimos anos situacións similares á que hoxe de 

novo están a vivir no centro de saúde de Ribeira de Piquín. Por exemplo, no 

segundo semestre de 2021, xa que toda a metade dese ano a maioría dos días 
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da semana ese centro de saúde estaba sen facultativo médico con semanas 

nas que só había médico 1 día. 

    

O concello de Ribeira de Piquín conta cunha veciñanza cunha media de idade 

avanzada e por iso están a reclamar a recuperación da atención médica diaria 

no seu centro de saúde, ante as situacións que se están a dar na actualidade: 

aglomeracións, atrasos, menos tempo dispoñible por consulta, dificultade para 

renovación receitas ... etc. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, formulan as seguintes 

preguntas: 

 

1ª) Cando vai  a Xunta de Galicia  repoñer o servizo diario de atención médica 

no centro de saúde de Ribeira de Piquín (Lugo)? 

 

2ª) Considera o Goberno galego que a asistencia sanitaria en atención primaria 

está cuberta de maneira plena, estable e total para a veciñanza de Ribeira de 

Piquín e a parroquia fonsagradina de Carballido? 

 

Parlamento de Galicia, 7 de agosto de 2023 

  

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 07/08/2023 13:35:21 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

na Comisión 8ª. 

 

A Consellería de Promoción do Emprego impulsou o Programa Impacto 

Autónomo, centrado en axudar ás persoas autónomas ante o incremento 

de custos e dos prezos das materias primas. Mediante a Orde do 28 de 

decembro de 2022 establecéronse as bases reguladores deste programa 

de impacto autónomo, abríndose o prazo de presentación de solicitude o 

9 de xaneiro de 2023. 

 

Moitas das mariscadoras, pertencentes a Asociación Mulleres Salgada, 

quixeron optar a esta subvención, pero finalmente non se puideron 

beneficiar das axudas por non cumprir un dos requisitos: non acadar o 

mínimo de 10.000 € de rendementos netos que esixe a convocatoria. 

 

Esta convocatoria sinalaba unha prioridade “deseñar os mecanismos 

necesarios para que as empresas poidan sobrevivir” e mira aos 

autónomos como un elemento vital para dinamizar Galicia e a manter o 

emprego. 

 

Regúlanse unhas bases que deixan fóra a unha gran realidade social e 

que constitúe un importante motor de crecemento na nosa Comunidade 

Autónoma. 
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A gran maioría do colectivo do marisqueo a pé non pode solicitar estas 

axudas porque os seus ingresos no ano 2021 están por debaixo do 

mínimo establecido para pedilas. Rango de ingresos que penaliza e 

prexudica a un sector ao que, en principio, parecía ir dirixido o programa 

como é o das traballadores e traballadores por conta propia no réxime 

dos traballadores do mar. 

 

As rendas máis baixas son as máis prexudicadas pola subida do custe 

da vida e o incremento da inflación e deberían de ser as primeiras en ser 

atendidas e apoiadas. Non facelo así evidencia ou un gran 

descoñecemento da situación económica que afecta ás mulleres e 

homes do mar ou ao escaso interese en prover de futuro e relevo ao 

mundo da pesca e do marisqueo. 

 

Por iso, a deputada e o deputado que asinan, formulan as seguintes 

preguntas: 

 

1ª. Que valoración realiza o Goberno galego de que as axudas directas a 

autónomos exclúan a práctica totalidade do colectivo do marisqueo a pé? 

 

2ª. Non considera o Goberno galego que a Consellería de Economía e a 

Consellería do Mar con estas actitudes están a realizar un claro 

abandono das súas funcións e están a prexudicar aos autónomos e 

autónomas do sector do mar con menores rendas? 

 

3ª.  Pensou o Goberno galego reabrir o proceso de axudas no ano 2023, 

cunha nova liña de actuación que permita que os autónomos e 
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autónomas do mar con menores ingresos poidan acceder a elas en 

condicións de igualdade? 

 

Parlamento de Galicia, 7 de agosto de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez e Eduardo Ojea Arias, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª. 

 

O proxecto da  vía de alta capacidade Costa Norte Ferrol-San Cibrao, que foi 

anunciado no ano 2001 polo señor Cuiña, dividíase en 11 fases 

correspondentes con outros tantos tramos e fixaba como data de finalización o 

ano 2007. Pero non foi ata o ano 2009 cando se iniciaron as obras do primeiro 

tramo. Trátase dunha infraestrutura prometida hai máis de 20 anos e que aínda 

segue no aire, e ao ritmo que executa estas obras a Xunta de Galicia a 

conexión Ferroltera-Ortegal-A Mariña chegará, de ser o caso, no ano 2135. 

 

Este abandono da Xunta de Galicia para coa VAC Costa Norte implica seguir 

marxinando as comarcas da Mariña Occidental e de Ortegal e deixando a estas 

comarcas cunhas vías de comunicación deficientes, que atravesan moitos 

núcleos de poboación e cun trazado moi antigo. Unicamente contan cun 

trazado moderno as saídas de Ferrol ata San Sadurniño e as variantes de 

Ortigueira e Xove. 

 

Despois de reiterados incumprimentos e inxustificados retrasos por parte do 

Goberno de Feijóo nesta VAC, en marzo de 2017 o director xeral da 

Axencia Galega  de  Infraestruturas  en  sede  parlamentaria  galega  afirmaba  

que  para  a Xunta de Galicia esta infraestrutura segue a ser unha prioridade e  
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que se ía empezar cos tramos útiles que están conectados coas vías de alta 

capacidade, empezando  polo  lado  da  Coruña,  na AG-64  como  punto  de  

inicio,  no  seu primeiro tramo San Sadurniño-Sardiñeira e na parte de Lugo 

conectando o tramo recentemente posto en servizo entre Celeiro e San Cibrao. 

 

 

Pois ben, no relativo á Provincia de Lugo nada novo dende que o Goberno 

galego inaugurase, en xaneiro de 2017, con tres anos de retraso  o primeiro e 

único  dos tramos desta provincia con só a variante de Xove. Treito, por 

certo licitado 8 anos atrás por un goberno da Xunta de Galicia presidido por 

Touriño. 

 

No relativo á provincia da Coruña, case que 4 anos despois do anunciado no 

Parlamento de Galicia polo director xeral da Axencia Galega de 

Infraestruturas da Xunta de Galicia, en maio 2021 a Xunta de Galicia sometía a 

información pública o treito da vías de altas prestacións entre San Sadurniño e 

Sanguiñeira. Segundo avanza o executivo galego trátase da actualización do 

proxecto no treito San Sadurniño-Sanguiñeira, que se completa coa conexión 

directa coa AG-64. Pero para mostra do retraso inxustificado desta obra só 

dicir que máis de 10 anos e medio antes, no DOG do 25 de novembro de 2010, 

xa fora declarada a utilidade pública e se dispuxera a urxente ocupación de 

bens e dereitos afectados polo proxecto da VAC neste tramo. 

 

No propio programa electoral do Partido Popular de Galicia ás eleccións 

autonómicas de 2009 prometían, xa non só un Corredor, senón a autovía do 

norte Ferrol-San Cibrao para que estivese en servizo no ano 2012. 

 

Trátase dunha infraestrutura fundamental para a vertebración e conectividade 

da Mariña e de Ortegal, pero que se atopa totalmente abandonada e esquecida 

por parte da Xunta da Galicia, e así se desprende dos retrasos 

inxustificados,   así como  a escasa dotación e execución orzamentaria  
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autonómica ano tras ano. 

 

Por iso, a deputada e o deputado que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Cales son os prazos que manexa a Xunta de Galicia para rematar a 

VAC Costa 

Norte? 

 

2ª) Cre a Xunta de Galicia que coas contías orzamentadas para o ano 2023 por 

parte da Administración xeral autonómica se poden cumprir os prazos que 

manexa a Xunta de Galicia? 

 

3ª) Cales son as razóns da prolongada paralización das obras VAC Costa 

Norte? 

 

 

Parlamento de Galicia, 7 de agosto de 2023 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 07/08/2023 13:47:41 
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Eduardo Ojea Arias na data 07/08/2023 13:47:55 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 5ª. 

 

Situación da Atención Primaria na Mariña: 

 

- Listas de agarda ata de 15 días para conseguir unha cita co médico de 

cabeceira. 

 

- Non substitución do persoal dos centros de saúde que desfrutan de permisos 

ou ausencias xustificadas, chegando a situacións de máis da metade dos 

médicos de familia ausentes, ou que de 10 médicos haxa días cun só 

profesional como aconteceu no Centro de Saúde Viveiro a comezos do ano 

2022 ou centros de saúde sen ningún médico. 

 

- Dous anos sen persoal sanitario para desprazados e desprazadas durante os 

meses nas que os concellos contan con maior poboación, sobrecargando ao  

persoal xa de por si exhausto. 

 

- O persoal médico leva moito tempo atendendo a un número de persoas moi 

superior ás recomendadas, aumentando o risco de cometer erros e 

imposibilitando unha atención de calidade. 

 

- Falta de pediatras nos centros de saúde, non se substitúen aos titulares 

cando faltan, derivándose a atención pediátrica ao servizo de urxencias do 
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hospital da Mariña ou obrigando ás familias a acudir a consultas privadas, se é 

o caso de que poidan pagalo. 

 

Nós entendemos que a privatización de servizos sanitarios non é unha opción.  

Pedimos unha sanidade pública e gratuíta, equitativa, universal, de calidade e 

de proximidade. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, formulan as seguintes 

preguntas: 

 

1ª) É coñecedera a Xunta de Galicia da precaria situación na que se atopa a 

atención primaria na comarca da Mariña lucense? 

 

2ª) Non pensa a Xunta de Galicia que nesta situación é preciso articular un plan 

específico para a atención primaria na Mariña lucense que conte cos medios 

materiais e humanos que garantan unha sanidade pública, gratuíta, equitativa, 

universal, de calidade e de proximidade? 

 

Parlamento de Galicia, 7 de agosto de 2023 

  

  

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 07/08/2023 13:49:38 
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Marina Ortega Otero  na data 07/08/2023 13:50:04 
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@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Patricia Otero Rodríguez, Luís Álvarez Martínez e Eduardo Ojea Arias, 

deputada e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 2ª. 

 

A mediados do  pasado mes de febreiro coñeciamos os efectos, na provincia 

de Lugo,  dos temporais dos meses de decembro de 2022 e de xaneiro de 

2023, que a Xunta de Galicia non dera a coñecer antes, posiblemente porque 

os novos corrementos de terra e desprazamentos da calzada non deixan en bo 

lugar a súa xestión na estrada autonómica LU-651, vía fundamental para a 

comarca do Courel. 
 

A mala situación detectada nos km. 18,28 e 29 da LU-651 están a precisar 

novas obras de reparación, con cortes que obrigan aos vehículos pesados a 

facer un tramo alternativo cun rodeo de 30 km, coas molestias e o incremento 

de custe que isto supón. 

 

A actual situación pon de manifesto que a Xunta de Galicia non fai as obras de 

mantemento precisas para garantir o bo estado das súas estradas nin 

tampouco actúa con dilixencia cando se producen deterioracións graves. 

 

O afundimento de 200 metros de firme, en marzo do ano pasado, nesta mesma 

estrada autonómica ocasionou un corte que se prolongou durante 4 meses, e 

ademais a Xunta de Galicia tardou 44 días en artellar un desvío alternativo. 

 

A historia da LU-651 é un resumo da pésima xestión viaria da Xunta de Galicia. 
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A actual alcaldesa anunciaba no ano 2010 que a Xunta de Galicia tiña a 

intención de reactivar as obras, pero o certo é que só se traballou no papel, 

xerando titulares de prensa, anuncios e promesas, sen asumir ningunha obra 

concreta. 

 

En abril do ano 2015, ante unha iniciativa do PSdeG no Parlamento de Galicia, 

o Goberno galego aseguraba que faltaba por redactar o proxecto de 

acondicionamento e mellora da estrada LU-651 entre Folgoso do Courel e 

Seoane, polo tanto, dando a entender que non existía ningún proxecto de 

mellora no ano 2010, a pesares dos anuncios en prensa. Anuncios, medias 

verdades e titulares de prensa, pero a única realidade é que a estrada segue 

sen  facer. 

 

Por iso, a deputada e os deputados que asinan, formulan as seguintes 

preguntas: 

 

1. Que prazos manexa a Xunta de Galicia de cara a  arranxar a estrada 

autonómica LU-651, de Folgoso a Quiroga, afundida en marzo de 2022, para 

mellorar o seu trazado, dotala de muros de contención, elementos de 

sinalización e de seguridade propios dunha vía das súas características? 

 

2. Cando vai a Xunta de Galicia a cumprir os numerosos anuncios feitos no 

relativo ao acondicionamento e ampliación da estrada entre Seoane e Folgoso 

do Courel? 

 

Santiago de Compostela, 7 de agosto de 2023 
 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Patricia Otero Rodríguez  na data 07/08/2023 13:50:50 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 07/08/2023 13:51:08 

 

Eduardo Ojea Arias na data 07/08/2023 13:51:20 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Luís Manuel Álvarez Martínez, Julio Torrado 

Quintela  e Marina Ortega Otero, deputadas e deputados pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª. 

 

O consultorio médico de Parga, en Guitiriz, foi pechado polo Sergas en marzo 

de 2020, coa chegada da Covid-19. 

 

Despois de numerosas denuncias da veciñanza e de reclamacións do Concello 

de Guitiriz en marzo de 2022 o Sergas anunciaba que se retomaría a 

actividade asistencial do consultorio de Parga ao longo do mes de setembro. 

Pasado o mes de setembro o dito consultorio seguía pechado e sen a 

actividade asistencial que si tiña ata a chegada da pandemia. No mes de 

outubro a Xunta de Galicia anunciaba, unha vez máis, que o 24 dese mes 

reabría o consultorio de Parga con atención médica e de enfermaría de luns a 

xoves en horario de mañá. 

 

Pero de novo estamos a ver, e a veciñanza de Guitiriz a sufrir, un novo 

incumprimento do Goberno galego en relación ao seu compromiso de 

reapertura total do consultorio unha vez superada a pandemia. O Sergas puxo 

as súas normas e agora de novo volve a incumprilas, xa que no que vai de 

mes, só houbo médico neste centro de saúde 3 días. 

 

É recorrente a ausencia de médicos que está a sufrir o consultorio de Parga, no 

que non se está a dispor de médicos de luns a xoves, tal e como se 

establecera por parte do Goberno galego e a previsión é que non se conte con 

este profesional ata o 22 diste mes. 
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A normalidade xa volveu  hai tempo ás nosas vidas, agás ao centro de saúde 

de Parga. Con este novo modelo, os usuarios e usuarias reduciron 

drasticamente o servizo co que contaban ata o ano 2020. 

 

Polo tanto, a Xunta de Galicia debe de cumprir, cando mínimo, co que 

prometeu e reabrir realmente o consultorio de Parga de luns a xoves con 

atención médica e de enfermaría. 

 

Por todo iso, as deputadas e os deputados que asinan, formulan as seguintes 

preguntas: 

 

1. É consciente o Goberno galego de que está a incumprir, unha vez máis, a 

última das promesas feitas aos veciños e veciñas de Guitiriz no relativo a 

reapertura do consultorio de Parga? 

 

2. Vai a Xunta de Galicia a  reabrir realmente o consultorio de Parga todos os 

días da semana e con todos os profesionais asignados a el, como estaba antes 

da chegada da covid-19? 

 

3. Vai o Goberno galego,  como mínimo, a cumprir o prometido en outubro de 

2022 e que este consultorio de Parga conte con atención médica e de 

enfermaría de luns a xoves? 

 

Parlamento de Galicia, 7 de agosto de 2023 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 07/08/2023 13:53:22 
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Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 07/08/2023 13:53:36 

 
Julio Torrado Quintela  na data 07/08/2023 13:53:50 

 
Marina Ortega Otero  na data 07/08/2023 13:54:00 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Martín Seco García e Julio Torrado Quintela, 

deputada e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 8ª. 

 

 

O pasado día 8 de marzo a presidenta de Portos de Galicia acudía ao Porto de 

Caión sito no concello da Laracha. Nesta visita estivo acompañada polo alcalde 

do dito concello e por representantes da confraría de pescadores. 

 

O motivo da visita, segundo recolleron os medios de comunicación, foi analizar 

o estado actual das infraestruturas e dos equipamentos do Porto de Caión e 

definir as intervencións prioritarias a levar a cabo para a súa mellora, 

conservación e mantemento, baixo a premisa da busca do obxectivo común de 

mellorar o espazo portuario. 

 

Como se pode desprender das declaracións feitas dende Portos de Galicia, 

todas elas son meras declaracións de intencións, sen concretar nin definir cales 

serán estas  intervencións prioritarias a levar a cabo por parte da Entidade 

Pública Empresarial de cara á mellora, conservación e mantemento do Porto 

de Caión. 

 

Por iso, a deputada e os deputados que asinan, preguntan: 

 

Cales van  ser as actuacións prioritarias que vai  levar a cabo  Portos de Galicia 

de cara á mellora, conservación e mantemento do Porto de Caión? 
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Santiago de Compostela, 7 de agosto de 2023 

 

  

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 07/08/2023 13:54:59 

 
Martín Seco García  na data 07/08/2023 13:55:24 

 
Julio Torrado Quintela  na data 07/08/2023 13:55:39 
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Á MESA DO PARLAMENTO 
 
 
 
 
Marina Ortega Otero, Julio Torrado Quintela e Carmen Rodríguez Dacosta, 

deputada e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 5ª. 

 

Hai dous anos, en plena etapa postpandemia, dende o Grupo Socialista 

alertabamos da crítica situación das listas de agarda en varios servizos ou 

especialidades na provincia de Ourense. En concreto o servizo de 

traumatoloxía establecía tempos de espera inasumibles por cuestión de saúde 

pública e de desaxuste laboral motivado pola inactividade das persoas que 

permanecen agardando. Todo iso non só ten repercusións na saúde física das 

persoas afectadas senón ademais na súa saúde mental. A única forma de 

dignificar os profesionais sanitarios e garantir a súa permanencia é 

incentivando contratos estables e con mellores condicións para afianzar persoal 

sanitario en Galicia dende o Goberno galego, administración competente na 

materia. 

 

O feito é que existen carencias e falta de persoal na sanidade pública galega 

que se están normalizando de xeito estrutural nun contexto no que debemos 

impulsar máis que nunca a sanidade pública. 

 

Na provincia de Ourense, entre outras cuestións, existe un problema importante 

coas listas de agarda de traumatoloxía. Tendo en conta ademais que Ourense 

é unha das provincias máis envellecidas do país, e polo tanto, con maior 

poboación susceptible de ser usuaria de traumatoloxía, dende o Grupo 

Parlamentario Socialista consideramos urxente que o Goberno galego poña no 

centro da xestión este problema para dar solución efectiva canto antes. 
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Propoñemos para iso que exista unha maior planificación e coordinación na 

xestión dos recursos, así como un incremento deles, tanto materiais como 

humanos. 

 

Existen casos que levan anos agardando por intervencións que solucionen os 

seus problemas de saúde relacionado coa traumatoloxía, o que leva asociado 

unha baixa laboral ou incapacidade, que non só limita a saúde física da persoa 

senón tamén a laboral e económica nunha gran parte de casos. 

 

Algúns deles levan tres anos agardando por unha intervención, incluso por 

accidente laboral. Soportando non só dor e agravamento da propia lesión ou 

patoloxía, senón tamén as consecuencias laborais na propia incapacidade para 

traballar mentres a sanidade pública que xestiona o goberno en Galicia non 

soluciona tal situacións· 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, formulan as seguintes 

preguntas: 

 
 

1. Ten constancia o Goberno galego das  longas  listas  de  agarda  para 

traumatoloxía e cirurxía na provincia de Ourense? 

 

2. Ten pensado o Goberno galego adoptar medidas ao respecto para 

solucionar un problema que pon en risco a saúde da cidadanía? 

 

3. Que  medidas  tomarán  para  reducir  as  listas  de  agarda  en  

traumatoloxía  na provincia de Ourense? 

 
Parlamento de Galicia, 7 de agosto de 2023 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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Marina Ortega Otero  na data 07/08/2023 11:01:20 
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María del Carmen Rodríguez Dacosta  na data 07/08/2023 11:01:45 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Iria Carreira Pazos e Montserrat Prado Cores, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª , sobre a situación do servizo de inspección da Consellaría de 

Política Social. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

En agosto de 2023 a Asociación de Inspectores e Inspectoras de Servizos Sociais 

(Agiss) denunciou publicamente que membros da Consellaría de Política Social 

filtraban ás empresas propietarias e xestoras de residencias de maiores as datas e horas 

nas que se ían producir as inspeccións nalgúns centros. 

No seu comunicado, Agiss, apunta que esas filtracións supoñen un obstáculo ao 

seu labor fiscalizador e que mesmo puxo en coñecemento de altos cargos da Consellaría 

o que estaba acontecendo, concretamente, diante da subdirectora xeral de Autorización e 

Inspección de Servizos Sociais e da secretaria xeral técnica da Consellería de Política 

Social que acordaron mudar o procedemento para garantir que só o persoal do servizo 

de inspección coñecería a hora e data de visita dos centros. 

Porén, desde Agiss denuncian que no mes de xullo de 2023 o persoal de 

inspección recibiu comunicación de que o novo sistema de asignación de centros 

quedaba sen efecto e que volvía o método anterior de programación. Unha información 

que, din, recibiron “sen aclarar os motivos da decisión e sen xustificación ningunha”. 
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Para o G. P. do Bloque Nacionalista Galego os feitos denunciados polo persoal 

do servizo de inspección da Consellaría de Política Social son gravísimos, merecen 

unha aclaración e que se depuren todas as responsabilidades que puidesen existir. 

Cómpre lembrar que os servizos de inspeccións teñen a encomenda de velar 

polo cumprimento da lexislación vixente en materia de centros sociais e, con iso, 

garantir o respecto escrupuloso dos dereitos fundamentais das persoas usuarias dos 

mesmos, moitas delas colectivos especialmente vulnerables como persoas dependentes, 

menores ou persoas con discapacidade. Calquera información filtrada previamente ás 

empresas e entidades propietarias e/ou xestoras deses servizos supón unha violación da 

lei. 

Hai que sinalar que os servizos de inspección da Consellaría de Política Social 

son absolutamente insuficientes para atender todas as áreas dependentes deste 

departamento pois, pouco máis dunha ducia de persoas asumen a inspección de todos os 

centros sociais, non só residencias. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª: 

- É certo o que denuncia a Asociación de inspectoras e inspectores de servizos 

sociais? 

- Cónstanlle, como sinala Agiss, que altos cargos da Consellaría de Política 

Social sabían que se estaban a filtrar datas e horas das visitas aos centros? 
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- É certo que a Consellaría mudou inicialmente o procedemento para garantir a 

máxima confidencialidade arredor das inspeccións e que logo dun tempo se recuperou o 

método anterior sen xustificación de ningún tipo? 

- De ser así, por que razón? 

- Iniciou a Consellaría algunha investigación arredor dos feitos denunciados 

polos servizos de inspección? 

- De ser así, cal e con que resultado? 

- Vai adoptar algunha medida a Xunta de Galiza para esclarecer que está 

acontecendo e garantir que o persoal de inspección de Política Social conta cos recursos 

necesarios para desenvolver o seu traballo coas máximas garantías? 

 

Santiago de Compostela, 8 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Montserrat Prado Cores  

Iria Carreira Pazos  

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 08/08/2023 11:42:26 
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María Montserrat Prado Cores  na data 08/08/2023 11:42:31 

 

Iria Carreira Pazos na data 08/08/2023 11:42:39 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, Noa Presas Bergantiños, Alexandra Fernández 

Gómez e Luis Bará Torres, deputados e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 2ª, sobre a 

humanización e conservación das rúas do casco urbano de Ourense. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

Actualmente a instancias do Concello de Ourense, gobernado por Democracia 

Orensana co apoio do Partido Popular, estase a realizar un proceso de renovación do 

pavimento de diversas rúas do casco urbano de Ourense, procedéndose ao asfaltado de 

calzadas de rúas empedradas. As rúas Bedoia, San Lázaro ou Ramón Cabanillas son un 

bo exemplo de calzadas nas que o derivado do petróleo vai substituír ás lastras. 

Dende hai décadas numerosas cidades europeas están a empedrar as principais 

rúas das cidades e cascos históricos e non só por razóns estéticas, senón para a 

humanización dos espazos públicos, dotándoos de maior seguridade para o peón e 

priorizando a este sobre o vehículo. O empedrado, alén de ser un pavimento de maior 

resistencia e eficiencia e de mellor comportamento fronte aos axentes metereolóxicos, 

dota de maior seguridade ao tránsito dos peóns e dos propios vehículos que non só 

deben moderar a súa velocidade de circulación, senón que reduce o tempo de freada dos 

vehículos. 

Asemade o asfalto ten unha grande capacidade para absorber a enerxía solar -

segundo diferentes estudos pode chegar a absorber ate o 95% da enerxía solar que 

recibe – para posteriormente desprender ese calor ao ar circundante incrementando 
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notablemente a temperatura da cidade. Xa que logo o asfalto é un elemento que non só 

provoca un maior incremento do calor do pavimento, senón que o conserva e o expide 

posteriormente. 

En situacións como as ondas de calor que cada vez con maior frecuencia 

estamos a padecer o asfaltado das calzadas está a incrementar a dureza e as 

incomodidades -tamén morbilidade - das mesmas. 

A conservación das cidades e vilas aconsella o mantemento e, no caso, 

renovación do empedrado, non só por razón estéticas -que tamén -senón por ser un 

importante elemento para a humanización dos espazos, priorizando o peón sobre o 

vehículo, ao tempo que contribúe a loita contra o cambio climático, pois non só evita a 

utilización de produtos derivados do petróleo, senón que contribúe a reducir as 

temperaturas do ar e mesmo pode servir para a eliminación de gases tóxicos; representa 

a aposta por un modelo de cidade, sostible e na que se prioriza o o benestar e calidade 

de vida das persoas, totalmente diferente ao que D.O. e o P.P. están a seguir na cidade 

de Ourense, e no que a substitución do pavimento é unha manifestación, como 

anteriormente o foi a drástica redución do arborado urbano. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 

. Considera a Xunta de Galiza que a substitución da pavimentación de 

empedrado por aglomerado asfáltico contribúe á humanización das cidades? 

. O tivo de pavimento aplicado pode contribuír a priorizar ao peón sobre o 

vehículo a motor, limitando a velocidade de circulación de estes e mesmo permitindo a 

redución da distancia de freada? 
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. Entende a Xunta de Galiza que o asfalto contribúe ao incremento da 

temperatura do ar nas cidades? 

. Autorizou a Xunta de Galiza o asfaltado dalgunha rúa da súa titularidade na 

cidade de Ourense? 

. Ten previsto plantar arbores ou especies arbóreas de calquera clase nalgunha 

das rúas de Ourense da que é titular? 

 

Santiago de Compostela, 8 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Noa Presas Bergantiños 

Alexandra Fernández Gómez 

Luis Bará Torres 

Deputados e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 09/08/2023 09:48:14 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 09/08/2023 09:48:19 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 09/08/2023 09:48:28 
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Xosé Luis Bará Torres  na data 09/08/2023 09:48:34 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, Paulo Ríos Santomé e Luis Bará Torres, 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 2ª, sobre a continuación da autoestrada AG-31 até a fronteira 

portuguesa. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

A Comunidade Intermunicipal do Alto Miño que abrangue a dez cámaras 

portuguesas, Arcos de Valdevez, Melgaço e Ponte de Barca inclusive, ven de acordar a 

contratación da redacción dun proxecto para a mellora da estrada IC-28 ate a fronteira 

con Galiza e que supón a constatación do compromiso do goberno de Portugal na 

mellora da conectividade coa Galiza interior. Conectividade esencial, non só para a 

vertebración do suroeste da provincia de Ourense, senón para o desenvolvemento 

económico e social de todo interior de Galiza. 

A mellora da conexión viaria existente consta como prioritaria no Plan de 

Investimentos Conxunto da Eurorrexión Norte de Portugal-Galiza (2021-2027), tendo 

recoñecido o carácter estratéxico e estruturante representantes sociais, económicos e 

institucionais de ambas nacións, malia que non consta que a Xunta de Galiza impulsase 

actuación algunha para avanzar na conclusión do proxecto de unión entre a autovía A-

52 coa fronteira portuguesa, esencial para a vertebración da Galiza interior e para o 

desenvolvemento económico e social da eurorrexión. 
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Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 

. Que actuacións realizou a Xunta de Galiza tendentes á conclusión e remate da 

autoestrada AG-31 e a súa continuación ate a fronteira portuguesa? E cal foi o 

resultado? 

. Após dez anos da entrada en servizo da autovía AG-31, cal foi a variación no 

transito de vehículos, particulares e comerciais, na comarca de Celanova? 

. A entrada en funcionamento da AG-31 tivo repercusión na sinistralidade da 

OU-540?  

. Considera a Xunta de Galiza que a contratación da redacción de proxectos para 

a mellora viaria da IC-28 por institucións de Portugal expresan a vontade de mellorar as 

comunicacións viaria con Galiza e de dar cumprimento aos compromisos acordados no 

seu día? 

. Á vista dos avances anunciados polas institucións públicas portuguesas, que 

actuación ten previsto realizar a Xunta de Galiza? 

 

Santiago de Compostela, 9 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Paulo Ríos Santomé 

Luis Bará Torres 

Deputados do G.P. do BNG 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-J

H
fy

uM
R

N
1-

0
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

208621

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-M

9N
sT

kY
gS

-4
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-JHfyuMRN1-0
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-M9NsTkYgS-4


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 09/08/2023 11:16:26 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 09/08/2023 11:16:37 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 09/08/2023 11:16:45 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-J

H
fy

uM
R

N
1-

0
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

208622

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-M

9N
sT

kY
gS

-4
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-JHfyuMRN1-0
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-M9NsTkYgS-4


 

 

Grupo 
Parlamentario 

Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Paloma Castro Rey, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 5ª. 

 

A situación sanitaria no concello de Cerdedo-Cotobade esta a ser totalmente 

deficitaria o que ocasiona un grave prexuízo para a súa veciñanza. 

 

O Grupo Parlamentario Socialista vén denunciando durante toda a lexislatura 

as carencias sanitarias existentes, como a ausencia de cobertura de baixas 

médicas, de ambulancias ... sen que o Goberno da Xunta leve a cabo ningún 

tipo de actuación para mellorala. 

 

Pola contra este verán a situación empeorou aínda mais, e atopándose neste 

momento do seguinte xeito: 

 

- Os 4 médicos de atención primaria que se atopan adscritos neste concello: 

Un está a traballar a tempo parcial por ter concedido o máximo de horas 

sindicais; Dous atópanse de vacacións (un deles sen cubrir e o outro cuberto 

por un profesional que acude unicamente días alternos por ter que cubrir tamén 

as vacacións do médico do concello de Campo Lameiro); e o outro médico 

atópase de baixa sen cubrir. 

 

- A pediatra adscrita ao centro de saúde de Tenorio causou baixa por traslado e 

non foi cuberta, existindo no concello, con carácter permanente, só unha 

enfermeira pediátrica, que fai as revisións e renova as receitas para os 
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tratamentos da poboación menor e a maiores un pediatra compartido co 

concello de Forcarei que acode un par de días á semana. 

 

Os nenos e nenas enfermos son derivados ás urxencias `pediátricas do 

hospital provincial de Pontevedra. 

 

Dende o Grupo Socialista insistimos novamente en solicitar á Xunta que supla 

con carácter urxente o déficit sanitario que presenta este concello, cubrindo as 

baixas médicas temporais e definitivas. 

 

Así mesmo insistimos novamente na necesidade de dotar o PAC de Cerdedo 

dunha ambulancia para poder trasladar as urxencias graves que se produzan 

neste concello ao Hospital de Montecelo.  

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan, formulan as 

seguintes preguntas: 

 

1. Ten previsto o Goberno galego, cubrir o déficit sanitario que presenta o 

concello de Cerdedo-Cotobade, cubrindo as baixas médicas temporais e 

definitivas, dos profesionais da atención primaria, así como a do pediatra 

adscrito a este concello? 

 

2. Vai dotar o Goberno galego o PAC de Cerdedo cunha ambulancia para 

poder trasladar as urxencias graves ao Hospital de Montecelo?  

 

Santiago de Compostela, 9 de agosto de 2023 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paloma Castro Rey  na data 07/08/2023 11:53:57 
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Julio Torrado Quintela  na data 07/08/2023 11:54:19 

 

Marina Ortega Otero  na data 07/08/2023 11:54:32 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

María del Carmen Rodríguez Dacosta, Pablo Arangüena Fernández, 

Paloma Castro Rey e Julio Torrado Quintela, deputadas e deputados 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª. 

 

Anunciaba en campaña lectoral o entón  presidente da Xunta de Galicia, como 

compromisos asumibles con Ourense para o mandato 2016-2020 a construción  

dun gran hotel  balneario na cidade e  converter  o complexo de  Monterrei, que 

se encontra  no  concello limítrofe de Pereiro de Aguiar, nun gran  Parque 

Acuático e  que estas  dúas iniciativas se converterían nos dous grandes polos 

de atracción para a cidadanía e para o turismo. 

 

Pero unha vez revalidada a presidencia da Xunta, aquela promesa electoral  

non acabou de arrancar e foi en agosto do 2018  cando o Goberno galego 

anunciaba que as instalacións serían remodeladas tras un estudo de 

viabilidade por parte dunha consultora especializada no deseño de parques 

acuáticos.  

 

Daquela o Goberno galego aseguraba que barallaba “un investimento próximo 

aos 6 millóns de euros e unhas dimensións ao redor dos 35.000 metros 

cadrados”. 

 

Case cinco anos despois do primeiro anuncio, concretamente o 22 de marzo de 

2021,  o presidente Núñez Feijóo   participaba na inauguración da  mellora das 

instalacións deportivas de Monterrei, e recoñecía que   a Xunta non contaría 

ata maio co proxecto construtivo das instalacións acuáticas prometidas, que se 

irían executando en fases sucesivas non concretadas.  
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Así mesmo a propia Xunta limitouse a salientar que o obxectivo era que as 

obras das piscinas infantil e familiar estean finalizadas en 2022 engadindo que 

posteriormente desenvolveranse outras tres fases máis para levar a cabo 

distintas infraestruturas relacionadas co lecer. 

 

Por iso este grupo parlamentario preguntou en abril de 2021 ao secretario xeral 

para o deporte sobre o retraso na construción do Parque acuático e pola 

previsión temporal e orzamentaria para a súa construción. 

 

Os prazos estipulados non se cumpriron e o ano 2022 os veciños e veciñas do 

municipio de Pereiro de Aguiar e da comarca de Ourense  que adoitan utilizar 

estas infraestruturas, as de mais afluencia da provincia, tiveron que soportar as 

altas temperaturas sen poder utilizar a mencionada instalación acuática. 

 

Foi agora, a principios de agosto, cando o vicepresidente, Diego Calvo, visitaba 

as instalacións e anunciaba que estas abrirían o día 9 de agosto, sen tobogáns, 

e que estarían terminadas con toda seguridade para a próxima tempada estival   

e  que o mellor deste parque acuático “aínda está por vir “.. 

 

Pódese comprobar que do proxecto aprobado só se abre unha pequena parte  

quedando por realizar inda tres fases. 

 

O Grupo Parlamentario   Socialista considera que o acontecido constitúe  unha 

nova tomadura de pelo do Goberno galego para os veciños e veciñas da 

provincia de Ourense  que despois dunha  promesa realizada no ano 2016 polo 

entón presidente da Xunta de Galicia, encontrámonos xa na metade do verán  

e con total desvergoña  procedan a unha apertura simbólica e gratuíta que non 

se corresponde co proxecto anunciado,  nin se pode  denominar parque 

acuático.  
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Non menos importante é a problemática  do aparcadoiro, de feito  o Grupo 

Socialista  de Pereiro de Aguiar ao presumir que os problemas de aparcamento 

ían acontecer  presentou distintas iniciativas para que  a Xunta de Galicia tiver 

en conta esta cuestión. 

 

Por iso, as deputadas e os deputados que asinan, formulan as seguintes 

preguntas: 

 

1. Entende  o Goberno galego que se pode prolongar no tempo desta maneira 

a falta de rigor e veracidade no cumprimento das promesas electorais e 

proxectos anunciados? 

 

2. Considera o Goberno galego que os efectos do cambio climático lograrán o 

espellismo de ver parque acuático onde só hai unhas pozas sen acabar? 

 

3. Que medidas vai adoptar o Goberno galego en relación coa execución da 

obra adxudicada  e en que prazos? 

 

Parlamento de Galicia, 9 de agosto de 2023 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta  na data 09/08/2023 13:14:31 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 09/08/2023 13:14:45 

 
Paloma Castro Rey  na data 09/08/2023 13:15:01 

 
Julio Torrado Quintela  na data 09/08/2023 13:15:11 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Noelia Otero Lago e Noa Díaz Varela, 

deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, 

ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 

ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4ª. 

 

Os concellos da Costa da Morte, Camariñas, Carnota, Cee, Corcubión, Muxía, 

Vimianzo e Zas están situados no xeodestino da Costa da Morte, concellos 

coñecidos pola súa paisaxe inconfundible mesturada co misterio e as lendas 

que conforman o seu sinal de identidade.  

 

Esta singularidade unida á extensa oferta cultural dos ditos concellos fan que o 

turismo sexa un dos motores económicos da zona que unido á importancia do 

sector pesqueiro constitúen as actividades con maior peso do mencionado 

territorio. 

 

A Costa da Morte é unha das zonas que máis poboación perde ano tras ano, 

5563 habitantes menos nestes 7 concellos dende 2009, que é tanto como se 

nestes 12 anos desapareceran máis que a totalidade das e dos habitantes 

actuais de Camariñas (o terceiro concello máis poboado). Se dende a 

Administración autonómica non se implementan medidas eficaces que revertan 

esta sangría demográfica é posible que nun prazo non demasiado longo esta 

zona quede practicamente despoboada. 

 

As e os socialistas recordámoslle á Xunta de Galicia unha e outra vez que a 

medida máis eficaz para evitar o despoboamento nos territorios é aplicar 

políticas de fomento de emprego de calidade que teña en conta a oferta 

existente e as potencialidades na zona, polo que mellorar a empregabilidade 

das persoas da Costa da Morte para poder inserirse laboralmente, contribuíndo 
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a ofertar servizos de calidade que impulsen os principais sectores económicos 

debería ser unha prioridade do Goberno galego. 

 

Tendo en conta que Galicia recibiu do Plan para modernizar a FP do goberno 

central 114 millóns de euros, só no 2022, parece bastante razoable que estes 

recursos sexan investidos para mellorar a empregabilidade das persoas mozas 

que dea resposta ás demandas das empresas do sector que queren ofertar un 

turismo de calidade, pero necesitan profesionais formados, e no sector 

pesqueiro que tamén precisa de persoas novas e cualificadas para seguir 

sendo un sector punteiro na nosa comunidade. 

 

Ante esta situación, as alcaldesas e os alcaldes dos ditos concellos levan 

tempo reivindicando da Xunta de Galicia a creación de graos formativos que 

permitan formar a persoas mozas nestas especialidades demandadas na zona, 

por iso as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Ten pensado o Goberno galego aumentar a oferta de ciclos formativos na 

bisbarra da Costa da Morte nas especialidades demandadas na zona de 

acordo ao seus sectores estratéxicos? 

 

2ª) Cal é motivo para que o Goberno galego rexeitou a ampliación dos ciclos 

formativos na bisbarra da Costa da Morte? 

 

3ª) Cal é a demanda de persoas interesadas en ciclos formativos na bisbarra 

da Costa da Morte? 

 

4ª) Cal é o importe destinado pola Xunta de Galicia na bisbarra da Costa da 

Morte para Formación Profesional? 

 

Parlamento de Galicia, 10 de agosto de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo e Gonzalo Caballero Míguez, 

deputada e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 3ª. 

 

No discurso de investidura da IX Lexislatura da Xunta de Galicia, o 

expresidente Núñez Feijóo anunciou a fusión de concellos como a 

medida estrela para rematar co minifundismo da planta municipal galega 

ao tempo de rematar co seu raquitismo orzamentario.  

 

Durante esa lexislatura materializáronse dúas fusións, unha en 2013 dos 

concellos de Oza dos Ríos e de Cesuras dando lugar ao novo concello 

Oza-Cesuras, e no ano 2016 a fusión dos concellos de Cerdedo e 

Cotobade dando lugar ao novo concello Cerdedo-Cotobade. 

 

A Xunta de Galicia, nos decretos polos que se aprobaron as fusións 

voluntarias dos ditos concellos dando orixe a un novo concello, 

establecía na propia exposición de motivos que consideraba que 

concorrían razóns de conveniencia e de oportunidade que aconsellaban 

a fusión iniciada polos concellos, xa que, segundo consideraban os 

concellos interesados, o novo municipio, xurdido da fusión, estaría en 

disposición de garantir unha prestación de servizos máis eficaz e 

eficiente sen mingua da calidade da democracia local, de igual xeito, 

fundamentábase en consideracións de orde xeográfica e económica e na 

estimación por ambos os dous municipios de que da alteración derivarán 
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importantes vantaxes en canto á prestación de servizos, así como á 

adquisición de novos e máis cuantiosos ingresos por parte doutras 

administracións públicas que dos que poidan adquirir por separado.  

 

Pasados 9 e 6 anos respectivamente dende a materialización das dúas 

fusións, a deputada e o deputado que asinan, formulan as seguintes 

preguntas:  

 

1ª) Que valoración fai o Goberno galego sobre o resultado acadado por 

estas dúas fusións? 

 

2ª) Ten feito o Goberno galego algún estudo sobre a posibilidade de 

impulsar máis fusións dentro da nosa comunidade? 

 

3ª) Cantos foron os recursos destinados aos concellos fusionados dende 

a constitución de cada un dos novos concellos? 

 

4ª) Ten feito o Goberno galego algún estudo sobre o impacto que tivo 

cada unha das fusións sobre o nivel de vida da cidadanía dos novos 

concellos, así como a súa contribución á fixación de poboación? 

 

Parlamento de Galicia, 10 de agosto de 2023 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo e Gonzalo Caballero Míguez, deputada e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, 

ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 

ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 3ª. 

 

A pandemia da covid-19 provocou unha crise económica e social de 

dimensións non coñecidas ata ese momento e que foi posible ir superando 

grazas aos recursos económicos achegados pola Unión Europea e polos 

Estados para que tanto as familias como os sectores produtivos e o emprego 

se puideran manter sen deixar a ninguén atrás. 

 

Cando estabamos remontando esta crise, a invasión do exército ruso de Putin 

a Ucraína, en febreiro deste ano, veu marcar unha nova etapa, agravando a 

situación de inflación previa derivada da saída da crise coa consecuente suba 

de prezos da enerxía en toda Europa, impactando novamente nas economías 

domésticas, na competitividade das empresas e na industria, nos mercados 

globais e sobre o crecemento económico a medio e longo prazo, cun 

incremento do IPC interanual en xuño que chegou ao 11,1 en Galicia, case un 

punto máis que no Estado (10,2). Unha situación que afecta ás familias en 

xeral, pero cébase especialmente coas familias máis vulnerables e con 

determinados sectores produtivos e, xa que  logo, volve  ser preciso o 

compromiso e impulso necesario por parte de todas as administracións, que 

deben adoptar medidas que supoñan minimizar o impacto da situación que 

están a padecer as familias, as persoas autónomas e as empresas. 

 

Ante esta realidade, o Goberno do Estado aprobou inmediatamente os reais 

decretos lei 6/2022 e 11/2022  con medidas que supoñen máis de 15.000 

millóns de euros para paliar os efectos desta realidade socioeconómica, entre 
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elas, o incremento nun 15 % do Ingreso Mínimo Vital  e das  pensións non 

contributivas, a creación dun bono social de 200 €, unha nova rebaixa dos 

impostos aos combustibles, establecendo un límite dun 2% ao incremento dos 

alugueres, incrementando o bono eléctrico para máis familias, a rebaixa dun 

0,20 céntimos /litro nos combustibles ou coa aprobación do bono aluguer para 

xente moza, que supón 235 €/mes para as persoas menores de 35 anos. 

 

Durante este tempo, o ex-presidente Feijóo e o actual presidente da Xunta de 

Galicia, Alfonso Rueda, dedicaron os seus esforzos a criticar as medidas 

postas en marcha polo Goberno de Pedro Sánchez no canto de coadxuvar coa 

posta en marcha de medidas inmediatas e eficaces para que ninguén quede 

atrás na nosa comunidade, sendo a primeira medida de calado tomada polo 

actual presidente do executivo retirar a tarxeta básica que daba cobertura a 

75.000 familias galegas, anunciar o bono alugueiro para xente moza posto en 

marcha polo Estado ou a posta en marcha dun programa de fomento da 

mobilidade sustentable destinando 500.000 euros en axudas para a adquisición 

de bicicletas eléctricas. 

 

Por iso, a deputada e o deputado que asinan, formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Considera o Goberno galego suficientes as medidas que puxo en marcha 

para axuda ás familias e aos sectores produtivos da nosa comunidade? 

 

2ª) Cales van ser as medidas que vai achegar a Xunta de Galicia, neste 

segundo semestre do ano para axudar ás familias galegas a superar esta 

situación de suba dos prezos? 

 

3ª) Cales van ser as medidas que vai achegar a Xunta de Galicia, neste 

segundo semestre do ano, para axudar aos sectores produtivos máis afectados 

polo incremento da inflación na nosa comunidade? 
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4ª) Que valoración fai o Goberno galego sobre as medidas adoptadas neste 

primeiro semestre do ano para axudar ás familias e aos sectores produtivos 

máis afectados polo incremento dos prezos na nosa comunidade? 

 

Parlamento de Galicia, 10 de agosto de 2023 
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Gonzalo Caballero Míguez  na data 10/08/2023 11:10:54 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-P

xy
1p

N
ly

S
-9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

208637

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-M

9N
sT

kY
gS

-4
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-Pxy1pNlyS-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-M9NsTkYgS-4


 

 

 

 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo e  Gonzalo Caballero Míguez, deputada 

e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 3ª. 

 

A Organización Mundial da Saúde declarou o 11 de marzo a pandemia mundial 

provocada pola covid-19 o que supuxo que o 14 de marzo o presidente do 

Goberno, Pedro Sánchez, decretase o estado de alarma adoptando medidas 

inmediatas para frear a propagación do virus, o que supuxo a paralización ata o 

mes de xuño de practicamente toda a actividade económica e a partir dese 

momento con aperturas paulatinas en determinadas actividades, véndose 

nalgúns casos interrompida, engadindo, polo tanto, á crise sanitaria unha crise 

económica e social sen precedentes. 

 

As medidas de confinamento, a paralización da actividade produtiva, as 

restricións á mobilidade e o distanciamento social obrigaron ás administracións 

a tomar unha serie de medidas absolutamente necesarias que supuxeron un 

incremento importante dos recursos precisos para atender as novas 

necesidades, así o Goberno do Estado despregou inmediatamente  unha serie 

de medidas para que as CC.AA puidesen atender os gastos extraordinarios no 

ámbito sanitario e educativo e tamén para que proporcionasen axudas directas 

ás empresas e persoas traballadoras autónomas máis afectadas pola crise. 

 

Así, o 16 de xuño de 2020 o Goberno do Estado aprobou o Fondo Covid-19 

dotado con 16.000 M€ para que as CC.AA puidesen financiar os gastos da 

pandemia, un fondo non reembolsable e que non ía xerar máis débeda nin 

intereses. Destes fondos covid en 2020 correspondéronlle á Xunta de Galicia 
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735 millóns de euros, 418 millóns para sanidade, 93 millóns para educación e 

224 millóns de euros para compensar a redución da actividade económica. 

 

Posteriormente, o Goberno do Estado seguiu achegando fondos ás 

comunidades autónomas para que puideran seguir facendo fronte ás 

consecuencias da pandemia, dos que a Xunta de Galicia recibiu, entre outros, 

17 millóns de euros do Fondo Social Extraordinario para minimizar o impacto 

social da pandemia, 1,9 millóns de euros para bolsas de comedor, 20,3 millóns 

de euros para o sistema da autonomía e a atención á dependencia (SAAD),  

272 millóns de euros de fondos Feder máis para gasto sanitario e 441 millóns 

de euros dos fondos React-EU (253,8 millóns en 2021 e 88,2 millóns en 2022) 

para reforzar a educación, a sanidade e os servizos sociais, así como para 

apoio a pemes e autónomos. 

 

Ante esta situación a deputada e o deputado que asinan preguntan: 

 

Que recursos económicos achegou a Xunta de Galicia nos anos 2020, 2021 e 

2022 aos concellos galegos para poder facer fronte ao incremento de gasto 

derivado pola aplicación de medidas que eviten a propagación do virus? 

 

Parlamento de Galicia, 10 de agosto de 2023 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 10/08/2023 11:12:28 

 
Gonzalo Caballero Míguez  na data 10/08/2023 11:12:41 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Paloma Castro Rey e Pablo Arangüena 

Fernández, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta 

oral na Comisión 1ª. 

 

Lei 9/2019, do 11 de decembro, de medidas de garantía do abastecemento en 

episodios de seca e en situacións de risco sanitario, ten entre os seus 

obxectivos garantir a prestación adecuada dos servizos de abastecemento de 

auga cando exista un episodio de seca, tendo en conta os recursos hídricos 

dispoñibles, e establecer as normas e as medidas para o aproveitamento dos 

recursos hídricos nos períodos en que exista un episodio de seca, co fin de 

reducir a vulnerabilidade fronte a este evento, buscando unha garantía no 

abastecemento á poboación en equilibrio co medio natural e tendo en conta os 

posibles efectos do cambio climático. 

 

A dita lei establece na disposición adicional segunda que, no prazo máximo de 

dous anos, contado desde a entrada en vigor desta lei, todas as 

administracións públicas responsables dos sistemas de abastecemento á 

poboación deberán levar a cabo unha auditoría co obxecto de cuantificar as 

perdas de auga nas súas instalacións de abastecemento en alta e de 

subministración en baixa, establecendo as auditorías municipais de 

abastecemento e os plans de actuacións para a minimización das perdas de 

auga como un instrumento indispensable para diagnosticar e atallar as perdas 

do recurso hídrico nas redes e axudar a que os responsables dos sistemas de 

abastecemento estean mellor preparados ante eventos climáticos extremos 

como os provocados por unha ausencia prolongada de precipitacións. 
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Con estes argumentos, a entidade Augas de Galicia publicou no Diario Oficial 

de Galicia do 8 de xullo a Resolución do 23 de xuño de 2022 pola que se 

aproban as bases reguladoras para a concesión de subvencións aos concellos, 

en réxime de concorrencia non competitiva, destinadas á realización de 

auditorías municipais de abastecemento encamiñadas á elaboración de plans 

de actuacións para minimizar as perdas de auga, como unha medida de 

cooperación necesaria destinada aos concellos responsables de sistemas de 

abastecemento á poboación cunha poboación total igual ou inferior a 50.000 

habitantes e cun crédito de 300.000 euros e no seu artigo 11 se establece a 

documentación complementaria que debe achegar cada concello solicitante 

electronicamente, xunto coa solicitude:  

 

a) Resolución do órgano competente do concello solicitante pola que se acorde a 

solicitude da subvención ao abeiro desta resolución, con data anterior á 

finalización do prazo de presentación de solicitudes, en que conste 

expresamente que se aceptan as condicións de financiamento e demais 

requisitos establecidos na resolución. 

 

b) Orzamento detallado, que describirá con claridade os conceptos, cantidades e 

o seu prezo unitario para a realización da auditorías municipais de 

abastecemento para minimizar as perdas de auga. 

 

c) Unha declaración asinada pola persoa titular da alcaldía-presidencia en que se 

indique que realizaron as tarefas de revisión, actualización e confirmación da 

información do abastecemento do concello solicitante na ferramenta Sisbagal 

(Sistema de información de servizos básico de augas en Galicia) 

https://sisbagal.xunta.gal con posterioridade ao 1 de xaneiro de 2022. 

 

Para o suposto de non se presentar esta declaración, deberá achegarse xunto 

coa solicitude a seguinte documentación: 
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– Unha memoria xustificativa do obxecto da auditoría municipal de 

abastecemento para minimizar as perdas de auga, en que se indique 

expresamente, polo menos, o seguinte: unha listaxe dos puntos de captación 

e/ou importación/exportación de auga a outros concellos ou sistemas de 

abastecemento, estacións de tratamento de auga potable (ETAP), estacións de 

bombeo de auga potable, depósitos de auga de cabeceira e de distribución do 

concello, incluíndo a súa localización en coordenadas UTM fuso 29 ETRS89, a 

listaxe dos núcleos de poboación conectados a cada depósito ou punto de 

subministración e a poboación aproximada dos núcleos conectados. 

 

– Planos a escala de suficiente detalle (1:10.000 ou menor) onde se 

representen, como mínimo, os puntos de captación e/ou 

importación/exportación de auga a outros concellos ou sistemas de 

abastecemento, estacións de tratamento de auga potable (ETAP), estacións de 

bombeo de auga potable, depósitos de auga de cabeceira e de distribución do 

concello e os núcleos de poboación conectados a cada depósito ou punto de 

subministración. 

 

Os planos deberán conter unha lenda suficiente que permita a súa 

interpretación e estar o máis actualizados posible, non sendo admisibles 

aqueles nos cales non conste a data da súa realización nin os realizados con 

anterioridade ao 1 de xaneiro de 2021. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, formulan as seguintes 

preguntas: 

 

1ª) Cales son as razóns polas que, unha vez máis, a Xunta de Galicia convoca 

subvencións dirixidas a concellos en réxime de concorrencia non competitiva? 

 

2ª) Que día e a que hora tivo entrada a primeira solicitude de subvención? 
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3ª) Cantos concellos solicitaron esta subvención?  

 

4ª) A que hora tivo entrada cada unha das solicitudes presentadas? 

 

5ª) Cando se esgotou o crédito destinado ao financiamento destas axudas? 

 

6ª) Que valoración fai o Goberno galego sobre esta subvención  aos concellos 

beneficiados? 

 

7ª) Considera o Goberno galego que a convocatoria de subvencións en 

concorrencia non competitiva é o modo máis transparente e que garante a 

igualdade de oportunidades para todos os concellos? 

 

Parlamento de Galicia, 10 de agosto de 2023 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 10/08/2023 11:04:57 

 
Paloma Castro Rey  na data 10/08/2023 11:05:10 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 10/08/2023 11:05:20 
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Á Mesa do Parlamento 

Daniel Pérez López, Ramón Fernández Alfonzo,  Carmela González Iglesias 

e Iria Carreira Pazos, deputados e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 6ª, sobre un novo 

modelo turístico, políticas verdadeiramente sustentábeis e proposta de Proxecto de Lei 

do Imposto Sobre Estadías Turísticas. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Xunta de Galiza leva anos insistindo nun modelo de turismo que impide 

xestionar e aproveitar a totalidade dos recursos turísticos do noso país, tal e como esixe 

un modelo realmente sostible. 

Un enfoque que non se pode definir senón como xacobeo-centrista, que choca 

de fronte cos principio de diversificación e sostibilidade que deben rexer un modelo 

turístico respectuoso coas comunidades locais receptoras, que mellore as infraestruturas 

e xere emprego estable e non precario.  

Por moito que o goberno galego empregue na súa estratexia comunicativa 

termos como “turismo de natureza”, turismo “de espazos abertos” ou “ non 

masificados”, a realidade turística do noso país vén marcada polos efectos e 

externalidades negativas provocadas por esa concepción limitativa, que se concentra no 

Xacobeo e no Camiño de Santiago. O cal ten consecuencias que son cada día máis 

evidentes para todas, agás para o Goberno galego.  
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Un turismo “Low Cost”, que alén do cuantitativo, crea unha fenda cada vez 

maior  coa excelencia e profesionalización á que debe aspirar o sector, e afástase (por 

definición) da tan necesaria posta en valor dos nosos recurso turísticos.  

Concepción do turismo que fai aflorar en zonas concretas (que cada vez son 

máis) do noso país unha masificación que ten na xentrificación unha das súas 

expresións máis dolorosas.  

Un fenómeno, o da masificación, que fai que a xentrificación sexa unha 

realidade en moitas vilas costeiras das rías Baixas, pero tamén nas Rías Altas. E que 

amosa as súas consecuencias máis desagradables en Santiago de Compostela.  

O paradigma das políticas aplicadas en turismo pola Xunta de Galiza nos 

últimos anos é a capital da Galiza. E consecuencia directa desas políticas son os efectos 

e externalidades negativas que cada vez son máis visíbeis nesta cidade. 

“As rúas de Compostela xa non son para as compostelás”. Esta expresión 

concentra o  sentimento de apropiación que o turismo masivo provoca, cuio máximo 

expoñente é a xentrificación: o desprazamento paulatino da poboación local. Debemos 

evitalo. E para iso faise imprescindible mudar o modelo.  

No Bloque Nacionalista Galego temos moi claro que o turismo, pola súa 

importancia económica, social e cultural debe xogar un papel tractor na economía 

galega. Pero apostamos porque Galiza se consolide coma un destino turístico realmente 

sostible, con políticas de desestacionalización e diversificación; de protección e 

rexeneración do medio e dos recursos naturais; a conservación e reparación do 

patrimonio cultural ou a mellora das zonas turísticas receptoras, tanto desde o punto de 

vista das infraestruturas como desde a mellora da formación e a calidade do emprego 

que xera a actividade turística.  
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Ese cambio de modelo precisa de ferramentas que financien políticas turísticas 

implementadas para a mellora da competitividade da Galiza como destino turístico 

sostible, e que persigan fins extrafiscais: reparar o impacto xerado polo turismo masivo.  

Desde o Concello de Santiago de Compostela, o novo goberno vén de propoñer 

un tributo sobre as estancias turísticas (no que o suxeito pasivo é o visitante),   

lexitimado polos maiores custos de prestación de determinados servizos (limpeza 

espazos públicos, mantemento de estradas, saneamento....),  

Figura fiscal que tamén perseguiría outros obxectivos: a promoción da 

sostibilidade turística; a desestacionalización; a profesionalización do sector; a mellora 

da formación e a calidade do emprego ou unha finalidade ambiental sobre a incidencia 

do turismo, serían exemplos.  

En resumo, unha figura tributaria con perfís extrafiscais, cunha gran 

potencialidade recadatoria mais cunha finalidade, entre outras, de promoción do turismo 

sostible. 

Que non tería unha vertente disuasoria, ao non afectar (polo seu custo) á 

elasticidade da demanda. 

Que, ademais, sería percibida polos visitantes como unha contribución modesta 

dirixida a actividades rexenerativas e de mellora; e no que atinxe aos residentes dos 

núcleos de poboación con presión turística, esta figura xogaría en favor da cohesión e 

aceptación social do turismo.  

E hai outra derivada: é innegable que o turismo de masas aumenta as 

necesidades financeiras dos concellos que o soportan, condicionando a súa suficiencia 

financeira, ao ter que afrontalas coas fontes de financiamento habituais.  
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Con esta nova figura fiscal os concellos que soliciten e obteñan a declaración de 

municipio de grande impacto turístico, entre outros efectos, serían destinatarios parciais 

dun fondo dotado coa recadación do imposto. É dicir, unha parte moi elevada do 

recadado reverter nas administracións locais. 

Trala pandemia da Covid-19 os hábitos turísticos e preferencias do potencial 

visitante mudaron.  

Galiza  conta con todo o necesario para converterse nun destino turístico 

consolidado. Mais debemos decidir que turismo queremos.  

Os efectos que o turismo de masas está a provocar en cada vez máis zonas do 

noso país é un indicador de cara a onde imos coas políticas turísticas implementadas 

pola Xunta de Galiza nos últimos anos.  

É imprescindible mudar o modelo. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

6ª : 

- Considera o goberno galego que o actual modelo permite aproveitar todas as 

potencialidades turísticas coas que conta o noso país? 

- Considera necesario mudar o modelo turístico? 

- Considera o goberno galego que o actual modelo turístico pode definirse como 

sostible? 
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- Considera o goberno galego que o turismo de masas en zonas tensionadas 

coma as Rías baixas, boa parte das Rías Altas e cidades como Santiago de Compostela 

coadxuva ao fenómeno da xentrificación? 

- Ten pensado adoptar medidas, dentro do seu ámbito competencial, para frear o 

impacto dese turismo de masas? Cales? 

- Que valoración fai o Goberno galego da proposta de Proxecto de Lei do 

Imposto Sobre Estadías Turísticas remitido polo Concello de Santiago de Compostela? 

- Ten previsto o Goberno galego impulsalo? 

 

Santiago de Compostela, 10 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Daniel Pérez López 

Ramón Fernández Alfonzo 

Carmela González Iglesias 

Iria Carreira Pazos 

Deputados e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Pérez López  na data 10/08/2023 11:42:07 
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Ramón Fernández Alfonzo  na data 10/08/2023 11:42:13 

 

Carmela González Iglesias na data 10/08/2023 11:42:26 

 

Iria Carreira Pazos na data 10/08/2023 11:42:34 
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Á Mesa do Parlamento 
 
María Begoña Freire Vázquez, Tersa Egerique Mosquera, Corina Porro Martínez, 
José Alberto Pazos Couñago,  Carmen María Pomar Tojo, Ramón Carballo Páez, 
José Manuel Balseiro Orol, José Luis Ferro Iglesias, Rubén Lorenzo Gómez e 
María Belén Salido Maroño deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, 
ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 
2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
 
O parque nacional das Illas Atlánticas de Galicia é un espazo natural protexido que 
comprende as illas de Ons, Cíes, Sálvora e Cortegada, emprazadas nas provincias da 
Coruña e Pontevedra. 
 
O Parlamento de Galicia aprobou, en sesión celebrada o 21 de novembro de 2000, a 
remisión ás Cortes Xerais da proposición de Lei de Declaración deste parque nacional 
que frutificou na Lei estatal 15/2002, de 1 de xullo. 
 
A singularidade e riqueza faunística das Illas Atlánticas, a variedade de formacións 
vexetais e a súa espectacularidade paisaxística constitúen un patrimonio natural e 
cultural de indubidable valor científico, recreativo e educativo que resulta oportuno 
protexer e poñer en valor. 
 
Con este obxecto o Goberno galego promoveu diversa normativa entre a que se atopa 
o Plan de Ordenación dos Recursos Naturais deste espazo e a implantación dun 
sistema de control de acceso que consiste na obriga por parte dos viaxeiros de obter 
unha autorización previa á visita do arquipélago, de carácter persoal, intransferible e 
gratuíta, a través da páxina web habilitada pola Xunta. 
 
Recentemente o Goberno do España a través do Centro Superior de Investigacións 
Científicas (CSIC), está a elaborar unha enquisa, en colaboración co persoal do 
parque, que ten como obxectivo coñecer a valoración da cidadanía ao respecto da 
conservación do patrimonio natural, incluído o coste económico que supón, así como 
concienciar da necesidade da súa preservación. 
 
Esta circunstancia xunto a unha pregunta específica durante a enquisa sobre a 
disposición a pagar para visitar o arquipélago deu pé a entender que se estaba 
valorando a implantación dunha taxa para a entrada, estremo negado desde a Xunta 
de Galicia quen lembrou que a entrada estas zonas é gratuíta por lei. 
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Desde a administración autonómica se insiste en que non se está a estudiar a 
implantación de ningún tipo de suplemento para acceder a este parque natural. Con 
todo, determinadas declaracións de responsables políticos do Concello de Vigo 
quixeron facer ver o contrario, xerando confusión. 
 
Polo exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta: 
 

1. Confirma a Xunta de Galicia que non ten intención de implantar ningún tipo de 
suplemento económico para acceder ao parque natural das Illas Atlánticas de 
Galicia? 
 

2. Que iniciativas está a desenvolver o Goberno galego co obxecto de impulsar e 
poñer en valor este espazo natural protexido? 
 

Santiago de Compostela, 10 de agosto de 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Freire Vázquez, María Begoña na data 10/08/2023 12:29:11 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 10/08/2023 12:29:58 

 
María Corina Porro Martínez  na data 10/08/2023 12:30:02 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 10/08/2023 12:30:34 

 
Carmen María Pomar Tojo na data 10/08/2023 12:30:39 

 
Ramón Carballo Páez na data 10/08/2023 12:31:06 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 10/08/2023 12:31:13 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 10/08/2023 12:31:58 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 10/08/2023 12:32:02 

 
María Belén Salido Maroño na data 10/08/2023 12:32:38 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª. 

 

A relación natural entre o porto e os espazos urbanos ten en Galicia unhas 

características particulares. Como é habitual en case todas as vilas e pobos 

mariñeiros, a vida portuaria foi sempre ligada ao desenvolvemento da propia 

poboación, e a vinculación urbanística entre ambos espazos estivo sempre 

ligada. A estruturación administrativa causou unha dicotomía que, na maior 

parte dos pobos e vilas costeiras con entidade portuaria, provoca a confluencia 

de intereses de entidades administrativas distintas como son o porto e os 

concellos. 

 

De xeito especial esta relación está condicionada no plano urbanístico polo 

amplo espazo sobre o que o Porto ten responsabilidade administrativa, por ser 

da súa titularidade, froito do crecemento sobre o mar que as actividades 

portuarias foron desenvolvendo, pero que son terreos de uso urbano, afastados 

da actividade marítima e pesqueira. Existen exemplos en todo o territorio 

costeiro de Galicia, observamos case que en cada vila como o Porto é titular 

dun espazo que, en termos xerais, se usa para a actividade urbana. Tal é así 

que en moitas ocasións os propios veciños e veciñas descoñecen esta 

titularidade, e non a comprenden, por ser Portos de Galicia titular de terreos 

que nada teñen que ver coa súa actividade. 

 

Este escenario provoca problemas de xestión habituais para todos os 

concellos, que pretenden desenvolver actividades e usos deses terreos, pero 
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necesitan de autorización e aceptación de Portos de Galicia, sendo esta unha 

institución que non comprende a necesidade deses usos, retarda os procesos e 

/ou os dificulta e impide. Ademais dos concellos, numerosos colectivos sociais, 

culturais ou deportivos, tenden a querer usar tales terreos, normalmente ben 

situados nas vilas costeiras, atopándose con que  Portos de Galicia esixe 

unhas taxas inasumibles e considera, discrecionalmente, o seu uso. Pola 

contra, eses terreos non son obxecto da atención debida de Portos de Galicia, 

nin do investimento necesarios, polo que terminan por se deterioraren e 

acumular lixo, sendo os concellos os que, por responsabilidade, terminan por 

asumir o custe do seu mantemento sen ser titulares. 

 

O Parlamento de Galicia debateu, a proposta do Grupo Parlamentario 

Socialista, unha fórmula de reversión dos terreos portuarios de titularidade 

autonómica ao dominio municipal. Inicialmente foi rexeitada polos votos do 

Grupo Parlamentario Popular, mais en 2020 o debate volveu á Cámara galega, 

a instancias novamente do Grupo Socialista e, desta volta, o Grupo Popular 

mudou a súa posición e saíu aprobada a iniciativa por unanimidade. Portos de 

Galicia debe posibilitar a reversión aos concellos da titularidade dos terreos 

portuarios, cando o seu uso para fins relacionados co porto sexa residual ou 

inexistente e sexan susceptibles de utilización municipal. 

 

O concello de Burela dispón de varios parques e espazos ao aire libre pero 

ningún deles está expresamente destinado ao ocio da xuventude, quedando 

sempre relegados a unha pequena zona pouco funcional e que non satisfai as 

súas inquedanzas e necesidades. Formúlase a proposta de dedicarlles un 

espazo en exclusiva, que poidan sentir como propio, pensado para cubrir 

diferentes aspectos propios da idade, nun espazo seguro e facilmente 

accesible que se poida desfrutar por diferentes idades da xuventude segundo 

os seus gustos, afeccións ou preferencias. 
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Un espazo que reúne as ditas condicións é a parcela fronte ao número 7 da 

travesía do Porto, integrada dentro do espazo portuario. A parcela atópase nun 

extremo, polo que sería facilmente prescindible para o sistema xeral portuario e 

sería moi necesario que se recuperase para os sistemas locais de espazos 

libres. É unha parcela de aproximadamente 1.900 m. cadrados, rectangular e 

sensiblemente horizontal. 

 

Por iso, a deputada e o deputado que asinan preguntan: 

 

Por que Portos de Galicia se nega a reverter a titularidade da parcela número 7 

da Travesía do Porto (Burela) a dominio municipal? 

 

Parlamento de Galicia, 10 de agosto de 2023 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 10/08/2023 12:11:30 

 
Julio Torrado Quintela  na data 10/08/2023 12:11:43 
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MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez e Eduardo Ojea Arias, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia,  ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante 

esa mesa a seguinte p regunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª. 

 

A invasión de Rusia sobre Ucraína, ademais de ter provocado unha 

catástrofe humanitaria con milleiros de civís falecidos e millóns de persoas 

desprazadas, vén de provocar unha alteración nas economías da Unión 

Europea que ten o seu traslado inmediato no incremento dos prezos de 

combustibles e materias primas, afectando tamén dun xeito moi forte ás 

empresas de transporte  por estrada de viaxeiros e de mercadorías. 

 

Este novo escenario económico require do compromiso e impulso necesario 

por parte de todas as administracións que deben adoptar medidas que supoñan 

minimizar o impacto desa situación que está a padecer o sector do transporte 

por estrada de viaxeiros e de mercadorías na nosa comunidade autónoma. 

 

Ante esta situación estamos a ver falla de iniciativa do Goberno galego para 

axudar aos galegos e galegas, e aos seus sectores económicos. Non está a 

habilitar axudas para os sectores máis prexudicados pola suba 

indiscriminada dos prezos dos combustibles. Pola contra, o Goberno do Estado 

vén de aprobar un plan de resposta ao impacto económico e social xerado pola 

guerra, que entre outras, contempla medidas concretas para o sector do 

transporte. 

 

 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-l9

E
xJ

Zd
O

w
-8

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

208655

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-M

9N
sT

kY
gS

-4
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-l9ExJZdOw-8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-M9NsTkYgS-4


 

 

Estamos agardando  que a Xunta de Galicia adopte algunha medida neste 

senso e habilite axudas cos fondos que está a recibir polo imposto especial de 

hidrocarburos, para os sectores afectados e a poboación en xeral. 

 

Non podemos pasar por alto, que a pesar das desafortunadas declaracións do 

presidente da Xunta de Galicia, a realidade é que o 58 % da recadación do 

imposto sobre hidrocarburos é transferido á Xunta de Galicia. Isto supuxo para 

a Xunta de Galicia, no ano 2021, uns ingresos de 557 millóns de euros. Polo 

tanto, a Xunta de Galicia podería destinar o 50 %   da recadación cedida dos 

combustibles en bonificar o gasóleo ás 9.700 empresas de transporte de 

pasaxeiros e mercadorías por estrada que hai en Galicia. Deste xeito cada 

empresa recibiría unha media de 36.000 litros de gasóleo bonificado á metade 

de prezo durante o ano 2022. 

 

Polo tanto, entendemos que a Xunta de Galicia debe de  habilitar estas axudas 

a través dunha convocatoria urxente a través dunha fórmula de prepago aos 

transportistas que podería ser desbloqueda nun prazo de 7-48 horas. 

 

Trátase dunha medida xusta e que pode ser transcendente se se fai rápido, e 

que podería axudar a aliviar de forma importante a carga fiscal para cada 

transportista. 

 

Polo exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas: 

 

1ª) Pensa a Xunta de Galicia habilitar unha liña de axudas para as empresas 

galegas de transporte por estrada de viaxeiros e mercadorías, que lles axude a 

aliviar a forte carga fiscal que están a sufrir? 
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2ª) Non cre a Xunta de Galicia que ten marxe para establecer esta liña de 

axudas coa cantidade que o Estado lle transfire consonte ao recadado polo  

imposto sobre hidrocarburos? 

 

3ª) Ten pensado a Xunta de Galicia destinar o 50% do recadado por 

combustible que lle transfire o Estado para subvencionar o gasóleo ás 

empresas galegas de transporte por estrada de pasaxeiros e mercadorías? 

 

Parlamento de Galicia, 10 de agosto de 2023 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 10/08/2023 12:09:24 

 
Eduardo Ojea Arias na data 10/08/2023 12:09:37 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Mercedes Queixas Zas e Alexandra Fernández Gómez, 

deputado e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª, sobre a rehabilitación e os usos futuros do Pazo de 

Lourizán. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

A Xunta vén de anunciar un proxecto de rehabilitación integral do pazo de 

Lourizán, inserido nun plan de relanzamento deste histórico enclave. En paralelo, o 

goberno galego iniciou o procedemento para a declaración como Ben de Interese 

Cultural deste conxunto patrimonial. 

Desde o BNG entendemos que a Xunta debe garantir a máxima transparencia e 

participación na definición dos usos futuros do Pazo e da Finca de Lourizán. Unha das 

cuestións clave  é que se garanta o uso e a xestión pública do espazo, fronte á tentación 

de facer un uso por parte de empresas privadas do sector forestal para lavar a súa mala 

imaxe”. En concreto, queremos sinalar a posibilidade de que desde a presidencia da 

Xunta se estea preparando unha “pista de aterraxe” para ENCE, algo que xa intentou no 

seu día e se frustrou pola oposición do goberno da Deputación BNG-PSOE, que era 

daquela titular do predio. 

Neste proceso participativo debe intervir o tecido social, as comunidades de 

montes, as entidades ambientalistas, o sistema universitario galego, o concello de 

Pontevedra, os sectores da cadea de valor do monte así como persoas expertas de 

diversos ámbitos relacionados coas función que deberá cumprir o enclave: O lóxico 
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sería que como resultado dese proceso participativo se elaborase un Plan Director de 

Usos do Complexo de Lourizán, un espazo de 46 hectáreas que reúne numerosos 

valores e atractivos científicos, patrimoniais, botánicos, educativos, culturais ou 

turísticos, É imprescindíbel definir con claridade a súa misión e a súa función, non vaia 

ser que ao final sexa un galimatías no que cabe todo e se convirta nun espazo de 

celebración de eventos festivos. 

Con respecto aos usos futuros do conxunto, o BNG defenderá que estea centrado 

na investigación, divulgación e fomento do monte multifuncional, considerando os usos 

produtivos, sociais e ambientais (os tres piares da multifuncionalidade do monte), fronte 

ao maior peso que a Xunta parece conceder aos aproveitamentos produtivos do monte 

centrados na madeira e en produtos derivados. Entendemos que no actual contexto de 

emerxencia climática Lourizán debe ter referencialidade internacional na función 

ecosistémica do monte, na súa contribución á loita contra o cambio climático, na 

preservación da biodiversidade, a protección dos solos e da auga e a implementación de 

“solución baseadas na natureza. 

A partir desta función central, o BNG é partidario de que se potencie o seu valor 

social, cultural, educativo e turístico, para que recupere o antigo esplendor e se converta 

nun grande referente científico, patrimonial, educativo e económico de Pontevedra e de 

Galiza. 

Con respecto ao edificio do Pazo de Lourizán, entendemos que en primeiro 

lugar a Xunta debe dar unha explicación sobre os 20 anos de abandono, que levou o 

edificio a un estado de semirruina e que é responsabilidade do goberno galego. Esta 

situación de deterioro da edificación (risco de desplome de cubertas, mal estado da 

galería, humidades, invasión de vexetación) que vai sen dúbida dificultar e encarecer a 

rehabilitación do edificio. 
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Por outra parte, chamamos a atención sobre o grao de protección do conxunto, 

xa que actualmente forma parte de Catálogo do patrimonio cultural de Galiza e a Xunta 

anunciou a incoación do procedemento para a declaración como Ben de Interese 

Cultural, o que conlevará restricións para a rehabilitación e para os seus usos e 

aproveitamentos futuros. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 

. Ten previsto a Xunta abrir un proceso de participación para a definición do 

modelo de xestión e dos usos do conxunto formado polo Pazo e e demais terreos e 

inmobles de Lourizán (xardíns, arboreto, hórreo e aira, invernadoiro…), así como as 

edificacións e plantacións vencelladas ao centro de investigación? 

. Ten previsto goberno galego que como resultado dese proceso se elabore un 

Plan Director do conxunto formado polo Pazo de Lourizán e os terreos e edificacións da 

súa contorna, primando a súa función como referente na investigación, ordenación, 

planificación e xestión do monte multifuncional, e considerando outros usos culturais, 

educativos, divulgativos, turísticos e de lecer? 

. Como ten previsto garantir a Xunta a xestión e uso público do Pazo de 

Lourizán? 

. Ten previsto a Xunta que a empresa ENCE participe na xestión ou financie 

actuacións ou obras relacionadas co Pazo de Lourizán? 

. Que categoría de Ben de Interese Cultural prevé a Xunta para o Pazo de 

Lourizán e a súa contorna? 
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. Cal é o estado de tramitación deste BIC? 

Santiago de Compostela, 10 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Mercedes Queixas Zas 

Alexandra Fernández Gómez 

Deputado e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 10/08/2023 12:46:51 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 10/08/2023 12:46:55 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 10/08/2023 12:47:05 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo e Alexandra Fernández Gómez, deputado e 

deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 2ª, sobre o estado de tramitación da modificación puntual número 2 

do Plan Sectorial de Ordenación de Áreas Empresariais de Galiza (PSOAEG) e da 

previsión temporal para a súa eficacia. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

O 12/07/2021 recibíase na Dirección Xeral de Calidade Ambiental, 

Sostibilidade e Cambio Climático un escrito do Instituto Galego da Vivenda e Solo 

(IGVS), xunto co documento inicial estratéxico e un borrador da proposta, no que 

solicitaba iniciar o procedemento de Avaliación Ambiental Estratéxica ordinaria da 

modificación puntual núm. 2 do PSOAEG; avaliada a documentación, acordábase 

someter a consulta pública por un prazo de 30 días hábiles ata o 25/08/2021. A 

Dirección Xeral de Calidade Ambiental, Sostibilidade e Cambio Climático resolvía o 

01/10/2021 formular o Documento de Alcance do Estudo Ambiental Estratéxico da 

modificación puntual núm. 2 do PSOAEG. 

No DOG do 16/09/2022 (Núm. 177), o IGVS publicaba o anuncio do 

22/08/2022 polo que se sometía a información pública, durante o prazo de 2 meses ata o 

16/11/2022, a aprobación inicial da modificación puntual núm. 2 do PSOAEG, anuncio 

que foi publicado tamén no BOP da Coruña (13/09/2022, Núm. 174), de Lugo 

(10/09/2022, Núm. 208), e de Pontevedra (13/09/2022, Núm. 175). 
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Nunha nota de prensa de data 09/11/2022, a Conselleira de Medio Ambiente, 

Territorio e Vivenda avanzaba que a previsión da Xunta era poder aprobar de forma 

definitiva o novo PSOAEG “a vindeira primavera”. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 

. Cal é o estado de tramitación actual da modificación puntual núm. 2 do 

PSOAEG? Que etapa/s están pendentes? Cal ou cales son as causas de non terse 

cumprido as previsións da Xunta? Cal é a previsión temporal da súa eficacia? 

. Unha vez en vigor a modificación puntual núm. 2 do PSOAEG, que pasos ou 

etapas, e cales os seus tempos, son precisas  tramitar para a dispoñibilidade de parcelas 

industriais na Área Industrial e Loxística de O Tesouro-Portorroibo (Código 15070061) 

nas Pontes, concello de Transición Xusta? Cal ou cales poderían ser simultáneas coa da 

modificación puntual núm. 2 do PSOAEG? Quen é responsábel de iniciar ou promover  

a súa tramitación/execución? 

 

Santiago de Compostela, 10 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Alexandra Fernández Gómez 

Deputado e deputadas do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 10/08/2023 13:17:21 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 10/08/2023 13:17:27 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Olalla Rodil Fernández e Mercedes Queixas 

Zas, deputado e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 5ª, sobre os problemas no CAPD Souto de 

Leixa no Concello de Ferrol. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

O Centro de atención a persoas con discapacidade Souto de Leixa, da 

Consellaría de Política social, situado no Concello de Ferrol, ven sendo obxecto de 

debate neste Parlamento case desde o momento mesmo da privatización da súa xestión a 

favor da empresa CLECE, do grupo ACS. 

Esta concesión foi adxudicada a finais do ano 2010 por un prazo inicial de 3 

anos e, segundo recollen os pregos da contratación, podería prorrogarse até o máximo 

legal a través de sucesivas prórrogas. 

As queixas das familias das persoas residentes, e mesmo do cadro de persoal, 

veñen sendo continuas desde o inicio da xestión privada do centro, queixas das que nos 

temos feito eco no Grupo parlamentar do BNG a través de diferentes iniciativas para 

recuperar o centro para a xestión pública ou para que o Consello de Contas incorpore 

unha fiscalización do cumprimento do contrato de concesión no seu plan de traballo 

para este ano 2023. 
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Todas estas iniciativas foron vetadas polo Partido Popular evidenciando  a súa 

entrega aos intereses ás grandes empresas concesionarias dos servizos públicos por 

enriba dos intereses e mesmo dos dereitos fundamentais das persoas ás que debe servir 

o goberno e as administracións públicas, con especial gravidade no caso do Centro 

Souto de Leixa destinado a atender ás persoas máis vulnerábeis da nosa sociedade, 

aquelas que non poden defenderse por si propias, e que polo tanto deberían ser obxecto 

dunha atención moito máis dilixente do que a empresa concesionaria e tamén a Xunta 

de Galiza como titular están a proporcionarlles. 

As continuas queixas do persoal, e nomeadamente do Comité de empresa, veñen 

resultando durante o que vai de ano en varios despedimentos que non poden cualificarse 

senón de represalias, que redundan no deterioro do servizo nun contexto de persoal por 

baixo das esixencias do prego de contratación e de numerosas baixas médicas por 

motivos relacionados en última instancia coas pésimas condicións de traballo e a 

presión que sobre o persoal exerce a dirección da empresa. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª: 

1 Por que motivo a Xunta de Galiza nunca realizou unha nova licitación e 

continúa a mesma empresa malia as reiteradas queixas do persoal e das familias desde o 

ano 2010? 

2 Cantas prórrogas se teñen producido do contrato de concesión da xestión do 

CAPD Souto de Leixa situado no Concello de Ferrol? Cales son importes económicos 

de cada unha das sucesivas prórrogas? 
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3 Por que non actúa a inspección da Xunta no CAPD Souto de Leixa? Como 

explica a Xunta de Galiza o estado das instalacións? Como explica que as persoas 

residentes teñan que durmir vestidas por causa do frío? 

4 É consciente a Xunta de Galiza de que os ratios de coidadores estipulados no 

prego de contratación non chegan para cubrir o servizo co persoal que a propia Xunta 

recomenda? 

5 Coñece a Xunta de Galiza o nivel de abandono e rotación do persoal que presta 

servizos no CAPD Souto de Leixa? A que atribúe a Xunta esta situación? Como estima 

a Xunta de Galiza que isto afecta á calidade na prestación do servizo? 

6 Ten revisado a Xunta de Galiza as condicións de seguridade e os protocolos de 

emerxencia do centro? Que opina de que non funcionen as portas de emerxencia? 

7 Coñece a Xunta de Galiza as medidas da empresa concesionaria para conciliar 

protocolos de emerxencia coa necesaria seguridade nos accesos ao centro? Cantos casos 

de fuxidas de persoal residente coñece a Xunta de Galiza? 

8 Cantos incidentes con lesións graves se teñen producido nos 3 últimos anos? 

Investíganse estes incidentes? Por que aumentan no horario de tarde? 

9 Coñece a Xunta de Galiza o número de falecementos de persoas residentes nos 

3 últimos anos? Están claras para a Xunta de Galiza as causas das mortes? 

10 Cantas das persoas residentes son tuteladas pola propia Xunta de Galiza? 

Cantas das persoas falecidas eran tuteladas pola Xunta? 
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11 Coñece a Xunta de Galiza os programas da empresa concesionaria en temas 

como formación do persoal ou adaptacións dos postos por discapacidade? Como os 

valora? 

12 Por que non está en funcionamento o vaso terapéutico? 

13 Como valora a Xunta de Galiza a atención psico-social e os programas de 

formación ocupacional que presta a empresa concesionaria? 

14 Como valora a Xunta de Galiza os despedimentos realizados pola empresa 

concesionaria nos últimos 12 meses? Ten realizado algunha xestión a Xunta de Galiza 

para a súa readmisión? 

 

Santiago de Compostela, 10 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Mercedes Queixas Zas 

Olalla Rodil Fernández 

Deputado e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 10/08/2023 13:29:32 
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Mercedes Queixas Zas  na data 10/08/2023 13:29:35 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 10/08/2023 13:29:49 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Noelia Otero Lago, Marina Ortega 

Otero, Pablo Arangüena Fernández e Julio Torrado Quintela, deputadas e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, 

ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 

ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

Tal e como se recolle na Ley Orgánica 3/2020, do 29 de decembro, pola que se 

modifica a Lei orgánica 2/2006, do 3 de maio, de Educación (LOMLOE), a 

educación é un factor fundamental en calquera sociedade, posto que dela 

dependen o benestar individual e o colectivo. E establece que “a educación é 

para calquera persoa o medio máis axeitado para desenvolver as súas capacidades, 

construír a súa personalidade, conformar a súa propia identidade e configurar a súa 

comprensión da realidade, integrando a dimensión cognoscitiva, a afectiva e a 

axiolóxica, e para a sociedade é o medio máis idóneo para transmitir e, ao mesmo 

tempo, renovar a cultura e o acervo de coñecementos e valores que a sustentan, 

sacar as máximas posibilidades das súas fontes de riqueza, fomentar a convivencia 

democrática e o respecto ás diferenzas individuais, promover a solidariedade e evitar a 

discriminación, co obxectivo de acadar a necesaria cohesión social”. 

 

E o artigo 71 da mesma Lei manifesta expresamente que: 

“1. As Administracións educativas disporán dos medios necesarios para que todo o 

alumnado acade o máximo desenvolvemento persoal, intelectual, social e emocional, 

así como os obxectivos establecidos con carácter xeral na Lei 

2. Corresponde ás Administracións educativas asegurar os recursos necesarios para 

que os alumnos e alumnas que requiran unha atención educativa diferente á ordinaria, 

por presentar necesidades educativas especiais, por retraso madurativo, por 

trastornos do desenvolvemento da linguaxe e a comunicación, por trastornos de 

atención ou de aprendizaxe, por descoñecemento grave da lingua de aprendizaxe, por 
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encontrarse en situación de vulnerabilidade socioeducativa, polas súas altas 

capacidades intelectuais, por terse incorporado tarde ao sistema educativo ou por 

condicións persoais ou de historia escolar, poidan acadar o máximo desenvolvemento 

posible das súas capacidades persoais e, en calquera caso, os obxectivos 

establecidos con carácter xeral para todo o alumnado”. 

 

Xa que logo, a educación pública, universal e gratuíta é o instrumento máis 

eficaz do que dispoñen os sistemas democráticos para garantir o principio de 

igualdade de oportunidades entre a cidadanía dun país, máis a isto hai que 

garantirlle a calidade se queremos acadar os obxectivos antes mencionados.  

 

As competencias en educación foron transferidas á nosa Comunidade 

Autónoma no ano 1982, sendo a Xunta de Galicia, a través da Consellería con 

competencias en educación, quen ten a obriga de por a dispor da cidadanía en 

Galicia o sistema educativo.  

 

O concello de Miño é un dos poucos concellos galegos que medra en 

poboación, 6.624 habitantes en 2022 (datos IGE), o que supón 1.136 

habitantes máis que no ano 2009, e cunha poboación de entre 0 e 14 anos de 

885 habitantes, o que supón o 13,4% da súa poboación actual (255 máis que 

en 2009), datos que evidencian as necesidades educativas crecentes ano tras 

ano neste municipio. 

 

No concello de Miño está o CPI Castro Baxoi cunha matrícula de máis de 500 

alumnos e alumnas e que fai uns días os pais e as nais así como a dirección do 

centro enterábanse de que por parte da Consellería de Educación preténdese 

suprimir unha unidade de 4º de educación infantil, pasando de dúas a unha 

unidade, e elimínase unha praza docente e outra de docente de apoio. Ante 

esta novidade, os pais e nais do centro recolleron máis de 1.200 sinaturas que 

foron entregadas en man da inspección da consellaría e están a mobilizarse en 

contra deste recorte. 
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 Por iso, as deputadas e os deputados que asinan, solicitan en resposta escrita 

contestación ás seguintes preguntas: 

 

Que valoración fai o Goberno galego sobre este novo recorte no sistema 

educativo de Galicia? 

 

1. Considera o Goberno galego que se está a cumprir co mandato legal de 

garantir os recursos necesarios para os alumnos e alumnas que requiran 

unha atención educativa diferente á ordinaria? 

2. Vai o Goberno galego reconsiderar a súa comunicación e manter as 

dúas unidades de educación infantil existentes xunto coas figuras da 

mestra  e mestra de apoio? 

Parlamento de Galicia, 2 de agosto de 2023 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 02/08/2023 13:06:27 
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Noelia Otero Lago na data 02/08/2023 13:06:40 

 

Marina Ortega Otero  na data 02/08/2023 13:06:49 

 

Pablo Arangüena Fernández  na data 02/08/2023 13:07:03 

 

Julio Torrado Quintela  na data 02/08/2023 13:07:18 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo e Gonzalo Caballero Míguez, deputada e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, 

ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 

ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

O 24 de novembro de 2022 no Consello da Xunta de Galicia aprobouse 

destinar 2 millóns de euros para a mellora dos parques empresariais municipais 

no exercicio 2023, co fin de que os concellos poidan impulsar a competitividade 

dos seus polígonos, e 3,5 millóns de euros  dirixidos á posta en marcha de 

novos viveiros industriais e de reforzo nas redes de distribución eléctrica dos 

polígonos, informando que dende 2016 executáronse máis de 17 millóns de 

euros para a modernización e renovación de infraestruturas nos parques 

empresariais e que para 2023 a Xunta de Galicia “seguirá executando os 

apoios concedidos para a posta en marcha de sete viveiros industriais e para o 

reforzo e extensión das redes de distribución de tres polígonos, que contarán 

cun crédito de 3,5 millóns de euros”. 

 

No Diario Oficial de Galicia do 2 xaneiro de 2023 a daquela Vicepresidencia 

Primeira e Consellería de Economía, Industria e Innovación  publicou a Orde do 

14 de decembro de 2022 pola que se establecen as bases reguladoras para a 

concesión, en réxime de concorrencia competitiva, das axudas encamiñadas á 

habilitación e mellora de infraestruturas dos parques empresariais da 

Comunidade Autónoma de Galicia, co obxectivo de dar resposta ás novas 

necesidades que teñen estas instalacións, para modernizalas e ofrecer un 

mellor servizo para favorecer a fixación e implantación de compañías, así como 

promover o emprego local, financiando ata o 80 % cun límite de 120.000 euros 

no caso de solicitudes individuais e de 138.000 no caso de que sexan 

conxuntas.  

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-Y

M
Zl

lo
C

ri-
6

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

208675

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-M

9N
sT

kY
gS

-4
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-YMZlloCri-6
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-M9NsTkYgS-4


 

 

Grupo 
Parlamentario 

Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Ante esta situación a deputada e o deputado que asinan, solicitan en resposta 

escrita contestación ás seguintes preguntas: 

 

1. Cales foron os concellos beneficiados dende 2016 desta convocatoria de 

axudas para  a mellora dos parques empresariais municipais? 

 

2. Cales foron os fondos dedicados por parte da Xunta de Galicia cada ano 

dende 2016 para  a mellora e competitividade dos parques empresariais 

municipais? Cantos son fondos propios e cantos viñeron doutras 

administracións? 

 

3. Cales foron os importes recibidos por cada un dos concellos beneficiados? 

 

4. Cales foron os investimentos subvencionados a cada concello través destas 

axudas? 

 

5. O Goberno galego ten algún estudo dos parques empresariais de Galicia, 

que prevea o seu equipamento, ocupación e necesidades, e posibilidades de 

ampliación? 

 

6. Ten elaborado o Goberno galego  un plan de mellora e promoción dos 

parques empresariais galegos? 

 

7. Cal foi o orzamento dedicado dende 2016 para a mellora de parques 

empresarias municipais? 

 

Parlamento de Galicia, 3 de agosto de 2023 
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Á Mesa do Parlamento 

Cristina Fernández Davila, Iria Carreira Pazos e Montserrat Prado Cores, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

escrita, sobre a situación da atención sanitaria no PAC de Ponteareas e Centros de 

Saúde da comarca do Condado-Paradanta. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

O centro de saúde e o PAC de Ponteareas levan dous anos nunha situación de 

caos e de colapso, debido á non cobertura das vacantes de persoal por xubilacións, 

baixas e vacacións que provocou en agosto de 2021 a supresión no Centro de Saúde de 

Ponteareas da quenda de tarde tanto en Medicina Familiar como Pediatría. 

Dende entón, moitas persoas están sen asignación de médico/a de familia, 

correspondentes á quenda de tarde, de maneira que son atendidas por persoal de 

urxencias ou por outras facultativas, unha diferente cada vez. Algunhas delas están a 

tomar a decisión de cambiar para a quenda de mañá se é posible, aínda que os cupos 

existentes cada vez son maiores, e perdendo un dereito consolidado hai décadas que 

facilitaba a conciliación laboral. 

A falta de persoal sanitario e non sanitario agrávase na época do nadal e no 

verán, cando o centro funciona cun terzo do cadro de persoal, que a modo de exemplo 

podemos dicir que en Ponteareas só hai 7 persoas facultativas das 15 prazas en plantilla, 

faltando ademais un pediatra, consultan tan só de mañá, aínda que algunhas destas 
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profesionais teñen a súa vacante de tarde. Decisión tomada pola coordinadora do Centro 

de Saúde nos últimos dous anos.  

Esta situación provoca grandes dificultades para contactar co centro e para 

conseguir citas tanto presenciais como telefónicas. O desconcerto e descoordinación na 

xestión diaria aumenta tamén polo cambio constante do persoal administrativo debido a 

baixas e outros permisos. 

Coa chegada do verán, en xuño deste ano, a situación agravouse debido a falta 

de médicos e pediatra que sofren: 

- en Salvaterra de Miño, pechado dende hai máis de dúas semanas e atendendo 

só as urxencias; 

- nas Neves están sen Pediatra; 

- o médico e o pediatra de Mondariz reparten a súa xornada con Salvaterra e no 

caso do pediatra tamén coas Neves e O Covelo; 

- na Cañiza non hai pediatra e desvían ás familias a Arbo e As Neves (cando está 

o de Mondariz), falta tamén un/ha facultativa; 

- en Crecente, o médico do consultorio de Valeixe está a punto de coller permiso 

de maternidade; 

- no Covelo en breve o médico actual gozará das vacacións e están sen pediatra. 

Por todo isto o centro de saúde e o PAC de Ponteareas ten que soportar 

numerosas urxencias da veciñanza doutros concellos por non ter atención nos seus 

propios centros. 
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Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Que accións pensa levar a cabo o Goberno Galego para garantir os dereitos 

sanitarios da poboación da comarca Condado-Paradanta para que non se den 

circunstancias como as actuais de ter pechado o centro de saúde de Salvaterra de Miño e 

a ao pediatra adscrito ao Concello de Mondariz cubrindo as vacantes de Salvaterra, As 

Neves ou Covelo? 

- Como pensan solventar que unha plantilla de só 7 facultativos/as (dos 15 que 

hai na plantilla) no Centro de Saúde de Ponteareas, consulten aos 20.000 habitantes de 

máis de 14 anos cun mínimo de tempo para poder dar unha atención de calidade? 

- Como pensan que esas mesmas persoas consulten ademais todas as urxencias 

que chegan, de Ponteareas e dos concellos da comarca, polas mañás cando non funciona 

o PAC? 

- Van a suprimir a atención preventiva a persoas que padecen enfermidades 

crónicas, como por exemplo a Diabetes? 

- Como pensan solventar a descoordinación e o caos existente no Centro de 

Saúde de Ponteareas, do que foxen as médicas/os á hora de solicitar os traslados, polo 

seu mal funcionamento e precariedade de persoal sanitario? 

 

Santiago de Compostela, 4 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Cristina Fernández Davila 

Montserrat Prado Cores  
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Iria Carreira Pazos  

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 04/08/2023 09:58:04 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 04/08/2023 09:58:07 

 

Cristina Fernández Davila na data 04/08/2023 09:58:16 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Paulo Ríos Santomé e Luis Bará Torres, deputada 

e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

escrita, relativa á reposición do paso de peóns eliminado na PO-550 á altura de Coirón, 

no concello de Meaño. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

Hai uns días a veciñanza de Coirón, na parroquia de Dena, no concello de 

Meaño encontráronse coa sorpresa da eliminación do paso de peóns situado na zona que 

permitía cruzar a estrada PO-550 que vai de Cambados á Lanzada que soporta un 

importante tráfico de vehículos. 

É un acceso moi transitado  por todo tipo de persoas, mais especialmente por 

nen@s, xa que este paso está localizado próximo ao CEIP Coirón-Dena, ao IES de 

Meaño, ao pavillón municipal, a piscina e do campo de fútbol da parroquia, ademais de 

establecementos comerciais e de restauración. 

Tamén é moi usado por persoas maiores, xa que está situado nunha zona coa 

poboación moi envellecida, a súa eliminación dificulta tarefas do día a día, como ir a 

recoller aos nenos ao colexio e a actividades extraescolares, ou simplemente cruzar a 

tirar o lixo, que para unha persoa maior, tendo que desprazarse ao outro máis próximo, 

pasa de unha acción de 2 minutos a ser de 15. 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-fC

rq
D

eF
G

p-
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

208682

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-M

9N
sT

kY
gS

-4
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-fCrqDeFGp-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-M9NsTkYgS-4


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

Este paso de peón leva sinalizado dende o 2007, e está sinalizado cun semáforo 

de precaución, sen que teñamos información de ningún tipo de problema de circulación 

nesta vía. 

A veciñanza considera que non hai ningunha xustificación para eliminar este 

paso de peóns, mostrando o seu malestar e rexeitamento a esta decisión 

A Xunta de Galiza é a titular desta estrada e ten a obriga de garantir  que a 

circulación de vehículos pola mesma sexa compatíbel coa seguranza da veciñanza, e 

esta está en risco coa eliminación do paso de peóns existente, de tomar as medidas para 

non poñer en risco a integridade física  da veciñanza de Coirón, que precisan cruzar a 

mesma no seu día a día. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

Vai atender a Xunta de Galiza as demandas da veciñanza de restablecer o paso 

de peóns eliminado  na estrado PO-550 no lugar de Coirón, Dena, no concello de 

Meaño? 

Por que razón a Xunta de Galiza procedeu a eliminar o paso de peóns  situado na 

PO-550  no lugar  de Coirón, no concello de Meaño? 

Quen é responsábel de tomar a decisión de eliminar este paso de peóns que pon 

en risco a integridade física  da veciñanza de Coirón, que precisan cruzar esta estrada no 

seu día a día? 

Considera que a intensa circulación de vehículos pola mesma é compatíbel coa 

seguranza da veciñanza, sen este paso de peóns? 
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Santiago de Compostela, 4 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Paulo Ríos Santomé  

Luis Bará Torres 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 04/08/2023 10:32:17 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 04/08/2023 10:32:20 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 04/08/2023 10:32:29 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 
 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Paloma Castro Rey e Pablo Arangüena 

Fernández, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia,  ao abeiro do disposto nos artigos 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esta mesa a seguinte pregunta para a súa 

resposta escrita. 

 

Os efectos do cambio climático son evidentes, polo que as medidas para 

acadar unha transición ecolóxica eficaz teñen que ser unha prioridade para 

todas as administracións públicas, que no caso da auga ten especial relevancia 

posto que sen auga non hai vida, sendo fundamental unha xestión eficaz e 

eficiente do sistema do ciclo integral da auga.  

 

Para acadar estes obxectivos, todas as administracións públicas teñen que 

estar implicadas para garantir a subministración de auga, garantir un 

tratamento seguro, previsible e de calidade, habilitar o conxunto de 

infraestruturas necesarias para  almacenar, potabilizar, distribuír e depurar e 

para xestionar a explotación e o mantemento desas infraestruturas en 

condicións de calidade. 

 

O 28 de xuño do ano pasado aprobábase neste Parlamento a Lei de mellora da 

xestión do ciclo integral da auga cos votos a favor dos deputados e das 

deputadas do PP pero sen o consenso cos concellos galegos. 

 

Unha lei que establece no seu artigo 1 que ten por obxecto o establecemento 

dun marco normativo que regule a política da xestión do ciclo integral da auga 

na Comunidade Autónoma de Galicia e que, segundo as palabras da 

conselleira con competencias na materia, apróbase para facilitarlle a xestión 

aos concellos que se queiran adherir e aqueles que consideren que non é 
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axeitada, pois que segan como están, como se para o Goberno galego o 

sistema integral do ciclo da auga non fose un servizo de interese xeral e non se 

tratase dun proxecto de país sobre un ben esencial para a vida, un ben 

patrimonial que hai que protexer, defender e tratar como tal. 

 

No trámite parlamentario da dita lei o noso grupo parlamentario presentou unha 

serie de emendas tendo en conta as alegacións presentadas, entre outros, pola 

Fegamp, e no debate xa puxemos de manifesto as repercusións económicas 

que a súa aplicación ía ter sobre a maioría dos concellos, resultando en moitos 

casos inasumible para as arcas municipais, mentres o Goberno galego seguía 

defendendo a voluntariedade dos concellos e que fosen estes os encargados 

de acadar as dúas terceiras partes do financiamento necesario para a 

adecuación ou construción de infraestruturas para almacenar, potabilizar ou 

depurar mentres a Xunta de Galicia se reservaba a capacidade sancionadora. 

 

Pasado un ano dende a aprobación da dita lei, as repercusións económicas 

nas arcas municipais xa son evidentes, posto que a Xunta de Galicia ten 

emitido recibos polo cánon de xestión da depuración a determinados concellos 

que estes non son capaces de facer fronte e que, de repercutilos na cidadanía, 

o recibo por xestión da auga incrementaríase exponencialmente, sendo a 

receita da conselleira do ramo que se non están de acordo, que sexan os 

concellos afectados os que asuman a xestión e aludindo a que os recibos son 

emitidos polos concellos, é dicir, unha vez máis vemos a un Goberno galego 

que recibe fondos do Goberno do Estado a través do Plan de recuperación, 

transformación e resiliencia para a xestión integral da auga, para dar 

cumprimento á transición ecolóxica, mentres que o Goberno galego actúa 

como un ente alleo, favorecendo a determinados concellos. 

 

Por iso as deputadas e o deputado que asinan, solicitan en resposta escrita 

contestación ás seguintes preguntas: 
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1. Que valoración fai o Goberno galego da xestión integral da auga no 

noso país pasado un ano dende a aprobación da Lei de mellora da 

xestión do ciclo integral da auga? 

2. Ten pensado o Goberno galego reunirse coa Fegamp para chegar a 

acordos que vaian en beneficio da xestión do ciclo integral da auga 

contribuíndo a unha transición ecolóxica correcta e xusta? 

3. Como vai xestionar a Xunta de Galicia os fondos que recibiu do Goberno 

do Estado a través do Plan de recuperación, transformación e resiliencia 

para a xestión integral da auga? 

4. Cantos fondos recibiu o Goberno galego a través do Plan de 

recuperación, transformación e resiliencia para a xestión integral da 

auga? 

Parlamento de Galicia, 4 de agosto de 2023 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 04/08/2023 12:42:04 

 

Paloma Castro Rey  na data 04/08/2023 12:42:18 

 

Pablo Arangüena Fernández  na data 04/08/2023 12:42:27 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo e Gonzalo Caballero Míguez, deputadas 

e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

Na reunión mantida entre a Presidencia da Xunta de Galicia e a Delegación do 

Goberno en Galicia no mes de maio, un dos asuntos que trataron foi o estado 

dos Fondos Europeos NextGeneration-EU xestionados pola Comunidade 

Autónoma de Galicia.  

 

Reunión na que o delegado do Goberno lle pediu ao presidente Rueda 

responsabilidade compartida ante a oportunidade única que supón a inxección 

económica do Plan de recuperación, transformación e resiliencia que ten 

despregados xa máis de 2.800 millóns de euros na nosa comunidade, case a 

metade transferidos xa para xestión directa por parte da Xunta de Galicia, e 

sendo a nosa comunidade a quinta que máis fondos ten recibido; polo que a 

Xunta debe aclarar cal vai ser a achega da Administración autonómica a estes 

fondos históricos acadados polo Goberno de España, especialmente naqueles 

proxectos industriais prioritarios e que son estratéxicos para o noso país, tal e 

como teñen feito outras autonomías, como o País Vasco. De igual xeito, o 

delegado solicitoulle ao xefe do Executivo galego o establecemento dunha 

canle fluída para avanzar na cogobernanza, na planificación, o seguimento e a 

transparencia que se require, para pasar do Plan estratéxico á realidade, tal e 

como o ten trasladado o Consello de Contas no seu informe de fiscalización 

sobre as medidas adoptadas no ámbito autonómico para a implementación do 

Plan de recuperación, transformación e resiliencia, exercicios 2021-2022. 
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Posteriormente, na información aos medios que colga a Xunta de Galicia 

despois do desenvolvemento do Consello do Goberno galego do día 6 de xullo 

manifestábase que a Xunta de Galicia tiña asignados polo Goberno central dos 

fondos do mecanismo de recuperación, transformación e resiliencia para o 

desenvolvemento de políticas públicas 1.384 M€, dos que publicou 

convocatorias por máis de 893 millóns de euros, dos que se adxudicou preto do 

69 % (616 M€), dos que no primeiro semestre deste exercicio adxudicou o 70 

% dos 527 millóns de euros orzados para 2023, é dicir, 370 M€. E tamén se 

informa de que o importe total asignado á nosa Comunidade en canto aos 

Perte foi de 416,5 millóns de euros. 

 

Por iso, a deputada e o deputado que asinan, solicitan en resposta escrita 

contestación ás seguintes preguntas: 

 

1. Que valoración fai o Goberno galego sobre o Plan de recuperación, 

transformación e resiliencia xestionado polo presidente do Goberno en Europa? 

 

2. Canto ten recibido a Xunta de Galicia por todos os conceptos do Plan de 

recuperación e transformación e resiliencia do Goberno do Estado 

 

3. Canto ten recibido a Xunta de Galicia en cada un dos programas 

orzamentarios nos anos 2021, 2022 e 2023 a través do Plan de recuperación, 

transformación e resiliencia? 

 

4. Cal é a execución de cada un dos ditos programas orzamentarios nos 

exercicios anteriormente sinalados? 

 

5. Cal vai ser a achega da Administración autonómica a estes fondos históricos 

acadados polo Goberno de España, especialmente naqueles proxectos 

industriais prioritarios e que son estratéxicos para o noso país? 
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6. Como se van materializar? 

 

7. Como se van canalizar estas achegas? 

 

Parlamento de Galicia, 4 de agosto de 2023 

 

 
 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 04/08/2023 13:39:14 

 

Gonzalo Caballero Míguez  na data 04/08/2023 13:39:29 
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Á MESA DO PARLAMENTO 
 
 
 
 
Marina Ortega Otero, Julio Torrado Quintela e Carmen Rodríguez Dacosta, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

Hai dous anos, en plena etapa postpandemia, dende o Grupo Socialista 

alertabamos da crítica situación das listas de agarda en varios servizos ou 

especialidades na provincia de Ourense. En concreto o servizo de 

traumatoloxía establecía tempos de espera inasumibles por cuestión de saúde 

pública e de desaxuste laboral motivado pola inactividade das persoas que 

permanecen agardando. Todo iso non só ten repercusións na saúde física das 

persoas afectadas senón ademais na súa saúde mental. A única forma de 

dignificar os profesionais sanitarios e garantir a súa permanencia é 

incentivando contratos estables e con mellores condicións para afianzar persoal 

sanitario en Galicia dende o Goberno galego, administración competente na 

materia. 

 

O feito é que existen carencias e falta de persoal na sanidade pública galega 

que se están normalizando de xeito estrutural nun contexto no que debemos 

impulsar máis que nunca a sanidade pública. 

 

Na provincia de Ourense, entre outras cuestións, existe un problema importante 

coas listas de agarda de traumatoloxía. Tendo en conta ademais que Ourense 

é unha das provincias máis envellecidas do país, e polo tanto, con maior 

poboación susceptible de ser usuaria de traumatoloxía, dende o Grupo 

Parlamentario Socialista consideramos urxente que o Goberno galego poña no 

centro da xestión este problema para dar solución efectiva canto antes. 

Propoñemos para iso que exista unha maior planificación e coordinación na 
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xestión dos recursos, así como un incremento deles, tanto materiais como 

humanos. 

 

Existen casos que levan anos agardando por intervencións que solucionen os 

seus problemas de saúde relacionado coa traumatoloxía, o que leva asociado 

unha baixa laboral ou incapacidade, que non só limita a saúde física da persoa 

senón tamén a laboral e económica nunha gran parte de casos. 

 

Algúns deles levan tres anos agardando por unha intervención, incluso por 

accidente laboral. Soportando non só dor e agravamento da propia lesión ou 

patoloxía, senón tamén as consecuencias laborais na propia incapacidade para 

traballar mentres a sanidade pública que xestiona o goberno en Galicia non 

soluciona tal situacións· 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, solicitan en resposta escrita 

contestación ás seguintes preguntas: 

 
 

1. Ten constancia o Goberno galego das  longas  listas  de  agarda  para 

traumatoloxía e cirurxía na provincia de Ourense? 

 

2. Ten pensado o Goberno galego adoptar medidas ao respecto para 

solucionar un problema que pon en risco a saúde da cidadanía? 

 

3. Que  medidas  tomarán  para  reducir  as  listas  de  agarda  en  

traumatoloxía  na provincia de Ourense? 

 
Parlamento de Galicia, 7 de agosto de 2023 
 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Marina Ortega Otero  na data 07/08/2023 11:00:35 

 

Julio Torrado Quintela  na data 07/08/2023 11:00:54 

 

María del Carmen Rodríguez Dacosta  na data 07/08/2023 11:01:05 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Iria Carreira Pazos e Montserrat Prado Cores, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

escrita , sobre a situación do servizo de inspección da Consellaría de Política Social. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

En agosto de 2023 a Asociación de Inspectores e Inspectoras de Servizos Sociais 

(Agiss) denunciou publicamente que membros da Consellaría de Política Social 

filtraban ás empresas propietarias e xestoras de residencias de maiores as datas e horas 

nas que se ían producir as inspeccións nalgúns centros. 

No seu comunicado, Agiss, apunta que esas filtracións supoñen un obstáculo ao 

seu labor fiscalizador e que mesmo puxo en coñecemento de altos cargos da Consellaría 

o que estaba acontecendo, concretamente, diante da subdirectora xeral de Autorización e 

Inspección de Servizos Sociais e da secretaria xeral técnica da Consellería de Política 

Social que acordaron mudar o procedemento para garantir que só o persoal do servizo 

de inspección coñecería a hora e data de visita dos centros. 

Porén, desde Agiss denuncian que no mes de xullo de 2023 o persoal de 

inspección recibiu comunicación de que o novo sistema de asignación de centros 

quedaba sen efecto e que volvía o método anterior de programación. Unha información 

que, din, recibiron “sen aclarar os motivos da decisión e sen xustificación ningunha”. 
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Para o G. P. do Bloque Nacionalista Galego os feitos denunciados polo persoal 

do servizo de inspección da Consellaría de Política Social son gravísimos, merecen 

unha aclaración e que se depuren todas as responsabilidades que puidesen existir. 

Cómpre lembrar que os servizos de inspeccións teñen a encomenda de velar 

polo cumprimento da lexislación vixente en materia de centros sociais e, con iso, 

garantir o respecto escrupuloso dos dereitos fundamentais das persoas usuarias dos 

mesmos, moitas delas colectivos especialmente vulnerables como persoas dependentes, 

menores ou persoas con discapacidade. Calquera información filtrada previamente ás 

empresas e entidades propietarias e/ou xestoras deses servizos supón unha violación da 

lei. 

Hai que sinalar que os servizos de inspección da Consellaría de Política Social 

son absolutamente insuficientes para atender todas as áreas dependentes deste 

departamento pois, pouco máis dunha ducia de persoas asumen a inspección de todos os 

centros sociais, non só residencias. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- É certo o que denuncia a Asociación de inspectoras e inspectores de servizos 

sociais? 

- Cónstanlle, como sinala Agiss, que altos cargos da Consellaría de Política 

Social sabían que se estaban a filtrar datas e horas das visitas aos centros? 

- É certo que a Consellaría mudou inicialmente o procedemento para garantir a 

máxima confidencialidade arredor das inspeccións e que logo dun tempo se recuperou o 

método anterior sen xustificación de ningún tipo? 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-2

xR
V

S
G

E
hI

-6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

208695

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-M

9N
sT

kY
gS

-4
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-2xRVSGEhI-6
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-M9NsTkYgS-4


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

- De ser así, por que razón? 

- Iniciou a Consellaría algunha investigación arredor dos feitos denunciados 

polos servizos de inspección? 

- De ser así, cal e con que resultado? 

- Vai adoptar algunha medida a Xunta de Galiza para esclarecer que está 

acontecendo e garantir que o persoal de inspección de Política Social conta cos recursos 

necesarios para desenvolver o seu traballo coas máximas garantías? 

 

Santiago de Compostela, 8 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Montserrat Prado Cores  

Iria Carreira Pazos  

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 08/08/2023 11:43:34 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 08/08/2023 11:43:39 
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Olalla Rodil Fernández  na data 08/08/2023 11:43:48 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, Noa Presas Bergantiños, Alexandra Fernández 

Gómez e Luis Bará Torres, deputados e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a humanización e 

conservación das rúas do casco urbano de Ourense. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

Actualmente a instancias do Concello de Ourense, gobernado por Democracia 

Orensana co apoio do Partido Popular, estase a realizar un proceso de renovación do 

pavimento de diversas rúas do casco urbano de Ourense, procedéndose ao asfaltado de 

calzadas de rúas empedradas. As rúas Bedoia, San Lázaro ou Ramón Cabanillas son un 

bo exemplo de calzadas nas que o derivado do petróleo vai substituír ás lastras. 

Dende hai décadas numerosas cidades europeas están a empedrar as principais 

rúas das cidades e cascos históricos e non só por razóns estéticas, senón para a 

humanización dos espazos públicos, dotándoos de maior seguridade para o peón e 

priorizando a este sobre o vehículo. O empedrado, alén de ser un pavimento de maior 

resistencia e eficiencia e de mellor comportamento fronte aos axentes metereolóxicos, 

dota de maior seguridade ao tránsito dos peóns e dos propios vehículos que non só 

deben moderar a súa velocidade de circulación, senón que reduce o tempo de freada dos 

vehículos. 

Asemade o asfalto ten unha grande capacidade para absorber a enerxía solar -

segundo diferentes estudos pode chegar a absorber ate o 95% da enerxía solar que 

recibe – para posteriormente desprender ese calor ao ar circundante incrementando 
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notablemente a temperatura da cidade. Xa que logo o asfalto é un elemento que non só 

provoca un maior incremento do calor do pavimento, senón que o conserva e o expide 

posteriormente. 

En situacións como as ondas de calor que cada vez con maior frecuencia 

estamos a padecer o asfaltado das calzadas está a incrementar a dureza e as 

incomodidades -tamén morbilidade - das mesmas. 

A conservación das cidades e vilas aconsella o mantemento e, no caso, 

renovación do empedrado, non só por razón estéticas -que tamén -senón por ser un 

importante elemento para a humanización dos espazos, priorizando o peón sobre o 

vehículo, ao tempo que contribúe a loita contra o cambio climático, pois non só evita a 

utilización de produtos derivados do petróleo, senón que contribúe a reducir as 

temperaturas do ar e mesmo pode servir para a eliminación de gases tóxicos; representa 

a aposta por un modelo de cidade, sostible e na que se prioriza o o benestar e calidade 

de vida das persoas, totalmente diferente ao que D.O. e o P.P. están a seguir na cidade 

de Ourense, e no que a substitución do pavimento é unha manifestación, como 

anteriormente o foi a drástica redución do arborado urbano. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

. Considera a Xunta de Galiza que a substitución da pavimentación de 

empedrado por aglomerado asfáltico contribúe á humanización das cidades? 

. O tivo de pavimento aplicado pode contribuír a priorizar ao peón sobre o 

vehículo a motor, limitando a velocidade de circulación de estes e mesmo permitindo a 

redución da distancia de freada? 
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. Entende a Xunta de Galiza que o asfalto contribúe ao incremento da 

temperatura do ar nas cidades? 

. Autorizou a Xunta de Galiza o asfaltado dalgunha rúa da súa titularidade na 

cidade de Ourense? 

. Ten previsto plantar arbores ou especies arbóreas de calquera clase nalgunha 

das rúas de Ourense da que é titular? 

 

Santiago de Compostela, 8 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Noa Presas Bergantiños 

Alexandra Fernández Gómez 

Luis Bará Torres 

Deputados e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 09/08/2023 09:49:19 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 09/08/2023 09:49:23 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 09/08/2023 09:49:30 
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Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 09/08/2023 09:49:38 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Paloma Castro Rey, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

A situación sanitaria no concello de Cerdedo-Cotobade esta a ser totalmente 

deficitaria o que ocasiona un grave prexuízo para a súa veciñanza. 

 

O Grupo Parlamentario Socialista vén denunciando durante toda a lexislatura 

as carencias sanitarias existentes, como a ausencia de cobertura de baixas 

médicas, de ambulancias ... sen que o Goberno da Xunta leve a cabo ningún 

tipo de actuación para mellorala. 

 

Pola contra este verán a situación empeorou aínda mais, e atopándose neste 

momento do seguinte xeito: 

 

- Os 4 médicos de atención primaria que se atopan adscritos neste concello: 

Un está a traballar a tempo parcial por ter concedido o máximo de horas 

sindicais; Dous atópanse de vacacións (un deles sen cubrir e o outro cuberto 

por un profesional que acude unicamente días alternos por ter que cubrir tamén 

as vacacións do médico do concello de Campo Lameiro); e o outro médico 

atópase de baixa sen cubrir. 

 

- A pediatra adscrita ao centro de saúde de Tenorio causou baixa por traslado e 

non foi cuberta, existindo no concello, con carácter permanente, só unha 

enfermeira pediátrica, que fai as revisións e renova as receitas para os 

tratamentos da poboación menor e a maiores un pediatra compartido co 

concello de Forcarei que acode un par de días á semana. 
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Os nenos e nenas enfermos son derivados ás urxencias `pediátricas do 

hospital provincial de Pontevedra. 

 

Dende o Grupo Socialista insistimos novamente en solicitar á Xunta que supla 

con carácter urxente o déficit sanitario que presenta este concello, cubrindo as 

baixas médicas temporais e definitivas. 

 

Así mesmo insistimos novamente na necesidade de dotar o PAC de Cerdedo 

dunha ambulancia para poder trasladar as urxencias graves que se produzan 

neste concello ao Hospital de Montecelo.  

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan, solicitan en 

resposta escrita contestación ás seguintes preguntas: 

 

1. Ten previsto o Goberno galego, cubrir o déficit sanitario que presenta o 

concello de Cerdedo-Cotobade, cubrindo as baixas médicas temporais e 

definitivas, dos profesionais da atención primaria, así como a do pediatra 

adscrito a este concello? 

 

2. Vai dotar o Goberno galego o PAC de Cerdedo cunha ambulancia para 

poder trasladar as urxencias graves ao Hospital de Montecelo?  

 

Santiago de Compostela, 9 de agosto de 2023 
 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paloma Castro Rey  na data 07/08/2023 11:55:28 

 

Julio Torrado Quintela  na data 07/08/2023 11:55:38 
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Marina Ortega Otero  na data 07/08/2023 11:55:48 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Carmen Rodríguez Dacosta e Martín Seco García, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

Os incendios forestais son cada día de maior envergadura sendo cada vez 

máis frecuente  maior o risco para as vidas das persoas e os seus bens. Certo  

que cando se produce un incendio forestal, os profesionais do Servizo de 

Prevención de Incendios Forestais da Xunta de Galicia, póñense a dar o mellor 

de si mesmos para que os lumes que se controlan antes de alcanzar a 

superficie de 1 hectárea sexan unha alta porcentaxe.  

 

Aínda cun servizo con tanta experiencia e de demostrada eficacia, cabe dicir 

que sobre 2/3 do persoal do servizo ten unha vinculación laboral de carácter 

temporal, nas que nin se lle dá solución a estabilización e consolidación dos 

seus postos de traballo nin aumento de labores durante a totalidade do ano, co 

fin de que se realicen as tarefas preventivas antes da tempada de alto risco, 

tales como queimas prescritas, podas, rozas, puntos de auga etc ... 

 

De feito facemos un relatorio das OPE pendentes de finalización en relación 

con este persoal: 

 

OPE 2016 

PERSOAL LABORAL 

PROMOCIÓN INTERNA: 

CONVOCATORIA: DOG Núm. 182 Luns, 25 de setembro de 2017 

ORDE do 18 de setembro de 2017 pola que se convoca o proceso selectivo 

para o ingreso, pola quenda de promoción interna e cambio de categoría, nas 
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categorías 14 (bombeiro/a forestal), 14A (bombeiro/a forestal condutor), 10B 

(vixilante fixo/a de defensa contra incendios forestais) e 10C (emisorista de 

defensa contra incendios forestais), correspondentes ao grupo V de persoal 

laboral fixo da Xunta de Galicia 

Prazas convocadas: 

 IV-033 (bombeiro/a forestal condutor/a de motobomba): 30 

 V-14 (bombeiro/a forestal): 22 

 V-14A (bombeiro/a forestal condutor): 22 

 V-10B (vixilante fixo/a de defensa contra incendios forestais): 10 

 V-10C (emisorista de defensa contra incendios forestais): 10 

 

BOMBEIRO/A FORESTAL CONDUTOR/A DE MOTOBOMBA: 30 PRAZAS 

Convocatoria: ORDE do 18 do setembro de 2017 pola que se convoca o 

proceso selectivo para o ingreso, pola quenda de promoción interna e cambio 

de categoría, na categoría 033 (bombeiro/a forestal condutor/a de motobomba) 

do grupo IV de persoal laboral fixo da Xunta de Galicia 

Resolución do proceso en PROVISIONAL 

 

RESOLUCIÓN do 29 de xuño de 2021 pola que se nomean como persoal 

laboral fixo na categoría 033 (bombeiro/a forestal condutor/a de motobomba) 

do grupo IV da Xunta de Galicia, as persoas aspirantes que superaron o 

proceso selectivo convocado pola Orde do 18 de setembro de 2017 (Diario 

Oficial de Galicia número 182, do 25 de setembro). DOG núm. 130 do venres, 9 

de xullo de 2021. 

 

BOMBEIRO/A FORESTAL: 22 PRAZAS 

Convocatoria: ORDE do 18 de setembro de 2017 pola que se convoca o 

proceso selectivo. DOG núm. 182 do 25.9.2017 

Resolución do proceso en PROVISIONAL 

RESOLUCIÓN do 29 de xuño de 2021 pola que se procede ao nomeamento 

como persoal laboral fixo na categoría 14 (bombeiro/a forestal) do grupo V da 
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Xunta de Galicia, das persoas aspirantes que superaron o proceso selectivo 

convocado pola Orde do 18 de setembro de 2017 (Diario Oficial de Galicia 

número 182, do 25 de setembro). DOG Núm. 130 Venres, 9 de xullo de 2021. 

 

BOMBEIRO/A FORESTAL CONDUTOR: 22 PRAZAS 

Convocatoria: ORDE do 18 de setembro de 2017 pola que se convoca o 

proceso selectivo. DOG núm. 182 do 25.9.2017 

Resolución do proceso en PROVISIONAL 

RESOLUCIÓN do 29 de xuño de 2021 pola que se nomean como persoal 

laboral fixo na categoría 14A (bombeiro/a forestal condutor) do grupo V da 

Xunta de Galicia as persoas aspirantes que superaron o proceso selectivo 

convocado pola Orde do 18 de setembro de 2017 (Diario Oficial de Galicia 

número 182, do 25 de setembro) (DOG Núm. 130 Venres, 9 de xullo de 2021) 

 

VIXILANTE FIXO/A DE DEFENSA CONTRA INCENDIOS FORESTAIS: 10 

PRAZAS 

Resolución do proceso en PROVISIONAL 

RESOLUCIÓN do 29 de xuño de 2021 pola que se procede ao nomeamento, 

como persoal laboral fixo na categoría 10B (vixilante fixo/a de defensa contra 

incendios forestais) do grupo V da Xunta de Galicia, das persoas aspirantes 

que superaron o proceso selectivo convocado pola Orde do 18 de setembro de 

2017 (Diario Oficial de Galicia número 182, do 25 de setembro). DOG Núm. 

130 Venres, 9 de xullo de 2021 

 

EMISORISTA DE DEFENSA CONTRA INCENDIOS FORESTAIS: 10 PRAZAS 

Resolución do proceso en PROVISIONAL 

RESOLUCIÓN do 29 de xuño de 2021 pola que se nomean como persoal 

laboral fixo na categoría 10C (emisorista de defensa contra incendios forestais) 

do grupo V da Xunta de Galicia as persoas aspirantes que superaron o proceso 

selectivo convocado pola Orde do 18 de setembro de 2017 (Diario Oficial de 
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Galicia número 182, do 25 de setembro). DOG Núm. 130 Venres, 9 de xullo de 

2021 

OPE 2019 

PERSOAL FUNCIONARIO: 

 C2 Escala 207S : Emisorista/vixiante fixo/a 

 C2 Escala 207T : Bombeiro forestal – condutor motobomba 

 C2 Escala 207U : Bombeiro forestal 

Convocatoria: Orde do 28 de febreiro de 2019 (DOG nº 44, 04/03/2019, páx. 

12.248) Para cubrir 269 prazas de SPIF, 66 para promoción interna e 

reservándose 5 prazas para discapacidade. (ACUMULACIÓN DE OPEs: 

2016/2017/2018) 

 

 LIBRE DISC PRO. 

INTERNA 

TOTAL 

Emisorista/vixiante 52 5 18 75 

Bombeiro 

forestal/condutor 

motobomba 

60  20 80 

Bombeiro forestal 86  28 114 

 

 

Acreditación de méritos: RESOLUCIÓN do 5 de abril de 2022 (DOG nº 69, 

08/04/2022, páx. 22.630). 

Baremación provisional: RESOLUCIÓN do 13 de marzo de 2023 (DOG nº 53, 

16/03/2023, páx. 18.297). 

RESOLUCIÓN do 13 de marzo de 2023, do tribunal cualificador do proceso 

selectivo para o ingreso na escala de auxiliar do Servizo de Prevención e 

Defensa contra Incendios Forestais, subgrupo C2, nas especialidades de 

emisorista/vixilante fixo/a, bombeiro forestal-condutor de motobomba e 

bombeiro forestal, do corpo de auxiliares de carácter técnico de Administración 

especial da Administración xeral da Comunidade Autónoma de Galicia, 
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convocado pola Orde do 28 de febreiro de 2019 (Diario Oficial de Galicia 

número 44, do 4 de marzo) pola que se fai pública a baremación provisional da 

fase de concurso. 

 

Ante esta grave situación considera o Grupo parlamentario Socialista que o 

desinterese do Goberno Galego en relación do persoal do Servicio de 

prevención de incendios é evidente e está afectando a prestación dun servizo 

esencial para a seguridade das persoas e os seus bens   

 

Tendo presente que Galicia é, dende sempre a Comunidade máis afectada do 

Estado por incendios forestais tanto en aspectos de porcentaxe de superficie 

afectada, número de incendios e número de grandes incendios forestais (>500 

hectáreas) está máis que demostrada a necesidade de realizar unha política 

activa de prevención, dirixida a minimizar o risco para a poboación e os seus 

bens, con actuacións decididas e encamiñadas a separar o monte dos núcleos 

e asegurar as  vías de comunicación para evitar atrapamentos en época estival, 

que é cando aumentan as poboacións pola afluencia turística.  

 

E non podemos deixar de mencionar por importante que o Goberno galego 

incumpre de forma sistemática o ditame da Comisión especial non permanente 

de estudo e análise das reformas da política forestal, de prevención e extinción 

de incendios forestais e do Plan forestal de Galicia.  

 

Semella que a única vacina que ten o Goberno galego é: ti vai facendo a ver se 

cola.  

 

Ante esta situación a deputada e o deputado que asinan solicitan en resposta 

escrita contestación ás seguintes preguntas: 

 

1.  A que se debe o desinterese mantido polo Goberno galego en relación coas 

OPE que afectan ao persoal do servizo de prevención de incendios forestais? 
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2. Considera o Goberno galego que a porcentaxe de persoal de carácter 

eventual do SPIF é sostible?  

 

3. Considera o Goberno galego que a situación descrita garante a 

eficacia no funcionamento  dun servizo esencial como é este?  

 
4 Cal é a previsión do Goberno galego para mudar a curto  ou medio prazo 

esta situación? 

 

5. Como ten previsto o Goberno galego enfrontar a xubilación do 40 % do 

persoal do SPIF que se vai producir nos próximos dez  anos? 

 

6. Cal é a distribución actual de prazas  por categorías, distribuídas por 

direccións xerais e por distritos con especificación da situación administrativa 

actual (funcionarios, laborais fixos e laborais temporais)? 

 

7. Considera o Goberno galego suficiente o persoal que realiza labores en 

inverno para executar a totalidade do Pladiga  con 2.000 ha. de queimas 

prescritas  e tarefas de roza, poda e mantemento de puntos de auga? 

 

Pazo do Parlamento, 9 de agosto de 2023 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta  na data 09/08/2023 14:45:12 
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Martín Seco García  na data 09/08/2023 14:45:22 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

María del Carmen Rodríguez Dacosta, Pablo Arangüena Fernández, 

Paloma Castro Rey e Julio Torrado Quintela, deputadas e deputados 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

Anunciaba en campaña lectoral o entón  presidente da Xunta de Galicia, como 

compromisos asumibles con Ourense para o mandato 2016-2020 a construción  

dun gran hotel  balneario na cidade e  converter  o complexo de  Monterrei, que 

se encontra  no  concello limítrofe de Pereiro de Aguiar, nun gran  Parque 

Acuático e  que estas  dúas iniciativas se converterían nos dous grandes polos 

de atracción para a cidadanía e para o turismo. 

 

Pero unha vez revalidada a presidencia da Xunta, aquela promesa electoral  

non acabou de arrancar e foi en agosto do 2018  cando o Goberno galego 

anunciaba que as instalacións serían remodeladas tras un estudo de 

viabilidade por parte dunha consultora especializada no deseño de parques 

acuáticos.  

 

Daquela o Goberno galego aseguraba que barallaba “un investimento próximo 

aos 6 millóns de euros e unhas dimensións ao redor dos 35.000 metros 

cadrados”. 

 

Case cinco anos despois do primeiro anuncio, concretamente o 22 de marzo de 

2021,  o presidente Núñez Feijóo   participaba na inauguración da  mellora das 

instalacións deportivas de Monterrei, e recoñecía que   a Xunta non contaría 

ata maio co proxecto construtivo das instalacións acuáticas prometidas, que se 

irían executando en fases sucesivas non concretadas.  
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Así mesmo a propia Xunta limitouse a salientar que o obxectivo era que as 

obras das piscinas infantil e familiar estean finalizadas en 2022 engadindo que 

posteriormente desenvolveranse outras tres fases máis para levar a cabo 

distintas infraestruturas relacionadas co lecer. 

 

Por iso este grupo parlamentario preguntou en abril de 2021 ao secretario xeral 

para o deporte sobre o retraso na construción do Parque acuático e pola 

previsión temporal e orzamentaria para a súa construción. 

 

Os prazos estipulados non se cumpriron e o ano 2022 os veciños e veciñas do 

municipio de Pereiro de Aguiar e da comarca de Ourense  que adoitan utilizar 

estas infraestruturas, as de mais afluencia da provincia, tiveron que soportar as 

altas temperaturas sen poder utilizar a mencionada instalación acuática. 

 

Foi agora, a principios de agosto, cando o vicepresidente, Diego Calvo, visitaba 

as instalacións e anunciaba que estas abrirían o día 9 de agosto, sen tobogáns, 

e que estarían terminadas con toda seguridade para a próxima tempada estival   

e  que o mellor deste parque acuático “aínda está por vir “.. 

 

Pódese comprobar que do proxecto aprobado só se abre unha pequena parte  

quedando por realizar inda tres fases. 

 

O Grupo Parlamentario   Socialista considera que o acontecido constitúe  unha 

nova tomadura de pelo do Goberno galego para os veciños e veciñas da 

provincia de Ourense  que despois dunha  promesa realizada no ano 2016 polo 

entón presidente da Xunta de Galicia, encontrámonos xa na metade do verán  

e con total desvergoña  procedan a unha apertura simbólica e gratuíta que non 

se corresponde co proxecto anunciado,  nin se pode  denominar parque 

acuático.  
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Non menos importante é a problemática  do aparcadoiro, de feito  o Grupo 

Socialista  de Pereiro de Aguiar ao presumir que os problemas de aparcamento 

ían acontecer  presentou distintas iniciativas para que  a Xunta de Galicia tiver 

en conta esta cuestión. 

 

Por iso, as deputadas e os deputados que asinan, solicitan en resposta escrita 

contestación ás seguintes preguntas: 

 

1. Entende  o Goberno galego que se pode prolongar no tempo desta maneira 

a falta de rigor e veracidade no cumprimento das promesas electorais e 

proxectos anunciados? 

 

2. Considera o Goberno galego que os efectos do cambio climático lograrán o 

espellismo de ver parque acuático onde só hai unhas pozas sen acabar? 

 

3. Que medidas vai adoptar o Goberno galego en relación coa execución da 

obra adxudicada  e en que prazos? 

 

Parlamento de Galicia, 9 de agosto de 2023 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María del Carmen Rodríguez Dacosta  na data 09/08/2023 13:15:29 

 

Pablo Arangüena Fernández  na data 09/08/2023 13:15:40 

 

Paloma Castro Rey  na data 09/08/2023 13:15:54 

 

Julio Torrado Quintela  na data 09/08/2023 13:16:04 
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OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Daniel Pérez López, Ramón Fernández Alfonzo,  Carmela González Iglesias 

e Iria Carreira Pazos, deputados e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre un novo modelo turístico, 

políticas verdadeiramente sustentábeis e proposta de Proxecto de Lei do Imposto Sobre 

Estadías Turísticas. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Xunta de Galiza leva anos insistindo nun modelo de turismo que impide 

xestionar e aproveitar a totalidade dos recursos turísticos do noso país, tal e como esixe 

un modelo realmente sostible. 

Un enfoque que non se pode definir senón como xacobeo-centrista, que choca 

de fronte cos principio de diversificación e sostibilidade que deben rexer un modelo 

turístico respectuoso coas comunidades locais receptoras, que mellore as infraestruturas 

e xere emprego estable e non precario.  

Por moito que o goberno galego empregue na súa estratexia comunicativa 

termos como “turismo de natureza”, turismo “de espazos abertos” ou “ non 

masificados”, a realidade turística do noso país vén marcada polos efectos e 

externalidades negativas provocadas por esa concepción limitativa, que se concentra no 

Xacobeo e no Camiño de Santiago. O cal ten consecuencias que son cada día máis 

evidentes para todas, agás para o Goberno galego.  
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Un turismo “Low Cost”, que alén do cuantitativo, crea unha fenda cada vez 

maior  coa excelencia e profesionalización á que debe aspirar o sector, e afástase (por 

definición) da tan necesaria posta en valor dos nosos recurso turísticos.  

Concepción do turismo que fai aflorar en zonas concretas (que cada vez son 

máis) do noso país unha masificación que ten na xentrificación unha das súas 

expresións máis dolorosas.  

Un fenómeno, o da masificación, que fai que a xentrificación sexa unha 

realidade en moitas vilas costeiras das rías Baixas, pero tamén nas Rías Altas. E que 

amosa as súas consecuencias máis desagradables en Santiago de Compostela.  

O paradigma das políticas aplicadas en turismo pola Xunta de Galiza nos 

últimos anos é a capital da Galiza. E consecuencia directa desas políticas son os efectos 

e externalidades negativas que cada vez son máis visíbeis nesta cidade. 

“As rúas de Compostela xa non son para as compostelás”. Esta expresión 

concentra o  sentimento de apropiación que o turismo masivo provoca, cuio máximo 

expoñente é a xentrificación: o desprazamento paulatino da poboación local. Debemos 

evitalo. E para iso faise imprescindible mudar o modelo.  

No Bloque Nacionalista Galego temos moi claro que o turismo, pola súa 

importancia económica, social e cultural debe xogar un papel tractor na economía 

galega. Pero apostamos porque Galiza se consolide coma un destino turístico realmente 

sostible, con políticas de desestacionalización e diversificación; de protección e 

rexeneración do medio e dos recursos naturais; a conservación e reparación do 

patrimonio cultural ou a mellora das zonas turísticas receptoras, tanto desde o punto de 

vista das infraestruturas como desde a mellora da formación e a calidade do emprego 

que xera a actividade turística.  
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Ese cambio de modelo precisa de ferramentas que financien políticas turísticas 

implementadas para a mellora da competitividade da Galiza como destino turístico 

sostible, e que persigan fins extrafiscais: reparar o impacto xerado polo turismo masivo.  

Desde o Concello de Santiago de Compostela, o novo goberno vén de propoñer 

un tributo sobre as estancias turísticas (no que o suxeito pasivo é o visitante),   

lexitimado polos maiores custos de prestación de determinados servizos (limpeza 

espazos públicos, mantemento de estradas, saneamento....),  

Figura fiscal que tamén perseguiría outros obxectivos: a promoción da 

sostibilidade turística; a desestacionalización; a profesionalización do sector; a mellora 

da formación e a calidade do emprego ou unha finalidade ambiental sobre a incidencia 

do turismo, serían exemplos.  

En resumo, unha figura tributaria con perfís extrafiscais, cunha gran 

potencialidade recadatoria mais cunha finalidade, entre outras, de promoción do turismo 

sostible. 

Que non tería unha vertente disuasoria, ao non afectar (polo seu custo) á 

elasticidade da demanda. 

Que, ademais, sería percibida polos visitantes como unha contribución modesta 

dirixida a actividades rexenerativas e de mellora; e no que atinxe aos residentes dos 

núcleos de poboación con presión turística, esta figura xogaría en favor da cohesión e 

aceptación social do turismo.  

E hai outra derivada: é innegable que o turismo de masas aumenta as 

necesidades financeiras dos concellos que o soportan, condicionando a súa suficiencia 

financeira, ao ter que afrontalas coas fontes de financiamento habituais.  
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Con esta nova figura fiscal os concellos que soliciten e obteñan a declaración de 

municipio de grande impacto turístico, entre outros efectos, serían destinatarios parciais 

dun fondo dotado coa recadación do imposto. É dicir, unha parte moi elevada do 

recadado reverter nas administracións locais. 

Trala pandemia da Covid-19 os hábitos turísticos e preferencias do potencial 

visitante mudaron.  

Galiza  conta con todo o necesario para converterse nun destino turístico 

consolidado. Mais debemos decidir que turismo queremos.  

Os efectos que o turismo de masas está a provocar en cada vez máis zonas do 

noso país é un indicador de cara a onde imos coas políticas turísticas implementadas 

pola Xunta de Galiza nos últimos anos.  

É imprescindible mudar o modelo. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Considera o goberno galego que o actual modelo permite aproveitar todas as 

potencialidades turísticas coas que conta o noso país? 

- Considera necesario mudar o modelo turístico? 

- Considera o goberno galego que o actual modelo turístico pode definirse como 

sostible? 
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- Considera o goberno galego que o turismo de masas en zonas tensionadas 

coma as Rías baixas, boa parte das Rías Altas e cidades como Santiago de Compostela 

coadxuva ao fenómeno da xentrificación? 

- Ten pensado adoptar medidas, dentro do seu ámbito competencial, para frear o 

impacto dese turismo de masas? Cales? 

- Que valoración fai o Goberno galego da proposta de Proxecto de Lei do 

Imposto Sobre Estadías Turísticas remitido polo Concello de Santiago de Compostela? 

- Ten previsto o Goberno galego impulsalo? 

 

Santiago de Compostela, 10 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Daniel Pérez López 

Ramón Fernández Alfonzo 

Carmela González Iglesias 

Iria Carreira Pazos 

Deputados e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 10/08/2023 11:43:20 
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Carmela González Iglesias na data 10/08/2023 11:43:26 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 10/08/2023 11:43:32 

 

Daniel Pérez López  na data 10/08/2023 11:43:47 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Mercedes Queixas Zas e Alexandra Fernández Gómez, 

deputado e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta escrita, sobre a rehabilitación e os usos futuros do Pazo de Lourizán. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

A Xunta vén de anunciar un proxecto de rehabilitación integral do pazo de 

Lourizán, inserido nun plan de relanzamento deste histórico enclave. En paralelo, o 

goberno galego iniciou o procedemento para a declaración como Ben de Interese 

Cultural deste conxunto patrimonial. 

Desde o BNG entendemos que a Xunta debe garantir a máxima transparencia e 

participación na definición dos usos futuros do Pazo e da Finca de Lourizán. Unha das 

cuestións clave  é que se garanta o uso e a xestión pública do espazo, fronte á tentación 

de facer un uso por parte de empresas privadas do sector forestal para lavar a súa mala 

imaxe”. En concreto, queremos sinalar a posibilidade de que desde a presidencia da 

Xunta se estea preparando unha “pista de aterraxe” para ENCE, algo que xa intentou no 

seu día e se frustrou pola oposición do goberno da Deputación BNG-PSOE, que era 

daquela titular do predio. 

Neste proceso participativo debe intervir o tecido social, as comunidades de 

montes, as entidades ambientalistas, o sistema universitario galego, o concello de 

Pontevedra, os sectores da cadea de valor do monte así como persoas expertas de 

diversos ámbitos relacionados coas función que deberá cumprir o enclave: O lóxico 

sería que como resultado dese proceso participativo se elaborase un Plan Director de 
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Usos do Complexo de Lourizán, un espazo de 46 hectáreas que reúne numerosos 

valores e atractivos científicos, patrimoniais, botánicos, educativos, culturais ou 

turísticos, É imprescindíbel definir con claridade a súa misión e a súa función, non vaia 

ser que ao final sexa un galimatías no que cabe todo e se convirta nun espazo de 

celebración de eventos festivos. 

Con respecto aos usos futuros do conxunto, o BNG defenderá que estea centrado 

na investigación, divulgación e fomento do monte multifuncional, considerando os usos 

produtivos, sociais e ambientais (os tres piares da multifuncionalidade do monte), fronte 

ao maior peso que a Xunta parece conceder aos aproveitamentos produtivos do monte 

centrados na madeira e en produtos derivados. Entendemos que no actual contexto de 

emerxencia climática Lourizán debe ter referencialidade internacional na función 

ecosistémica do monte, na súa contribución á loita contra o cambio climático, na 

preservación da biodiversidade, a protección dos solos e da auga e a implementación de 

“solución baseadas na natureza. 

A partir desta función central, o BNG é partidario de que se potencie o seu valor 

social, cultural, educativo e turístico, para que recupere o antigo esplendor e se converta 

nun grande referente científico, patrimonial, educativo e económico de Pontevedra e de 

Galiza. 

Con respecto ao edificio do Pazo de Lourizán, entendemos que en primeiro 

lugar a Xunta debe dar unha explicación sobre os 20 anos de abandono, que levou o 

edificio a un estado de semirruina e que é responsabilidade do goberno galego. Esta 

situación de deterioro da edificación (risco de desplome de cubertas, mal estado da 

galería, humidades, invasión de vexetación) que vai sen dúbida dificultar e encarecer a 

rehabilitación do edificio. 
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Por outra parte, chamamos a atención sobre o grao de protección do conxunto, 

xa que actualmente forma parte de Catálogo do patrimonio cultural de Galiza e a Xunta 

anunciou a incoación do procedemento para a declaración como Ben de Interese 

Cultural, o que conlevará restricións para a rehabilitación e para os seus usos e 

aproveitamentos futuros. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

. Ten previsto a Xunta abrir un proceso de participación para a definición do 

modelo de xestión e dos usos do conxunto formado polo Pazo e e demais terreos e 

inmobles de Lourizán (xardíns, arboreto, hórreo e aira, invernadoiro…), así como as 

edificacións e plantacións vencelladas ao centro de investigación? 

. Ten previsto goberno galego que como resultado dese proceso se elabore un 

Plan Director do conxunto formado polo Pazo de Lourizán e os terreos e edificacións da 

súa contorna, primando a súa función como referente na investigación, ordenación, 

planificación e xestión do monte multifuncional, e considerando outros usos culturais, 

educativos, divulgativos, turísticos e de lecer? 

. Como ten previsto garantir a Xunta a xestión e uso público do Pazo de 

Lourizán? 

. Ten previsto a Xunta que a empresa ENCE participe na xestión ou financie 

actuacións ou obras relacionadas co Pazo de Lourizán? 

. Que categoría de Ben de Interese Cultural prevé a Xunta para o Pazo de 

Lourizán e a súa contorna? 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-G

e4
K

A
tfK

s-
4

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

208723

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-M

9N
sT

kY
gS

-4
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-Ge4KAtfKs-4
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-M9NsTkYgS-4


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

4 

 

. Cal é o estado de tramitación deste BIC? 

 

Santiago de Compostela, 10 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Mercedes Queixas Zas 

Alexandra Fernández Gómez 

Deputado e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 10/08/2023 12:47:45 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 10/08/2023 12:47:48 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 10/08/2023 12:47:59 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo e Alexandra Fernández Gómez, deputado e 

deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

escrita, sobre o estado de tramitación da modificación puntual número 2 do Plan 

Sectorial de Ordenación de Áreas Empresariais de Galiza (PSOAEG) e da previsión 

temporal para a súa eficacia. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

O 12/07/2021 recibíase na Dirección Xeral de Calidade Ambiental, 

Sostibilidade e Cambio Climático un escrito do Instituto Galego da Vivenda e Solo 

(IGVS), xunto co documento inicial estratéxico e un borrador da proposta, no que 

solicitaba iniciar o procedemento de Avaliación Ambiental Estratéxica ordinaria da 

modificación puntual núm. 2 do PSOAEG; avaliada a documentación, acordábase 

someter a consulta pública por un prazo de 30 días hábiles ata o 25/08/2021. A 

Dirección Xeral de Calidade Ambiental, Sostibilidade e Cambio Climático resolvía o 

01/10/2021 formular o Documento de Alcance do Estudo Ambiental Estratéxico da 

modificación puntual núm. 2 do PSOAEG. 

No DOG do 16/09/2022 (Núm. 177), o IGVS publicaba o anuncio do 

22/08/2022 polo que se sometía a información pública, durante o prazo de 2 meses ata o 

16/11/2022, a aprobación inicial da modificación puntual núm. 2 do PSOAEG, anuncio 

que foi publicado tamén no BOP da Coruña (13/09/2022, Núm. 174), de Lugo 

(10/09/2022, Núm. 208), e de Pontevedra (13/09/2022, Núm. 175). 
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Nunha nota de prensa de data 09/11/2022, a Conselleira de Medio Ambiente, 

Territorio e Vivenda avanzaba que a previsión da Xunta era poder aprobar de forma 

definitiva o novo PSOAEG “a vindeira primavera”. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

. Cal é o estado de tramitación actual da modificación puntual núm. 2 do 

PSOAEG? Que etapa/s están pendentes? Cal ou cales son as causas de non terse 

cumprido as previsións da Xunta? Cal é a previsión temporal da súa eficacia? 

. Unha vez en vigor a modificación puntual núm. 2 do PSOAEG, que pasos ou 

etapas, e cales os seus tempos, son precisas  tramitar para a dispoñibilidade de parcelas 

industriais na Área Industrial e Loxística de O Tesouro-Portorroibo (Código 15070061) 

nas Pontes, concello de Transición Xusta? Cal ou cales poderían ser simultáneas coa da 

modificación puntual núm. 2 do PSOAEG? Quen é responsábel de iniciar ou promover  

a súa tramitación/execución? 

 

Santiago de Compostela, 10 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Alexandra Fernández Gómez 

Deputado e deputadas do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 10/08/2023 13:16:51 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 10/08/2023 13:16:54 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Olalla Rodil Fernández e Mercedes Queixas 

Zas, deputado e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta escrita, sobre os problemas no CAPD Souto de Leixa no 

Concello de Ferrol. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

O Centro de atención a persoas con discapacidade Souto de Leixa, da 

Consellaría de Política social, situado no Concello de Ferrol, ven sendo obxecto de 

debate neste Parlamento case desde o momento mesmo da privatización da súa xestión a 

favor da empresa CLECE, do grupo ACS. 

Esta concesión foi adxudicada a finais do ano 2010 por un prazo inicial de 3 

anos e, segundo recollen os pregos da contratación, podería prorrogarse até o máximo 

legal a través de sucesivas prórrogas. 

As queixas das familias das persoas residentes, e mesmo do cadro de persoal, 

veñen sendo continuas desde o inicio da xestión privada do centro, queixas das que nos 

temos feito eco no Grupo parlamentar do BNG a través de diferentes iniciativas para 

recuperar o centro para a xestión pública ou para que o Consello de Contas incorpore 

unha fiscalización do cumprimento do contrato de concesión no seu plan de traballo 

para este ano 2023. 
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Todas estas iniciativas foron vetadas polo Partido Popular evidenciando  a súa 

entrega aos intereses ás grandes empresas concesionarias dos servizos públicos por 

enriba dos intereses e mesmo dos dereitos fundamentais das persoas ás que debe servir 

o goberno e as administracións públicas, con especial gravidade no caso do Centro 

Souto de Leixa destinado a atender ás persoas máis vulnerábeis da nosa sociedade, 

aquelas que non poden defenderse por si propias, e que polo tanto deberían ser obxecto 

dunha atención moito máis dilixente do que a empresa concesionaria e tamén a Xunta 

de Galiza como titular están a proporcionarlles. 

As continuas queixas do persoal, e nomeadamente do Comité de empresa, veñen 

resultando durante o que vai de ano en varios despedimentos que non poden cualificarse 

senón de represalias, que redundan no deterioro do servizo nun contexto de persoal por 

baixo das esixencias do prego de contratación e de numerosas baixas médicas por 

motivos relacionados en última instancia coas pésimas condicións de traballo e a 

presión que sobre o persoal exerce a dirección da empresa. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

1 Por que motivo a Xunta de Galiza nunca realizou unha nova licitación e 

continúa a mesma empresa malia as reiteradas queixas do persoal e das familias desde o 

ano 2010? 

2 Cantas prórrogas se teñen producido do contrato de concesión da xestión do 

CAPD Souto de Leixa situado no Concello de Ferrol? Cales son importes económicos 

de cada unha das sucesivas prórrogas? 
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3 Por que non actúa a inspección da Xunta no CAPD Souto de Leixa? Como 

explica a Xunta de Galiza o estado das instalacións? Como explica que as persoas 

residentes teñan que durmir vestidas por causa do frío? 

4 É consciente a Xunta de Galiza de que os ratios de coidadores estipulados no 

prego de contratación non chegan para cubrir o servizo co persoal que a propia Xunta 

recomenda? 

5 Coñece a Xunta de Galiza o nivel de abandono e rotación do persoal que presta 

servizos no CAPD Souto de Leixa? A que atribúe a Xunta esta situación? Como estima 

a Xunta de Galiza que isto afecta á calidade na prestación do servizo? 

6 Ten revisado a Xunta de Galiza as condicións de seguridade e os protocolos de 

emerxencia do centro? Que opina de que non funcionen as portas de emerxencia? 

7 Coñece a Xunta de Galiza as medidas da empresa concesionaria para conciliar 

protocolos de emerxencia coa necesaria seguridade nos accesos ao centro? Cantos casos 

de fuxidas de persoal residente coñece a Xunta de Galiza? 

8 Cantos incidentes con lesións graves se teñen producido nos 3 últimos anos? 

Investíganse estes incidentes? Por que aumentan no horario de tarde? 

9 Coñece a Xunta de Galiza o número de falecementos de persoas residentes nos 

3 últimos anos? Están claras para a Xunta de Galiza as causas das mortes? 

10 Cantas das persoas residentes son tuteladas pola propia Xunta de Galiza? 

Cantas das persoas falecidas eran tuteladas pola Xunta? 
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11 Coñece a Xunta de Galiza os programas da empresa concesionaria en temas 

como formación do persoal ou adaptacións dos postos por discapacidade? Como os 

valora? 

12 Por que non está en funcionamento o vaso terapéutico? 

13 Como valora a Xunta de Galiza a atención psico-social e os programas de 

formación ocupacional que presta a empresa concesionaria? 

14 Como valora a Xunta de Galiza os despedimentos realizados pola empresa 

concesionaria nos últimos 12 meses? Ten realizado algunha xestión a Xunta de Galiza 

para a súa readmisión? 

 

Santiago de Compostela, 10 de agosto de 2023 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Mercedes Queixas Zas 

Olalla Rodil Fernández 

Deputado e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 10/08/2023 13:32:11 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-F

Zm
ka

8Z
xo

-8
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

208731

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-M

9N
sT

kY
gS

-4
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-FZmka8Zxo-8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-M9NsTkYgS-4


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

5 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 10/08/2023 13:32:14 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 10/08/2023 13:32:27 
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